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روزنامه

 در آبان ماه سال گذشته، چهارده تن از نمایندگان مجلس شورای اسلامی بنا بر اسنادی که به 
دست آنها رسیده بود، در نامه ای به موضوع گم شدن یک دکل حفاری نفتی که در دوره ریاست 

جمهوری محمود احمدی نژاد خریداری شده بود، اشاره کردند. در این نامه آمده بود:
مطابق ماده ۲۳۶ آیین نامه داخلی مجلس شورای اسلامی علت اینکه یک دستگاه دکل نفتی با حدود 
مبلغ ۷۸ میلیون دلار در سال ۹۰ خریداری شده ولی تاکنون این دکل به ایران انتقال نیافته است. این دکل 
»دین« نام دارد و در سال ۹۰ از یک شرکت ترک خریداری شده است، لذا از وزیر نفت به شرکت تأسیسات 
دریایی ایران درخواست اعمال ماده ۲۳۶ آیین نامه داخلی مجلس را داریم تا این دکل به ایران منتقل و مورد 

استفاده قرار گیرد.
اگر چه در این نامه اشاره شده بود که این دکل هرچه زود تر به ایران یاز گردانده شود و مورد استفاده 
قرار گیرد، اما این 14 نماینده مجلس بیش از حد در این باره خوش بین بودند زیرا پس از گذشت چند ماه 
مشخص شد که اساس دکل نفتی وارد کشور نشده و خبری از آن نیز در دست نیست. این موضوع بع تدریج 
به یکی از موضوعات داغ رسانه ها تبدیل شد و تا کنون که بیش از ۷ ماه از ماجرای این نامه می گذرد و علیرغم 
پیگیری های فراوان، هیچ نتیجه ای در خصوص جا و مکان این دکل نفتی خریداری شده، به دست نیامده 

است تا بزرگ ترین گمشده نفتی ایران، همچنان مخفی بماند.

دکل نفتی گم شده سر از مکزیک درآورد؛

رد پای فرزند یکی از مقامات سابق در ماجرای دکل گم شده

آیت ا... هاشمی رفسنجانی  تاکید کرد :

ضرورت جلوگیری از تفرقه های سیاسی در کشور 

در دیدار سرپرست استانداری قم مطرح شد

انتقاد آیت ا... مکارم
از عزل و نصب های حزبی

رئیس پلیس فتا استان تشریح کرد:

 جزییات دستگیري کلاهبردار اینترنتي
 با 39 شاکی در قم 

رئیس پلیس فضاي تولید و تبادل اطلاعات فرماندهي انتظامي استان قم از شناسایي و دستگیري کلاهبردار اینترنتي با 39 
شاکي خصوصي در قم خبر داد.

سرهنگ علي موالي  در تشریح جزئیات این خبر گفت: با اعلام شکایت ۳۹ نفر مالباخته مبني بر کلاهبرداري اینترنتي با موضوع دریافت 
وام قرض الحسنه براي ساخت مسکن، موضوع به صورت ویژه در دستور کار ماموران پلیس فتاي استان قرار گرفت.وي افزود: متهم با معرفي 
خود در شبکه هاي اجتماعي موبایل به عنوان مسئول مالي یک صندوق قرض الحسنه در یکي از استان هاي همجوار بیان داشته که مي تواند 
با دریافت مبلغي به عنوان ودیعه در صندوق قرض الحسنه، چندین برابر ودیعه وام پرداخت کند و به این شیوه متقاضیان را اغفال کرده است. 
رئیس پلیس فتا استان قم تصریح کرد: مالباختگان با تنظیم قرارداد، اقدام به ودیعه گذاري کرده اند که با استنکاف متهم از پرداخت وام در 

زمان مقرر، متوجه کلاهبرداري شده و براي تشکیل پرونده اقدام کرده اند ....

یکی از مراجع تقلید قم  با انتقاد از برخی عزل و نصب های حزبی در دولت های مختلف، بر ضرورت استفاده از مدیران 
لایق،کارآمد و شایسته تاکید کرد و افزود: از افراد متعادل از هر جناحی باید استفاده شود.

آیت ا... ناصر مکارم شیرازی در دیدار سرپرست استانداری قم با اشاره به برگزاری همایش های بزرگ ملی و بین المللی از جمله کنگره ی 
خطر جریان های تکفیری در قم خاطرنشان کرد: این مساله نشان از جایگاه ویژه ی قم دارد و از اینرو امکاناتی که برای این شهر در نظر گرفته 

می شود نیز باید در سطح این شهر باشد.آیت ا... مکارم شیرازی ادامه داد: خدمت به قم خدمت به تشیع، نظام و اسلام است...
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جدیدترین پیام محرمانه اوباما به تهران

همزمان با روز جهانی مبارزه با مواد مخدر صورت گرفت:

امحاء 800 کیلو مواد مخدر در قم
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سرمقاله: متین مسلم

از هنگام روی کار آمدن دکتر 
حسن روحانی در جولای ۲۰1۳ 
بوده  این سوال مطرح  ، همواره 
که پس ازتوافق هسته ایی تهران 
با قدرت های جهانی ، قرار است 
چه اتفاقی رخ دهد که بسیاری 
را از بازگشت ایران به جامعه بین 

المللی نگران کرده؟ ...

برد یک طرفه
یعنی شکست هردو طرف

امضاهای طلایی 
فساد انگیز دست 
چه کسانی است؟

چرا ظریف به 
تهران برگشت؟

پیگیری موضوعات مربوط به سوء استفاده های مالی و 
بروز فسادهای مالی پی در پی در سال های گذشته، پای 
امضاهای طلایی و صاحبان این امضاها   را نیز به ماجرا باز 

کرده است.
امروز برخی  مسئولان حتی بر این باور ند که ریشه بسیاری 
از این فساد ها  همین موضوع امضاهای طلایی است؛ امضاهایی 
که وقتی در اختیار برخی افراد خاص قرار می گیرد، به پشتوانه 
محرمانه بودن   یا گاهی به دلایل امنیتی بودن، باعث می شد  برخی 
افراد یک شبه راه صد ساله  بپیمایند. اما موضوع این است که 
این امضا ها چگونه در اختیار افراد خاص قرار می گیرد و ماهیت 
پیمان های ارزی و پولی از چه طریق در اختیار آن اشخاص 
قرار گرفته است؟! اینها پرس هایی است که هنوز پاسخی برای 
آن نیست. غلامرضا تاجگردون، رئیس کمیسیون برنامه و بودجه 
در خصوص این موضوع  اظهار داشت: نمی توان گفت  داستان 
امضاهای طلایی ، مربوط به امروز است، بلکه این قضیه از سال های 
دور و حتی در بیست، سی سال گذشته   بوده و در حرکت دادن 

بسیاری از موضوعات و بروز فساد در کشور نقش  داشته است.
این نماینده مجلس گفت: بحث اصلی در بروز این گونه فسادها، 
عدم شفافیت است. به این صورت که گاه قوانین  تنظیم می شود، 
ولی شامل برخی افراد خاص است و تنها همان ها می توانند این 

امضا ها را جمع کنند؛ اما  زمان جنگ....
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حرکت  ناطق 
در سایه

اعتدالیون مهمان سفره افطار شیخ نور؛
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 در نظر دارد نسبت به برگزاری مناقصه به منظور تامین نیروی انسانی مورد نیاز 
خود از طریق شرکتهای خدماتی واجدالشرایط اقدام نماید لذا کلیه متقاضیان در 
صورت تمایل می توانند جهت خرید اسناد و شرایط شرکت در مناقصه و ارائه پیشنهاد 
از تاریخ نشر آگهی نوبت دوم به مدت ده روز کاری ) تا پایان وقت اداری روز یک شنبه 
مورخ 94/4/21 به محل سازمان به نشانی قم، میدان شهدای ۷۲ تن ، ابتدای جاده کوه 
سفید ، واحد امور مالی سازمان مراجعه و یا جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن 

۳۶۶۶۰۰۸۸ تماس حاصل نمایند.
- مدت قرارداد: از تاریخ انعقاد قرارداد به مدت یکسال شمسی می باشد.

- مبلغ تضمین شرکت در مناقصه: 1۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال بصورت ضمانت نامه بانکی، 
اسناد خزانه ، اوراق مشارکت، واریز وجه نقد به حساب سپرده نزد بانک قرض الحسنه مهر 
ایران شعبه باهنر به شماره ۳- 14۶۲554-11-5۲۰5 بنام سازمان مدیریت و نظارت بر 

تاکسیرانی شهرداری قم می باشد.
- هزینه درج آگهی به عهده برنده برنده مناقصه می باشد.

- سازمان در رد یا قبول کلیه پیشنهادات مختار است.
- مهلت تحویل اسناد وارائه پیشنهادات تا ده روز پس از انتشار آگهی نوبت دوم می باشد.

- پیشنهادات رسیده به سازمان در روز دوشنبه مورخ 94/4/22 ساعت 1۳/۳۰ در دفتر 
مدیر عامل سازمان بازگشایی می گردد.

- سایر شرایط مناقصه در اسناد و مدارک درج شده است و متقاضیان مکلفند کلیه 
اسناد و مدارک را امضا کرده و به همراه پیشنهادات خود ارائه نمایند. امضا اسناد و مدارک 

به منزله قبولی تمامی شرایط می باشد. 
- محل تسلیم پیشنهادها: قم میدان ۷۲ تن، ابتدای جاده کوه سفید، سازمان مدیریت 

و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم واحد امور مالی

 سازمان مدیریت و نظارت 
برتاکسیرانی  شهرداری قم 

روابط عمومی سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری کلانشهر قم

آگهی مناقصه )نوبت  دوم(

1- ساخت 6 دستگاه تجمعی مسافر)VIP( و بهرده برداری از 
فضای تبلیغاتی ایستگاه های مذکور و همچنین 9 دستگاه موجود 

توسط کانون تبلیغاتی )جمعا 15 دستگاه(
2- واگذاری فضای تبلیغاتی 150 عدد سایبان سطح شهر

3-  فروش قطعات و لوازم یدکی نو شهاب 
بصورت مجزا و براساس شرایط مربوطه هر یک با رعایت مقررات و 

ضوابط واگذار نماید.
لذا متقاضیان واجد شرایط هر یک از موارد مذکور می توانند جهت اخذ 
اطلاعات بیشتر و دریافت اسناد و مدارک مربوطه حداکثر ظرف مدت 
1۰ روز کاری پس از درج آگهی نوبت دوم به واحد امور مالی سازمان 
اتوبوسرانی قم، واقع در بلوار شهید خدا کرم جنب ترمینال مسافربری 
مراجعه و پیشنهادات خود را ارائه نمایند. ضمنا شماره تلفن ۳۶۶4۲۸۰۲ 

پاسخگوی تماس های متقاضیان است .
توضیح :

سازمان در رد یا قبول هر یک از پیشنهادات مختار است.
هزینه درج آگهی بر عهده برنده خواهد بود.

سازمان اتوبوسرانی قم و حومه

سازمان اتوبوسرانی قم و حومه

آگهی مناقصه و مزایده )نوبت  دوم(
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سرمقاله

اخبار
یک شنبه شب صورت گرفت:

افتتاح سومین نمایشگاه قرآن و عترت در قم
 سومین نمایشگاه قرآن و عترت با حضور امیرآبادی نماینده مردم قم در 

مجلس شورای اسلامی و جمعی از مسئولان استانی در قم آغاز به کار کرد.

به گزارش روابط عمومی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم، این نمایشگاه 
به همت اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان و سازمان فرهنگی، هنری و ورزشی 
شهرداری قم یک شنبه شب  در سالن غدیر دفتر تبلیغات اسلامی واقع در ابتدای خیابان 
معلم آغاز به کار کرد و به مدت هفت شب تا 1۳ تیرماه در ساعات ۲۲ تا یک بامداد، با غرفه 

ها و ویژه برنامه های مختلف میزبان علاقمندان و شهروندان قمی خواهد بود.
در حاشیه آغاز به کار این نمایشگاه، احمد امیرآبادی نماینده مردم قم در مجلس شورای 
اسلامی در گفت وگو با خبرنگاران، برپایی نمایشگاه های فرهنگی و هنری در ماه رمضان را 
فرصت مناسبی برای انتقال آموزه های دینی برشمرد و افزود: یکی از امتیازات ویژه نمایشگاه 

قرآن و عترت سال ۹4، حمایت از هنرمندان استانی در قالب این نمایشگاه است.
وی با بیان اینکه استان قم ظرفیت بالایی در عرصه های مختلف هنری دارد، تصریح 
کرد: برای معرفی و ارائه آثار هنرمندان استان به زائران حضرت معصومه)ع( لازم است 

مراکزی در مرکز و ورودی های شهر قم ایجاد شود.
کارگاه های زنده هنری، گالری آثار قرآنی، شبی با قرآن، مسابقات فرهنگی قرآنی، ارائه 
کتاب و نرم افزار، اجرای تواشیح توسط گروه های استانی و ملی، برپایی غرفه های هنری و 
صنایع دستی، بخش کودک و نوجوان، برگزاری نشست های تخصصی قرآن پژوهی، تجلیل 

از خادمان قرآنی، شب شعر و... از جمله بخش ها و برنامه های این نمایشگاه است.

کمک  80 میلیون ریالی نماینده آیت ا... 
سیستانی در ایران به مددجویان کمیته امداد قم

حجت الاسلام والمسلمین سیدجواد شهرستانی نماینده تام الاختیار آیت ا... 
العظمی سیستانی در ایران، مبلغ 80 میلیون ریال به مددجویان کمیته امداد  امام 

خمینی )ره( استان قم کمک کرد.
به گزارش روابط عمومی و اطلاع رسانی کمیته امداد امام خمینی )ره(استان قم، یکی 
از اقدامات مهم کمیته امداد قم در ماه مبارک رمضان جمع آوری کمک های خیرین و 

نیکوکاران جهت توزیع در بین خانواده های تحت پوشش است.
به همین منظور کمیته امداد قم در ماه مبارک رمضان با کمک خیرین اطعام و افطاری 

و توزیع سبد غذایی در بین مددجویان را در دستور کار خود قرار داده است. 
از ابتدای ماه مبارک رمضان تاکنون خیرین در قالب های مختلف به کمک خانواده 

های تحت پوشش کمیته امداد امده اند و اقدام به اهداء و کمک به خانواده ها می نمایند.
 در این راستا حجت الاسلام والمسلمین سیدجواد شهرستانی نماینده تام الاختیار 
آیت ا... العظمی سیستانی در ایران، مبلغ ۸۰ میلیون ریال به مددجویان کمیته امداد  امام 

خمینی )ره( استان قم کمک کرد.

حوادث
همزمان با روز جهانی مبارزه با مواد مخدر صورت گرفت:

امحاء 800 کیلو مواد مخدر در قم
طی مراسمی حدود 800 کیلوگرم انواع مواد مخدر صنعتي و سنتي که 

غیرقابل استحصال و بهره برداري بود، در قم به آتش کشیده و امحاء شد. 

سرپرست استاندار ی قم  در این مراسم که با حضور مسئولان مختلف استان در سالروز 
جهاني مبارزه با مواد مخدر انجام شد، با اشاره به اینکه محیط جامعه باید برای عرضه و 
معرفي مواد مخدر ناامن شود گفت: اراده دولت تدبیر و امید ،مبارزه قاطعانه و همه جانبه با 

پدیده شوم مواد مخدر است. 
فریدون همتي گفت: کشفیات بالاي مواد مخدر در استان، نشان دهنده تلاش شبانه 

روزي و کوشش بي وقفه پلیس استان است .
مشاور عالي وزیر کشور عنوان کرد: امید است با جدیت و همتي که در استان وجود دارد، 
در راستاي اراده دولت تدبیر و امید در مبارزه با پدیده شوم مواد مخدر تلاش کرده تا بتوانیم 
در حوزه هاي عرضه، توزیع، مصرف و همچنین صیانت، جوانان را از خطر این پدیده شوم 
نجات دهیم. دکتر همتي در ادامه بر اجتماعي کردن آثار مواد مخدر براي صیانت از جامعه 
تأکید کرد و افزود: اگر همه مردم، گروه ها و نهادها در خصوص آثار پدیده شوم مواد مخدر 
توجیه شده و آگاه سازي هاي لازم صورت پذیرد و اقدامات پیشگیري در حوزه درمان و 
صیانت انجام شود، به دستاورد هاي خوبي خواهیم رسید. استاندار قم اضافه کرد: بایستي به 
وسیله رسانه ها و به ویژه صدا و سیما و ائمه جمعه و جماعات، آثار شوم مواد مخدر را در 
ابعاد سیاسي، اجتماعي، اقتصادي و فرهنگي به درستي تبیین کنند تا از گرایش جوانان به 
این پدیده شوم جلوگیري شود. دکتر همتي خاطرنشان کرد: بایستي محیط جامعه را براي 
عرضه و معرفي مواد مخدر ناامن کرده و با بالا بردن هزینه براي این افراد، بتوانیم در سایه 
اقدامات قاطع و همه جانبه، علاوه بر اینکه مواد مخدر را در استان ریشه کن کنیم، براي 

سایر استان ها نیز الگو باشیم.

فرمانده انتظامي استان قم خبرداد:
کشف 2 تن مواد مخدر در قم

فرمانده انتظامي استان قم از کشف 2 تن مواد مخدر از ابتداي سال جاري 
تاکنون در این استان خبر داد.

سردار کاظم مجتبایي در آئین امحاي مواد مخدر که با حضور استاندار و دیگر مسئولان 
استاني در سالروز جهاني مبارزه با مواد مخدر انجام شد، با ناکارآمد خواندن فعالیت هاي بین 
المللي در امر مبارزه با مواد مخدر، بهره برداري هاي سیاسي، سودجویي هاي اقتصادي و 
نیز ضعیف بودن اراده معتادان و مصرف کنندگان را از دلایل اصلي عدم موفقیت در ریشه 

کني این پدیده عنوان کرد.
وي با اشاره به عزم جدي و مبارزه بي امان پلیس مبارزه با موادمخدر در سطح ملي و 
استاني، به مبارزه مستقیم و متوازن دستگاه هاي مسئول در حوزه هاي پیشگیري، مقابله و 
درمان تأکید کرد و خواستار هماهنگي هاي هرچه بیشتر سازمان هاي دست اندرکار شد.

افزایش 200درصدی  کشفیات موادمخدر
فرماندهي انتظامي استان قم با یادآوري فعالیت هاي پلیس قم در این زمینه، اعلام 
کرد: در سال جاري ۲ تن انواع مواد مخدر در قم کشف شده که این میزان نسبت به سال 
گذشته ۲۰۰ درصد افزایش را نشان مي دهد.سردار مجتبایي ادامه داد: در این رابطه 5۰ 
نفر قاچاقچي حرفه اي و بیش از ۳۰۰ نفر توزیع کننده جزء و موادفروش دستگیر شده اند.

رئیس پلیس فتا استان تشریح کرد:

 جزییات دستگیري کلاهبردار اینترنتي 
با 39 شاکی در قم 

رئیس پلیس فضاي تولید و تبادل اطلاعات فرماندهي انتظامي استان قم از 
شناسایي و دستگیري کلاهبردار اینترنتي با 39 شاکي خصوصي در قم خبر داد.

سرهنگ علي موالي  در تشریح جزئیات این خبر گفت: با اعلام شکایت ۳۹ نفر مالباخته 
مبني بر کلاهبرداري اینترنتي با موضوع دریافت وام قرض الحسنه براي ساخت مسکن، 
موضوع به صورت ویژه در دستور کار ماموران پلیس فتاي استان قرار گرفت.وي افزود: 
متهم با معرفي خود در شبکه هاي اجتماعي موبایل به عنوان مسئول مالي یک صندوق 
قرض الحسنه در یکي از استان هاي همجوار بیان داشته که مي تواند با دریافت مبلغي به 
عنوان ودیعه در صندوق قرض الحسنه، چندین برابر ودیعه وام پرداخت کند و به این شیوه 
متقاضیان را اغفال کرده است. رئیس پلیس فتا استان قم تصریح کرد: مالباختگان با تنظیم 
قرارداد، اقدام به ودیعه گذاري کرده اند که با استنکاف متهم از پرداخت وام در زمان مقرر، 
متوجه کلاهبرداري شده و براي تشکیل پرونده اقدام کرده اند.سرهنگ موالي اظهار داشت: 
ماموران پلیس فتا با انجام اقدامات فني و بکارگیري شگرد هاي پلیسي و با تعقیب و مراقبت 
شبانه روزي آدرس هاي به دست آمده از متهم، سرانجام در یک اقدام ضربتي موفق به 
دستگیري متهم شدند.وي در ادامه گفت: متهم بعد از مشاهده ادله ،صریحاً به بزه انتسابي 
خود اعتراف و بیان داشت که در سال ۹۳ به علت مشکلات مالي و نیاز مبرم به پول ،اقدام 
به تبلیغ دریافت وام قرض الحسنه در شبکه هاي اجتماعي کرده و با تنظیم مهر و سربرگ 
ساختگي از یک موسسه قرض الحسنه براي تنظیم قرارداد، از مالباختگان براي دریافت وام 
ثبت نام کرده است.رئیس پلیس فتا استان خاطر نشان کرد: براي جلوگیري از وقوع این 
اتفاقات، شهروندان سعي کنند حتي الامکان قراردادهاي خود را در مراجع رسمي و با رعایت 
تشریفات قانوني تنظیم کنند و از اطمینان به افراد در فضاي مجازي و پرداخت مبالغ به هر 

عنوان، بدون بررسي پیشینه آنان بپرهیزند.

رئیس کمیسیون نظارت استان قم خبرداد:

گرانفروشی و عدم درج قیمت 
درصدر تخلفات واحد های صنفی قم

رئیس کمیسیون نظارت استان قم از 33753 مورد بازرسی توسط سازمان 
صنعت، معدن و تجارت در 3 ماهه اول سال 1394 خبر داد. 

احمد ذاکری با اعلام این خبر اظهارداشت : از این تعداد بازرسی صورت گرفته بیشترین 
تخلفات به ترتیب مربوط به گرانفروشی، عدم درج قیمت، عدم صدور فاکتور و عدم رعایت 
بهداشت بوده که 44۲5 پرونده تخلفاتی به ارزش بیش از ۹55 میلیون تومان تشکیل و به 
مراجع ذیصلاح ارجاع گردیده است.وی همچنین از حدود 1۲۰۰ بازرسی در حوزه سوخت 
و با تعداد پرونده تخلفاتی 1۸۲ مورد به ارزش 1۶4 میلیون تومان خبر داد.شایان ذکر است 
اداره نظارت و بازرسی سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم طی ۳ ماهه اول سال ۹4، 
۳544 مورد بازرسی مجزا از نانوایی ها و کارخانجات آرد صورت داده که منجر به تشکیل 

541 مورد پرونده تخلفاتی به ارزش 5۸ میلیون تومان گردیده است.

سرپرست مدیریت راهداری استان قم خبر داد:

  LوT نصب تابلوهای سازه ای مشبک
در محورهای جاده ای استان قم 

سرپرست مدیریت راهداری اداره کل راه و شهرسازی استان قم اعلام کرد: 
طرح نصب 30 دستگاه تابلوی سازه ای مشبک )T( با هزینه ای قریب 4/5 

میلیارد ریال در محورهای جاده ای استان قم در حال اجرا می باشد.
داود طلوعی  اظهارداشت : این سازه ها با توجه به ساختار شکلی مناسب و ارتفاع قابل 
ملاحظه ای که دارند، قابلیت انتقال پیام های  اطلاعاتی در باندهای طرفین را به طور 
همزمان دارا می باشند.وی تعداد تابلوهای منصوب در این پروژه را ۳۰ دستگاه عنوان کرد 
و افزود: تاکنون هشت دستگاه از سازه های تابلویی مشبک در محورهای جاده ای استان 
قم نصب شده است.طلوعی هزینه اجرایی این پروژه را قریب 4/5 میلیارد ریال عنوان کرد 
و ادامه داد: طرح اجرایی این پروژه از خرداد ماه سالجاری آغاز که امیدواریم تا پایان تیرماه 

تکمیل و شاهد نصب تمامی سازه های مشبک تابلویی در این مرحله باشیم.

مدیرکل ثبت اسناد و املاک استان قم با اشاره 
به تبدیل شدن  30 درصد اسناد ملکی استان قم به 
اسناد تک برگی گفت: صدور سند تک برگی موجب 
امنیت و صیانت از حقوق مالکان می شود و امکان 

تجاوز و تعدی را در املاک به صفر می رساند.
اسدا... گایینی با اشاره به دستورالعمل سازمان ثبت اسناد 
و املاک کشور مبنی بر تبدیل اسناد دفترچه ای به اسناد 
تک برگی یا کاداستری اشاره و اظهار کرد: بر اساس قانون 
برای تفکیک ملکی که پرونده آن در مراجع قضایی مطرح 
می شود، فقط اسناد تک برگی یا کاداستری قابل استناد 
هستند. وی با اشاره ویژگی های این اسناد بیان کرد: این 
اسناد هرگونه تجاوز و تعرض به ملک غیر را با نقشه نشان 
می دهد و احتمال وقوع تجاوز و تعدی به اسناد ملکی را به 

صفر می رساند.
مدیرکل ثبت اسناد و املاک استان قم با بیان اینکه در 
هیچ یک از دفاتر ثبت اسناد سند دفترچه ای صادر نمی شود، 

گفت: تمام اسناد ملکی در قم به صورت تک برگی صادر 
می شود و از زمان اجرای این طرح تاکنون ۳۰ درصد اسناد 

ملکی استان قم به اسناد تک برگی تبدیل شدند.
وی با تاکید بر اینکه برای انجام هرگونه عمل ثبتی و 
حقوقی باید اسناد دفترچه ای به اسناد تک برگی تبدیل شود، 
عنوان کرد: پس از انجام عملیات تغییر سند دفترچه ای به 
سند تک برگی هرگونه عمل ثبتی و حقوقی شامل بازداشت 

یا آزادسازی ملک صورت می گیرد.
گایینی با اشاره به پرداخت مبلغی از سوی مالکان برای 
تعویض اسناد ملکی به حساب دولت گفت: مالکان باید مبلغ 
۲5 هزار تومان برای تعویض سند بپردازند و آن دسته از 
اسنادی که در ثبت عوارض مشکل دارند نیز باید ۲5 هزار 

تومان اضافه برای این کار پرداخت کنند.
باید در اسرع وقت برای  اینکه مردم  بر  با تاکید  وی 
تعویض اسناد مالکیت خود به اداره ثبت اسناد و املاک 
محل سکونت خود مراجعه کنند، تصریح کرد: طرح تعویض 

اسناد دفترچه ای با اسناد تک برگی یک طرح سراسری بوده 
و اختیاری نیست.

مدیرکل ثبت اسناد و املاک استان قم با اشاره به اطلاع 
رسانی عمومی برای اجرای این طرح گفت: بنرهایی در این 
زمینه دیده شده که از سوی اداره کل ثبت اسناد قم در تمامی 
دفاتر ثبت اسناد برای اطلاع رسانی مناسب نصب شده است.

وی در بخش دیگری از سخنان خویش به کسب درآمد 
بالا از سوی اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم برای دولت 
اشاره و بیان کرد: استفاده از اسناد رسمی در جامعه موجب 
افزایش درآمد سالانه دولت شده و به حساب خزانه داری کل 

واریز می شود.
گایینی در بخش پایانی سخنان خویش با اشاره به کسب 
در آمد اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم خاطرنشان 
کرد: پس از اداره مالیات و نیروی انتظامی اداره کل ثبت اسناد 
و املاک استان قم بالاترین رتبه را در کسب در آمد برای 

دولت دارد.

فریدون همتی سرپرست استانداری 
قم در ادامه دیدار های خود با مراجع و 
علمای قم با آیت ا... مکارم شیرازی از 
ا...  مقتدایی عضو  تقلید، آیت  مراجع 
جامعه مدرسین و مجلس خبرگان ، آیت 
ا... سعیدی  تولیت حرم مطهر حضرت 
معصومه )س ( و امام جمعه قم و آیت 
ا... اعرافی  رییس جامعه المصطفی و امام 
جمعه قم دیدار و گفتگو کرد. در دیدار ها  
بر توجه ویژه دولت به قم و پرهیز ازنگاه 
های  برنامه  وارایه  انتصابات  در  حزبی 

مسوولین به مردم تاکیدشد .

 انتقاد آیت ا... مکارم
 از عزل و نصب های حزبی

آیت ا... مکارم شیرازی در دیدار سرپرست استانداری قم با 
بیان اینکه خدمت به قم خدمت به تشیع، نظام و اسلام است 

گفت: دولت باید به استان قم نگاه ویژه داشته باشد.
 این مرجع تقلید عصر روز یکشنبه در این دیدار طی 
سخنانی به بیان ویژگی های استان قم پرداخت و گفت: 
بودجه و امکانات قم باید متناسب با نیازهای آن باشد.وی با 
اشاره به وجود حرم حضرت معصومه )س( و حضور سالانه 
ی حدود ۲۰ میلیون زائر در شهر مقدس قم، پاسخگویی به 
نیاز زائرین را از وظایف مسئولان برشمرد و افزود: هزینه های 
تحمیل شده بر قم باید با نگاه ویژه ی دولت جبران شود.

ایشان مرکزیت حوزه های علمیه جهان تشیع 
در قم را مورد توجه قرار داد و گفت: بسیاری 
از نخبگان، ائمه ی جمعه، سیاسیون و قضات 
کشور با اعتبارات حوزه علمیه در اختیار نظام 

جمهوری اسلامی قرار می گیرند.
ضرورت استفاده از مدیران لایق،کارآمد 

و شایسته 
وی با اشاره به برگزاری همایش های بزرگ 
ملی و بین المللی از جمله کنگره ی خطر 
جریان های تکفیری در قم خاطرنشان کرد: 
این مساله نشان از جایگاه ویژه ی قم دارد و از 
اینرو امکاناتی که برای این شهر در نظر گرفته 
می شود نیز باید در سطح این شهر باشد.آیت 
قم  به  داد: خدمت  ادامه  مکارم شیرازی  ا... 

خدمت به تشیع، نظام و اسلام است.وی همچنین با انتقاد 
از برخی عزل و نصب های حزبی در دولت های مختلف، 
بر ضرورت استفاده از مدیران لایق،کارآمد و شایسته تاکید 
کرد و افزود: از افراد متعادل از هر جناحی باید استفاده شود.

خدمت به قم توفیق الهی است
فریدون همتی سرپرست استانداری قم نیز در این دیدار 
خدمت به قم را توفیق الهی دانست و گفت: امیدوارم بتوانم 
در این سمت منشا خدمات برای شهر کریمه ی اهل بیت 
باشم.مشاور عالی وزیر کشور برنامه ی دیدار خود با مراجع 
و آیات عظام را در راستای استفاده از رهنمودها و نصایح 
ایشان عنوان و خاطرنشان کرد: خروجی حرکت در مسیر 
نظام و ولایت و عمل به فرمایشات مراجع عظام تقلید 

رضایت پروردگار خواهد بود.وی همچنین با 
اشاره به بیانات آیت ا... مکارم شیرازی در رابطه 
با رسیدگی به مشکلات مردم قم اظهار کرد: 
مجموعه ی دولت همه ی تلاش خود را برای 
خدمت صادقانه به شهر کریمه ی اهل بیت 

)س( خواهد داشت.

آیت ا... مقتدایی:
دولت طی دو سال اخیر

 عملکرد بسیار خوبی داشته است
دبیر شورای عالی حوزه های علمیه در 
دیدار فریدون همتی سرپرست استانداری قم 
با بیان اینکه مردم قم مردمی انقلابی و کم 
توقع هستند، خاطرنشان کرد: اگر مسئولین 

نیت خالصانه در خدمت داشته باشند از سوی مراجع عظام و 
مردم قم همراهی خواهند شد.

آیت ا... مقتدایی با اشاره به جایگاه شهر مقدس قم، 
فرمایشات معصومین علیهم السلام در رابطه با این شهر را 

مورد توجه قرار داد و گفت: شهر قم حرم اهل بیت است.
وی وجود حرم مطهر کریمه ی اهل بیت )س( در قم را 
عنایت ویژه خداوند به مردم این شهر دانست و افزود: بنا بر 
احادیث و روایات کسی که حضرت معصومه )س( را زیارت 

کند بهشت بر او واجب است.
عضو مجلس خبرگان رهبری، حوزه علمیه و مراجع 
بزرگوار تقلید را از دیگر ویژگی های برجسته و منحصربفرد 
قم برشمرد و تصریح کرد: اگر هر یک از اساتید بزرگ حوزه 
ی قم در استانی دیگر باشد، محور فعالیت ها در آن استان 

خواهد بود. نائب رئیس جامعه مدرسین جنبه بین المللی قم 
در زمینه ی مطالب پژوهشی و نشریات تولید شده در این 
شهر را نیز مورد توجه قرار داد و افزود: پژوهش های دینی 
اساتید قم در همه ی کشورهای اسلامی مورد استفاده قرار 
می گیرند. آیت ا... مقتدایی خاطرنشان کرد: چنین امتیازات 

و ویژگی هایی مدیریت قم را بسیار حساس نموده است.
وی با بیان اینکه مردم قم مردمی انقلابی و کم توقع 
هستند، خاطرنشان کرد: اگر مسئولین نیت خالصانه در 
قم  مردم  و  مراجع عظام  از سوی  باشند  داشته  خدمت 
همراهی خواهند شد. عضو جامعه ی مدرسین حوزه علمیه 
همچنین با ابراز خرسندی از عملکرد دولت تدبیر و امید، 
بهبود شرایط کشور در زمینه های اقتصادی، مسائل داخلی و 

بین المللی را مورد توجه قرار داد و افزود: دولت طی دو سال 
اخیر عملکرد بسیار خوبی داشته است.

الاسلام  حجت  سفر  به  اشاره  با  مقتدایی  ا...  آیت 
والمسلمین روحانی رئیس جمهور به قم و دیدار  وی  با 
مراجع عظام و حوزویان خاطرنشان کرد: بیان دکتر روحانی 
مبنی بر نصب العین قراردادن رهنمودهای مراجع عظام و 

ارتباط وی با روحانیت بسیار حائز اهمیت است.
درراستای عمل به وظایف از هیچ تلاشی 

فروگذار نخواهیم کرد
فریدون همتی سرپرست استانداری قم نیز دیدار با مراجع 
تقلید را مایه ی دلگرمی برای خدمت رسانی به مردم دانست 
و گفت: امیدوارم با دعای خیر مراجع عظام تقلید و بهره 

گیری از رهنمودهای ایشان بتوانم قدم های نیک برای شهر 
مقدس قم بردارم. مشاور عالی وزیر کشور خود را خادم حوزه 
علمیه و مراجع عظام دانست و تصریح کرد: خدمت گذاری 
در شهر کریمه ی اهل بیت توفیق الهی است و در راستای 

عمل به وظایف از هیچ تلاشی فروگذار نخواهیم کرد.

آیت ا... سعیدي:
مسئولین برنامه  خود را به مردم قم  ارایه دهند

دیدارفریدون  در  معصومه )س(  تولیت حرم حضرت 
همتي سرپرست استانداري قم، قم را عش آل محمد، حرم 
اهل بیت علیهم السلام و مرکز فکري انقلاب اسلامي عنوان 
و اضافه کرد: حضرت ولي عصر )عج( نگاه ویژه اي به این 

شهر دارد.

آیت ا...  سید محمد سعیدي  با بیان اینکه 
مسئولین ارشد نظام عنایت ویژه اي به شهر 
قم دارند خاطرنشان کرد: طي ادوار مختلف 
شده  اسلامي سعي  انقلاب  پیروزي  از  پس 
است تا افراد لایق و متعهد به نظام اسلامي 
قم  جمعه  شوند.امام  گمارده  شهر  این  در 
افزود: امیدواریم انتصاب شما در ماه مبارک 
رمضان نیز منشا خدمات بیشتر به محرومین 
استان قم باشد.آیت ا... سعیدي در ادامه ارائه 
ي برنامه توسط مسئولین استان را توقع مردم 
قم دانست و تصریح کرد: امیدواریم با افزایش 
همدلي و همزباني مد نظر مقام معظم رهبري 
شاهد توسعه ي خدمت رساني به مردم توسط 
مسئولین باشیم.وي با بیان اینکه بسیاري از 
مسئولین ارشد نظام پرورش یافته ي حوزه هاي علمیه قم 
هستند، کارآمدي قم در تربیت افراد نخبه ي دیني و علمي 
را مورد توجه قرار داد و افزود: تلاش براي کارآمدي این شهر 

در حوزه هاي دیگر نیز باید در همین سطح باشد.
نگاه به قم باید متفاوت از سایر شهرهاي ایران باشد 
سرپرست استانداري قم  نیز در این دیدار ،قم را پایتخت 
علمي و دیني جهان اسلام برشمرد و تصریح کرد: وجود حرم 
کریمه ي اهل بیت )س( و حوزه هاي علمیه به این شهر 
اعتبار ویژه بخشیده است.فریدون همتي طي سخناني جایگاه 
و موقعیت شهر مقدس قم را مورد توجه قرار داد و خدمت در 
این شهر را توفیق الهي دانست.سرپرست استانداري قم با بیان 
اینکه نگاه به قم باید متفاوت از سایر شهرهاي 
ایران باشد، این شهر را پایتخت علمي و دیني 
جهان اسلام عنوان و تصریح کرد: وجود حرم 
کریمه  اهل بیت )س( و حوزه هاي علمیه به این 
شهر اعتبار ویژه بخشیده است . همتي خدمت 
به حضرت معصومه )س( و زائرین و مجاورین را 
وظیفه ي خود برشمرد و افزود: امیدوارم در دوره  
مسئولیت خود در قم بتوانم منشا خدمات براي 

مردم این شهر باشم.

آیت ا... اعرافي:
کسانی به قم مهاجرت کنند

 که نخبه باشند
رئیس مرکز جامعه المصطفي العالمیه در 
دیدار فریدون همتي سرپرست استانداري قم با بیان اینکه 
در شهر قم به مسئله ي توریسم نیز باید نگاه مذهبي حکم 
فرما باشدگفت: جایگاه قم اقتضا مي کند مهاجرین به این 

شهر افراد نخبه باشند. 
آیت ا... علیرضا اعرافي با بیان اینکه زیرساخت هاي ترویج 
دین مبین اسلام در قم فراهم شده است خاطرنشان کرد: 
امروز قم به مرکز انتقال پیام تشیع به جهانیان مبدل گشته 
است.آیت ا... اعرافي با اشاره به نقش قم در تربیت طلاب 
خارجي و اعزام اساتید حوزه به کشورهاي خارجي افزود: پایه 
هاي گسترش معارف اهل بیت علیهم السلام در این شهر 
شکل گرفته است و این افتخاري براي جمهوري اسلامي 
است.وي با بیان اینکه قم به پایگاه پذیرش طلاب سراسر 
جهان تبدیل شده است خاطرنشان کرد: در 
تابستان امسال به ۸۰ کشور دنیا اعزام مبلغ 

داشته ایم.
رئیس جامعه المصطفي در ادامه بر ضرورت 
تلاش مسئولان براي توسعه ي علمي استان 
تاکید و تصریح کرد: دستگاه هاي اجرایي استان 
نیز باید با توجه به جایگاه قم زمینه هاي لازم 

براي توسعه ي علمي را فراهم نمایند.
 امام جمعه قم  با بیان اینکه در شهر قم به 
مسئله ي توریسم نیز باید نگاه مذهبي حکم 
فرما باشد خاطرنشان کرد: جایگاه قم اقتضا مي 

کند مهاجرین به این شهر افراد نخبه باشند. 
با اتخاذ تدابیر و برنامه هاي مناسب امید 

را در استان قم افزایش می دهیم 
سرپرست استانداري قم  نیز در این دیدار طي سخناني 
از لطف خداوند براي خدمتگذاري به مردم شکرگذاري کرد 
و گفت: امیدوارم بتوانم به یاري خداوند گام هاي مثبتي را 
در راستاي ارتقاء جایگاه شهر مقدس قم بردارم . فریدون 
همتي با اشاره به رویکردهاي حجت الاسلام و المسلمین 
دکتر روحاني رئیس جمهور محترم و امید ایجاد شده در 
دلهاي مردم گفت: تلاش مي کنیم تا با اتخاذ تدابیر و برنامه 
هاي مناسب این امید را در استان قم افزایش دهیم.مشاور 
عالي وزیر کشور استفاده از راهنمایي ها و رهنمودهاي مراجع 
عظام و اساتید حوزه را در راستاي خدمتگذاري به مردم بسیار 
مهم برشمرد و تصریح کرد: ارشادات علما و کمک مردم در 
زمینه ي رشد و تعالي شهر کریمه اهل بیت )س( راهگشا 

بسیار راهگشا خواهد بود.

مدیرکل ثبت اسناد و املاک استان خبر داد

تبدیل 30 درصد اسناد ملکی قم به اسناد تک برگی 

در دیدار سرپرست استانداری قم با تعدادی از مراجع و علمای قم تاکید شد:

نگاه ویژه دولت به قم

معاون طرح و توسعه شرکت آب و 
فاضلاب روستایی استان قم از اجرای 
فاز دوم پروژه مجتمع ده روستا برای 
نیزار  بخش  های  روستا  آب  تأمین 
منطقه سلفچگان از سرشاخه ها خبر 

داد.
سعید ابوالقاسمی راد در خصوص پروژه 
واقع  روستای  ده  داشت:  اظهار  روستا  ده 
در بخش نیزار منطقه سلفچگان از سالیان 
گذشته با کمبود آب مواجه بوده اند که برای 
رفع این مشکل مجتمع ده روستا تعریف 

گردید.
وی گفت: با توجه به پتانسیل آبی منطقه 
احداث این مجتمع می تواند کمک زیادی 
در تأمین آب پایدار  در این روستاها از سر 

شاخه های دز داشته باشد.
معاون طرح و توسعه شرکت آبفار استان 
قم افزود: عملیات اجرایی پروژه آبرسانی به 
بخش سلفچگان از اواخر سال 1۳۹۰ شروع 
بهره  به  در سال 1۳۹۲  آن  فاز 1  و  شد 

برداری رسید.
بخش  کرد:  تصریح  ادامه  در  وی 

از  آب  انتقال  که  پروژه  این  از  دیگری 
سرشاخه به مجتمع می باشد از اسفند 
ماه سال 1۳۹۳ اغاز گردیده و هم اکنون 

در حال اجرا است.
ابوالقاسمی راد گفت: در این مرحله از 
پروژه حدود ۲ کیلومتر خط انتقال و یک 
ایستگاه پمپاژ  ایجاد و آب از طریق این پمپاژ 

به مخزن اصلی منطقه منتقل خواهد شد.
وی با بیان انتقال آب به مخزن اصلی، 

افزود: در این پروژه کلیه روستا های منطقه 
از جمله روستا های حسن آباد، گلستانه، 
... باجمعیتی  فریدون آباد، حسین آباد و 
حدود1۰۰۰ نفراز نعمت آب شرب سالم، 

کافی و پایدار برخوردار خواهند شد.
معاون طرح و توسعه شرکت آبفار استان 
قم در خصوص تأمین اعتبار  پروژه مذکور 
عنوان کرد: مبلغ 5 میلیارد ریال از ستاد 
اجرایی فرمان حضرت امام)بنیاد برکت( و از 

اعتبارات ملی و استانی تأمین گردیده است. 
سعید ابوالقاسمی راد با بیان اینکه در 
چند سال گذشته مردم این روستاها  به 
علت خشکسالی و افت شدید سفره های زیر 
زمینی از آب کافی برخوردارنیستند، گفت: 
در تلاش هستیم تا این مشکل را هرچه 

سریع تر مرتفع سازیم.
و  آب  شرکت  توسعه  و  طرح  معاون 
فاضلاب روستایی استان قم با اشاره به ۲۸5 
مشترک این منطقه که از سال 1۳۷۶ تحت 
پوشش شرکت آبفار قرار گرفته اند، تصریح 
کرد: با وجود تلاش هایی که طی این چند 
سال صورت گرفته اما به دلیل پتانسیل 
ضعیف آبی منطقه این مشکل همچنان 

باقی مانده است.
ابوالقاسمی راد توضیح داد: شرکت آبفار 
استان قم از ابتدای تحت پوشش قرار دادن 
این روستابرای تأمین آب حفر، تجهیز و بهره 
برداری دو حلقه چاه، ساخت یک مخزن 
ذخیره بتنی با ظرفیت 5۰۰ متر مکعب، 
اصلاح شبکه و خط انتقال را در سال های 

گذشته انجام داده است.

معاون طرح وتوسعه شرکت آبفار قم خبر داد:

تکمیل پروژه آب رسانی مجتمع ده روستای سلفچگان

برد یک طرفه
یعنی شکست هردو طرف

از هنگام روی کار آمدن دکتر حسن روحانی در جولای 
۲۰1۳ ، همواره این سوال مطرح بوده که پس ازتوافق هسته 
ایی تهران با قدرت های جهانی ، قرار است چه اتفاقی رخ 

دهد که بسیاری را از بازگشت ایران به جامعه بین المللی نگران کرده؟.به جز فشار های 
داخلی که متوجه رئیس جمهورحسن روحانی و وزیر خارجه اوست،در ایالات متحده 
تندروهای جمهوریخواه و اعضای کنگره آقای رئیس جمهور و وزیر خارجه رالعنت می کنند. 
اعراب سیاست قهروشماتت با واشنگتن را در پیش گرفته و اسرائیل به مثابه یک دشمن 
خونی کاخ سفید عملا به تخریب مناسبات داخلی ارکان حکومت و سیاست خارجی ایالات 
متحده همت کرده است. این نگرانی ها صرفا به دلیل توافق هسته ایی با تهران است؟ بعید 
به نظر می رسد وصرف مخالفت به این بهانه با منطق دیپلماسی چندان سازگار نیست. 
خصوصا که توافق با تهران قرار است به بسیاری از نگرانی های به گفته وزیر خارجه ایران بی 

مورد خاتمه دهد.پس مشکل چیست؟.
مخالفان توافق اتمی، گرچه هریک دلایل سیاسی خاص خودرا برای کارشکنی دارند 
،اما به باور بسیاری از آگاهان امور ایران، دلیل اصلی این مخالفت ها و کارشکنی ها، بیش 
از اختلاف بر سر برنامه هسته ایی،عمدتا به آینده ایران و رویکرد آتی سیاست خارجی این 
کشور ارتباط پیدا میکند که احتمالا رویکردی عملگرایانه و پراگماتیکی در پیش خواهد 

گرفت. کارنامه دیپلماسی دولت آقای روحانی به این گمانه زنی ها دامن زده است.
از دید مخالفان،ایران پس ازتوافق اتمی، احتمالا در موقعیت منطقه ایی و بین المللی 
متفاوتی قرار خواهد گرفت که قهرا به کمرنگ شدن نقش آنها نزد غرب ،خصوصا ایالات 
متحده منجر خواهد شد.یک دیپلمات عرب شمال آفریقا مقیم امارات به شرط عدم افشای 
نامش گفته " فردی ازمقامات بسیار سطح بالای وزارتخارجه امارات به یک دیپلمات 
فرانسوی گفته است" واشنگتن بزودی ازما خواهد خواست اتاق روبه آفتاب زیر شیروانی 
خاورمیانه را برای اقامت ایرانی ها خالی کنیم. این امتیاز تنها به خاطر توافق هسته ایی به 

آنها داده نمی شود".
البته رهبران اسرائیل هم نگرانی های خاص خود را دارند. آنها به خوبی می دانند پس 
از حل بحران اتمی ایران،درزیر فشار روانی این سوال افکار عمومی "چرا فقط ایران؟" جامعه 
بین المللی دیر یا زود به سراغ آنها خواهد رفت.با این تفاوت که اسرائیل تنها متهم شناخته 
شده تولید سلاح هسته ایی و فعالیت های غیر متعارف اتمی در خاور میانه است.به همین 
دلیل تداوم ناامنی و خطرناک توصیف کردن برنامه اتمی ایران به یک نیاز روانی وجنون آمیز 
رهبران اسرائیل خصوصا ناتانیاهو برای ترساندن اعراب،فشار به ایالات متحده و سرکیسه 
کردن مالیات دهندگان آمریکایی تبدیل شده است. ضمن اینکه داغ نگه داشتن موضوع 

اتمی ایران به بهانه ایی جهت نزدیکی با اعراب تبدیل شده است.
با نگاهی ساده تر به موضوع و با درک بهتر اظهارات مقام اماراتی باید گفت"اگر جامعه 
جهانی و قدرت های بین المللی می توانند با تهران بر سر مهمترین و پیچیده ترین بحران 
دیپلماتیکی حداقل 5۰ سال گذشته به توافق برسند،چرا نتوانند برسر سایر اختلافات میان 
خود که از استانداردهای امنیتی و دیپلماسی مخاطره آمیز کمتر و با تضمین تامین منافع 
مشترک بیشتری همراه است به توافق برسند؟حل این اختلافاتی مانند "چگونگی ترتیبات 
امنیتی خلیج فارس و خاورمیانه، مبارزه با تروریسم و افراط گرایی،تولید و تضمین تامین 
انرژی و توسعه و تضمین سرمایه گذاری "شاید سخت باشند ،اما از توافق بر سر برنامه اتمی 

مشکل تر و پیچیده تر نیستند.
شرایط بحرانی و نگران کننده امنیتی خاورمیانه و خلیج فارس ایجاب می کند؟یا 
ضروریات تعامل سیاسی وتامین منافع؟ به هر حال وضعیت کنونی طرفین را بالقوه به این 
نتیجه رسانده یا بزودی خواهد رساندکه "منافع مشترک، مخاطره همگانی و امنیت جمعی" 
آنها را به سوی یک "همکاری وهمگرایی استراتژیک " هدایت و راهبری می کند.این یک 

انتخاب نیست،بلکه یک ضرورت است.
اما آیا توافق اتمی با ایران تا  یک روز دیگر ویا با تمدیدی حداکثر یک هفته ایی)۷ 
جولای(، سد تعامل و همکاری مشترک وگسترده تهران و جامعه جهانی را خواهد 
شکست؟شواهد نشان میدهد همه چیزبرای حصول یک توافق دو طرفه و انفجار سد آماده 
است. ویلی برانت صدر اعظم پیشین آلمان غربی دوران جنگ سرد زمانی گفته بود" برنده 
شدن یک طرف در مذاکره به معنای شکست هر دو طرف مذاکره کننده خواهد بود".محمد 
جواد وزیر خارجه ایران نیز گفته " اکنون همه چیز به اراده سیاسی طرف مقابل گره خورده 
است". این موضع وزیر خارجه ایران بیانی کاملا تخصصی و دیپلماتیک از این مفهوم می 
تواند باشد که توافق فنی به دست آمده و به وضوح حکایت از آن دارد" تهران آن تصمیمات 
سختی را که برای شکستن بن بست مذاکرات ۲ ساله لازم بوده اتخاذ کرده و اینک 5+1 
است که به گفته آقای ظریف باید خود را برای اتخاذ تصمیمات مشابه آماده کند.به گفته 

کیسنجر" تصمیمات نهایی ممکن است مطلوب نباشند ،اما حتما ضروری هستند".

متین   مسلم 



3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,031,000یک مثقال طلا

930,560یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,100,000سکه بهار آزاد ی

9,120,000سکه امامی

4,630,000نیم سکه

2,630,000ربع  سکه

1,700,000سکه یک گرمی

قیمت بازارنام خود رو

 20634,400,000 تیپ 5

 206SD37,200,000وی 8

GLX 405 32,400,000پژو 

SLX 405 32,600,000پژو 

ELX 43,600,000پژو پارس 

 39,000,000پژو پارس سال

E2 90 46,000,000تند ر 

LX 33,000,000رانا 

TU5 33,300,000رانا 

LX 30,200,000سمند 

LX EF7 31,000,000سمند 

ELX 37,000,000سورن 

قیمت بازارنام خود رو

300 S 75,000,000زوتی 

 17,000,000سایپا کارا 151

 21,000,000سایپا 111

 20,500,000سایپا 131

 20,500,000سایپا 132

SX 24,500,000سایپا تیبا 



قیمت بازارنام خود رو

315 MVM41,500,000 

530 MVM42,000,000 

MVM X3368,000,000 

 MVM X3375,000,000 جد ید اتومات

 MVM11020,500,000 چهار سیلند ر

در حالی که تخم مرغ، نوسانات قیمتی زیادی را در بازار 
داخلی طی یکسال اخیر داشته، قیمتش در بازار صادراتی 
باثبات بوده است. از سوی دیگر قیمت این محصول اکنون 
که در بازار داخلی افزایش یافته از نرخ های صادراتی آن بالاتر 
است؛ به طوریکه مصرف کنندگان ایرانی هر کیلوگرم تخم مرغ 
را بیش از 5000 تومان می خرند اما کشورهای همسایه 4500 

تومان!
 تخم مرغ به عنوان محصولی که نه می توان آن را زمان طولانی نگه 
داشت و نه طی مسافت  طولانی آن را صادر کرد، بازارش از شرایط 
و عوامل بسیاری تبعیت می کند که در طول یکسال اخیر با تغییر 
این عوامل، قیمتش کاهش و افزایش چشمگیر می یابد، اما جالب تر 
اینکه همین محصول در بازار صادراتی طی این مدت قیمت ثابتی 

داشته است.
بر اساس آمار رسمی گمرک، صادرات تخم مرغ از سال گذشته 
تاکنون به قیمت کیلویی حدود 1.۳ دلار معادل 45۰۰ تومان به 
کشورهایی مانند افغانستان، عراق، ترکمنستان، بحرین، تاجیکستان، 
عمان و ... انجام شده است، این در حالی است که در بازار داخلی 
قیمت این محصول از شانه ای ۷5۰۰ تا بیش از 1۰ هزار تومان در 

نوسان بوده است.
همچنین اگر هر شانه تخم مرغ دو کیلوگرم لحاظ شود که معمولا 
این گونه نیست، قیمت تخم مرغ داخلی که اکنون شانه ای بیش از 1۰ 
هزار تومان فروخته می شود، گران تر از محصول صادراتی است، چراکه 
بر این اساس هر کیلوگرم تخم مرغ در بازار مصرف بیش از کیلویی 

5۰۰۰ تومان در اختیار مصرف کنندگان قرار می گیرد.
رضا ترکاشوند - مدیرعامل اتحادیه مرغداران مرغ تخم گذار - در 
این زمینه معتقد است که بازار صادراتی تخم مرغ هیچ تفاوتی با بازار 
داخلی ندارد و همیشه این نوسان قیمت در بازار صادراتی نیز اثرگذار 

بوده است!
وی با بیان اینکه نوسانات موجود در بازار تخم مرغ علل متفاوتی دارد 
که در بازار صادراتی و داخلی به یک اندازه است، گفت: یکی از عوامل 
تعیین کننده قیمت تخم مرغ و نوسانات موجود عرضه و تقاضا برای این 
محصول است، چرا که وقتی عرضه بالا برود و تقاضا به همان میزان 
وجود نداشته باشد، با افت قیمت مواجه می شود و برعکس اما اگر 
دولت یارانه  مناسبی در اختیار تولیدکنندگان بگذارد می توان به بهبود 

این نوسانات قیمتی امیدوار بود.

 البته می توان سیستم عرضه و تقاضا را یکی از عوامل حاکم بر بازار 
هر محصولی دانست و برای تخم مرغ نیز این مسئله حکم می کند و به 
عنوان مثال در ایامی مانند ماه رمضان که تقاضای برای این محصول 
وجود ندارد، قیمت آن نیز کاهش می یابد و زمانی مانند نیمه دوم سال 

که مصرف تخم مرغ افزایش می یابد،قیمتش نیز بالاتر می رود.
اما عوامل دیگری از مبدأ تولید تا رسیدن محصول نهایی به دست 
مصرف کنندگان در تعیین قیمت تخم مرغ و تفاوت آن نسبت به 
بازارهای صادراتی موثر است که به عنوان مثال می توان به تفاوت 

محاسبه قیمت تخم مرغ در بازار داخلی و خارجی اشاره کرد.
محاسبه نادرست قیمت تخم مرغ

یکی از مشکلاتی که در بازار تخم مرغ به نظر می رسد به عنوان 
قدیمی ترین چالش، نقش مهمی در نوسانات بازار و ناتوانی در تعیین 
قیمت دقیق این محصول وجود دارد، تفاوت شیوه محاسبه  ارزش 
تخم مرغ از در مرغداری تا مغازه های سطح شهر است، چراکه هنگامی 
که تخم مرغ از مرغداران خریداری می شود بهای آن را به صورت 
کیلویی به آن ها می پردازند اما در بازار مصرف تخم مرغ به صورت دانه ای 
یا شانه ای به مردم فروخته می شود و این در حالی است که تعداد 
تخم مرغ در هر کیلوگرم از این محصول بسته به اندازه آن می تواند از 

15 تا 1۸ عدد متفاوت باشد.
یعنی اگر در یک کیلوگرم 1۸ عدد تخم مرغ باشد و آن را با نرخ 

فروش این محصول از درب مرغداری مثلا کیلویی ۳۸۰۰ تومان از 
مرغداران بخرند، قیمت هر دانه تخم مرغ درب مرغداری به حدود ۲1۰ 
تومان و اگر این تعداد به 15 عدد در هر کیلوگرم کاهش یابد، قیمت هر 
دانه تخم مرغ درب مرغداری به حدود ۲۶۰ تومان می رسد که در این 
صورت باید قیمت تمام شده تخم مرغ در بازار مصرف البته با احتساب 
سود واسطه ها و مغازه های سطح شهر بسته به تعداد آن متفاوت باشد، 
در حالی که اینگونه نیست. همین می شود که عده ای سودجو از این 
آشفته بازار محاسبه سوء استفاده می کنند و به نوسانات دامن می زنند و 
تخم مرغی را که ارزان خریده اند شانه ای 1۰ تا 11 هزار تومان به مردم 
می فروشند و این یعنی سودهای کلان برای عده ای انگشت شمار و 

بی کلاه ماندن سر تولیدکنندگان.
اما جالب تر اینکه بازار صادرات تخم مرغ که دقیقا به همان شیوه 
خرید این محصول و بصورت کیلویی انجام می شود کاملا متفاوت از 
بازار داخلی بوده است و مشتریان خارجی این محصول قیمت های با 
ثباتی را تجربه کرده اند، چرا که قیمت 1.۳ دلاری تخم مرغ صادراتی از 

فروردین سال گذشته تا کنون همچنان پابرجاست.
یکی دیگر از عواملی که در تعیین بهای تمام شده تولید تاثیرگذار 
است، شرایط اقتصادی حاکم بر جامعه و تورم است که همیشه 
میزان آن در کشورهایی مانند ایران به مراتب بیشتر از رقبایی مانند 
ترکیه بوده است. البته به اضافه یارانه های هنگفتی که دولت ها به 

تولیدکنندگان شان می دهند و ما نمی پردازیم که باعث می شود بهای 
تولید در این کشورها به مراتب کمتر و قدرت رقابت آن ها در بازارهای 
جهانی بیشتر از تولیدکنندگان ایرانی باشد. در این زمینه شاید بتوان 
گفت که تورم، بهای تولید را برای تولیدکنندگان نسبت به گذشته 
افزایش داده و هیمن افزایش هزینه هاست که یکی از عوامل نوسان 
قیمت در بازار را رقم می زند، چرا که براساس گزارش بانک مرکزی تورم 
تولید در بخش های مختلف کشاورزی ۲.4 درصد نسبت به ماه گذشته 

و 1۰.۸ درصد نسبت به خردادماه سال گذشته افزایش داشته است.
تولید بدون  برنامه و برهم ریختگی بازار

البته به گفته کارشناسان طی ۳۰ سال گذشته آنقدر مجوزهای بی 
حساب و کتاب برای احداث مرغداری به افراد مختلف داده شده که هم 
اکنون شاهد افزایش بی رویه واحدهای تولیدی هستیم که البته کمتر با 
1۰۰ درصد ظرفیت تولیدشان کار می کنند، همین امر سبب می شود 
تولیدی بی حساب و کتاب داشته باشیم و تولید تابعی از قیمت ها باشد 

نه میزان مصرف و پتانسیل صادراتی!
اما غافل از اینکه در این تولید بی نظم تنها کسی که زیان نمی بینند 
دلالان هستند که از قبل خرید این محصول از مرغداران و عرضه 
دست به دست آن تا مصرف کننده سودهای هنگفتی به جیب 
می زنند، چرا که وقتی قیمت قدری افزایش می یابد جوجه ریزی برای 
تولید در واحدها نیز افزایش می یابد اما هرگاه عرضه بالاتر می رود 
و قیمت نیز کاهش می یابد مرغداران با کاسه چه کنم در دست 
نمی توانند کاری کنند ،چرا که دوره تولید آن ها از جوجه ریزی تا 
پایان دوره تولید یک مرغ تخم گذار حدود 1۸ ماه می گذرد و مرغدار 
هم در این شرایط باید به انتظار بازار بهتری بنشیند تا حاشیه زیانش 

را جبران کند.
با شرایط حاکم بر بازار تخم مرغ که این عوامل در کنار جو روانی 
تاثیر بسیاری در تعیین و نوسانات قیمتی آن دارند، باید یک بار برای 
همیشه تعیین تکلیف شود تا ضمن مشخص شدن قیمت واقعی این 
محصول که چندان هم سخت نیست، راهکارهای کاربردی در راستای 
ایجاد ثبات بیشتر و کوتاه کردن دست عده ای سودجو از بازار در نظر 
گفته شود که می توان به راهکارهایی مانند یکسان سازی سیستم عرضه 
و محاسبه قیمت تخم مرغ از تولید تا بازار، کنترل تورم برای بخش های 
تولیدی کشور با اختصاص یارانه های تولیدی و برنامه ریزی دقیق برای 
تولید هدفمند بر مبنای نیاز بازار داخلی و پتانسیل صادراتی نه براساس 

قیمت، اشاره کرد. 

تخم مرغ داخلی گران تر از صادراتی!

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک 
قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق 
مدارک  استناد  به  و  کارشناسان  گزارش  براساس  را  مذکور  قانون 

موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹4۶۰۳۳۰۰۰1۰۰۲4۶۶ شماره  رأی   -1
1۳۹11144۳۰۰۰1۰۰۳54۷آقای/ خانمیونسعلی کاظمی فرزند مختار علی 
۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت 1۲۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 11۲۳۷ -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از 

علی سزاوار .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹4۶۰۳۳۰۰۰1۰۰۶415 شماره  رأی   -۲
فرزند  بخش  جهان  طیبه  خانم  آقای/   1۳۹11144۳۰۰۰1۰۰5۲۰۸
محمد۶دانگ یک باب ساختمان  بمساحت 55/۸5 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 111۳۳ -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه 

از محمود زند خانه شهری .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹۳۶۰۳۳۰۰۰1۰۳4۶41 شماره  رأی   -۳
فرزند  خواه  یزدی  حسین  خانم   / آقای   1۳۹11144۳۰۰۰1۰۰11۸۷
غلامحسین ۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت 141 متر مربع بر روی قسمتی 

از پلاک ثبتی 1۰4۳5 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹۳۶۰۳۳۰۰۰1۰14۹4۹ شماره  رأی   -4
فرزند  موید  همائی  کبری  خانم   / آقای   1۳۹11144۳۰۰۰1۰۰۰15۶
حیدر۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۹۹ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 11۰1۰ -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از 

داوود مرزجو .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹4۶۰۳۳۰۰۰1۰۰5۷51 شماره  رأی    -5
1۳۹11144۳۰۰۰1۰۰51۳۸ آقای / خانم علی اصغر صدیق فرزند حسن۶دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 1۰۸ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
11۰4۶ -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از ابوالفضل 

بهشتی منفرد.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹4۶۰۳۳۰۰۰1۰۰1۹5۹ شماره  رأی    -۶
1۳۹11144۳۰۰۰1۰۰5۰44 آقای / خانم علی زینلی فرزند عباس ۶دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت ۶4/۲۲ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 1۰41۸/۲ 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از رضا اقا محمدی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹4۶۰۳۳۰۰۰1۰۰1145 شماره  رأی   -۷
1۳۹11144۳۰۰۰1۰۰5۸1۳ آقای / خانم حسن دوازده امامی فرزند حسین۶دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت ۸۶/1۲ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 1۰41۶ -اصلی واقع 

در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از وراث حسن اشجعی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹۳۶۰۳۳۰۰۰1۰۳1۳۲1 شماره  رأی    -۸
فرزند  شیرازی  اسماعیل  خانم   / آقای   1۳۹11144۳۰۰۰1۰۰۳4۲۷
محمد۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت 11۳/۹5۷ متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 11۰1۰ -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی انتقالی 

طی وکالت 1۳۷۰۹۲-۸4/1/۷دفتر ۳ قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹4۶۰۳۳۰۰۰1۰۰۷۰۲۳ شماره  رأی   -۹

1۳۹11144۳۰۰۰1۰۰5۷۸۷ آقای / خانم حسین نکوکار شعبانی فرزند تقی 
۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت 54/۸1 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 1۰۳4۷ -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از احمد یزدانخواه 

احدی از وراث علی اکبر یزدانخواه .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹۳۶۰۳۳۰۰۰1۰۳۶1۹۸ شماره  رأی   -1۰
1۳۹11144۳۰۰۰1۰۰۲5۹۳ آقای / خانم روح الله سعادت ملائی فرزند حجت 
اله۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت 1۷۷/۸5 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 1۰۹۸۰ -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹4۶۰۳۳۰۰۰1۰۰4۷۸1 شماره  رأی   -11
1۳۹11144۳۰۰۰1۰۰411۹ آقای / خانم رضا خرمی فرزند غلامعلی ۶دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 1۰۸ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
1۰4۶۷ -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از آقای 

نجف غفاری قمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹4۶۰۳۳۰۰۰1۰۰5۷۶4 شماره  رأی   -1۲
1۳۹11144۳۰۰۰1۰۰41۹۰ آقای / خانم علیرضا جوادی فرزند حسن۶دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 1۶5/۲۳ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
111۳4 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از وراث 

حسین فاطمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹4۶۰۳۳۰۰۰1۰۰4۹1۳ شماره  1۳-رأی 
1۳۹11144۳۰۰۰1۰۰4۰۰۷ آقای / خانم علی محمدی فرزند رضا۶دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت ۶۶/45 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 1۰4۳۷ 
-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه ازغلامعلی نظر 

احدی از وراث عباس نظر.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹4۶۰۳۳۰۰۰1۰۰5۷۲۸ شماره  رأی    -14
1۳۹11144۳۰۰۰1۰۰۳۹۳1 آقای / خانم محمد حسینی فرد فرزند ابراهیم 
۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۶5/5۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 1۰4۳۷ -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از زهرا 

نظری  احدی از وراث عباس نظر.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹4۶۰۳۳۰۰۰1۰۰۲۳۸5 شماره  رأی   -15
فرزند  دهبنه  خواه  رضا  محمد  خانم   / آقای   1۳۹11144۳۰۰۰1۰۰۳۲۳4
مظاهر۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۹1/۲۰ متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 1۰4۳۷ -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه 

از معصومه نظری  احدی از وراث عباس نظر .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹۳۶۰۳۳۰۰۰1۰۳5۷۶۷ شماره  1۶-رأی 
1۳۹11144۳۰۰۰1۰۰5۷1۹ آقای / خانم سید رضا جده خواه فرزند سید 
اصغر۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۲15/۸۰ متر مربع بر روی قسمتی 

از پلاک ثبتی 1۰۲۷5 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹۳۶۰۳۳۰۰۰1۰۳5۸۲۹ شماره  رأی   -1۷
1۳۹11144۳۰۰۰1۰۰5۷1۸ آقای / خانم سید رضا جده خواه فرزند سید 
اصغر۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۲1۲/۷۰ متر مربع بر روی قسمتی 

از پلاک ثبتی 1۰۶۳۶ -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹4۶۰۳۳۰۰۰1۰۰1۲1۷ شماره  رأی   -1۸
1۳۹11144۳۰۰۰1۰۰445۰ آقای / خانم سعداله غیبی فرزند وجیهه اله۶دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت ۳۹ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11۲4۳ 
-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از محسن ولی احدی 

از وراث حبیب اله ولی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹4۶۰۳۳۰۰۰1۰۰154۹ شماره  1۹-رأی 
1۳۹11144۳۰۰۰1۰۰1۷۰5 آقای / خانم اصغر کریمخانی فرزند حسن۳دانگ 
مشاع از ۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت 1۶۸/۶۷ متر مربع که از مساحت 
موجود۷۲متر مربع از عرصه پلاک 1۰۶11 اصلی در اجاره میباشد  بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی تجمیعی 1۰۹۲۶و1۰۹۳۲ اصلی و 1۰۶11 -اصلی واقع در 
بخش1 ثبت قم خریداری عادی از ورثه علی چوپانی مقدم تحت پلاک 1۰۹۲۶و 
1۰۹۳۲اصلی مقدار ۹۶/۶۷متر مربع و طی قرارداد اجاره نامه ۹۳/51۷5۶۸-

1۳۹۳/5/۲۹ اداره اوقاف بمساحت ۷۲ متر مربع تحت پلاک 1۰۶11 اصلی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹4۶۰۳۳۰۰۰1۰۰1551 شماره  رأی   -۲۰
فرزند  قربانی  علی  محمد  زهرا  خانم   / آقای   1۳۹۳1144۳۰۰۰1۰۰۰۲۰۳
حسین۳ دانگ مشاع از ۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت 1۶۸/۶۷ متر مربع 
که از مساحت موجود۷۲متر مربع از عرصه پلاک 1۰۶11 اصلی در اجاره میباشد 
بر روی قسمتی از پلاک ثبتی تجمیعی تحت پلاک 1۰۹۲۶و1۰۹۳۲ اصلی و 
1۰۶11 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از ورثه علی چوپانی 
مقدم تحت پلاک 1۰۹۲۶و 1۰۹۳۲اصلی مقدار ۹۶/۶۷متر مربع و طی قرارداد 
اجاره نامه ۹۳/51۷5۶۸-1۳۹۳/5/۲۹ اداره اوقاف بمساحت ۷۲ متر مربع تحت 

پلاک 1۰۶11 اصلی
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹4۶۰۳۳۰۰۰1۰۰4۹۶4 شماره  رأی   -۲1
1۳۹11144۳۰۰۰1۰۰۳۶۰۶ آقای / خانم حسن علی رضائی فرزند اله کرم 
۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت 144 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 11۲۳۹ -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از 

سید احمد رضوی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹4۶۰۳۳۰۰۰1۰۰5۷44 شماره  رأی   -۲۲
1۳۹11144۳۰۰۰1۰۰۶۸۷4 آقای / خانم رضا نیکخواه فرزند علی۶دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت ۶۹/۳5 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11۰۰4 
-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از سید محمد 

ضیاءپیش بین.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹۳۶۰۳۳۰۰۰1۰۳۲5۶5 شماره  رأی   -۲۳
1۳۹11144۳۰۰۰1۰۰51۶۲ آقای / خانم عباس نادری فرزند رضا۶دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت ۲۷/5۷ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 1۰۳۳۳ 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از ابوالفضل بمانیان.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹4۶۰۳۳۰۰۰1۰۰5۸۶۰ شماره  رأی   -۲4

1۳۹11144۳۰۰۰1۰۰۲۲۶5 آقای / خانم سید حسین میر عباسی عروس 
محله فرزند سید احمد۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت 5۰ متر مربع بر 
روی قسمتی از پلاک ثبتی 1۰44۸ -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 
عادی مع الواسطه از غلام رئیس ابراهیمی احدی از وراث حسن رئیس ابراهیمی.

کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹4۶۰۳۳۰۰۰1۰۰5۸4۰ شماره  رأی   -۲5
1۳۹11144۳۰۰۰1۰۰۶۳۳۲ آقای / خانم سکینه نظافت فرزند غلامعلی ۶دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت ۷۰/1۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

۹44۸ -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹۳۶۰۳۳۰۰۰1۰۳51۷۶ شماره  رأی   -۲۶
فرزند  میرزائیان  ابوالفضل  خانم   / آقای   1۳۹11144۳۰۰۰1۰۰45۲1
احمد۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت 4۸ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 1۰4۸۷/14 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه 

از ابراهیم زراعت پیشه .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹4۶۰۳۳۰۰۰1۰۰4۹4۹ شماره  رأی   -۲۷
1۳۹11144۳۰۰۰1۰۰5۲۷۶ آقای / خانم محمد نجفی زاده جمکران فرزند 
رضا۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت 1۲۷ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 1/1۶4 -اصلی واقع در بخش4 ثبت قم خریداری عادی از رضا نجفی زاده 

جمکرانی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹4۶۰۳۳۰۰۰1۰۰۶4۹۸ شماره  رأی   -۲۸
1۳۹11144۳۰۰۰1۰۰۷۳۷۶ آقای / خانم حسین زمانی فرزند علی میرزا۶دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 15۳ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
1۰۹۶5 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از سید 

غلامرضا موسوی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹4۶۰۳۳۰۰۰1۰۰5۳۸5 شماره  رأی   -۲۹
1۳۹11144۳۰۰۰1۰۰1444 آقای / خانم حسن سوهان فروشان مقدم فرزند 
علی۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت 1۰۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی ۲۹۲/۹۹۳ -اصلی واقع در بخش5 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از 

حسین علی سوادی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹4۶۰۳۳۰۰۰1۰۰5۷15 شماره  رأی   -۳۰
1۳۹11144۳۰۰۰1۰۰5۷۲۲ آقای / خانم سید محمد هادی میر رحیمی فرزند 
سید علی  محمد 4دانگ مشاع از ۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت 1۸4/۳۲ 
متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11۰۰4 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خریداری عادی مع الواسطه از ابوالقاسم صفائی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹4۶۰۳۳۰۰۰1۰۰5۷1۸ شماره  رأی   -۳1
1۳۹۳1144۳۰۰۰1۰۰11۳4 آقای / خانم عالیه السادات میر رحیمی فرزند 
سید عباسعلی ۲دانگ مشاع از ۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت 1۸4/۳۲ 
متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11۰۰4 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خریداری عادی مع الواسطه از ابوالقاسم صفائی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹۳۶۰۳۳۰۰۰1۰۳4۶۹۰ شماره  رأی   -۳۲
1۳۹11144۳۰۰۰1۰۰۳۲۸۷ آقای / خانم مریم سعیدی فرزند اسداله۶دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 15۲/۲5 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
1۰4۳4/۲ -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از حسن 

وفاطمه و حورا همگی محمد بیگی فرزندان محمود.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹4۶۰۳۳۰۰۰1۰۰۶4۰۶ شماره  رأی   -۳۳
1۳۹11144۳۰۰۰۲۰۰4۸1۸ آقای / خانم مسعود بخشی فرزند علی اکبر۶دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 1۶1/۷۳ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

1۰4۸۲/11 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹4۶۰۳۳۰۰۰1۰۰4۸۰4 شماره  رأی   -۳4
1۳۹11144۳۰۰۰1۰۰4۶۹۷ آقای / خانم کبری قربعلی فرزند اسمعیل ۳دانگ 
مشاع از ۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۹4/۳5 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 1۰54۲/۲ -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.

کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹4۶۰۳۳۰۰۰1۰۰4۸1۰ شماره  رأی   -۳5
فرزند  بختیاری  علی  محمد  خانم   / آقای   1۳۹11144۳۰۰۰1۰۰4۶۹۸
اصغر۳دانگ مشاع از ۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۹4/۳5 متر مربع بر 
روی قسمتی از پلاک ثبتی 1۰54۲/۲ -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹4۶۰۳۳۰۰۰1۰۰۸45۷ شماره  رأی   -۳۶
مرتضوی حسینی  مرتضی  / خانم سید  آقای   1۳۹11144۳۰۰۰1۰۰۶۶۳4
فرزند سید محمد۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت 1۶۰ متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 11۲۳۸ -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی 

از کبری سزاوار احدی از وراث مرحومین عباس و حسینعلی و سلطنت سزاوار
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹۳۶۰۳۳۰۰۰1۰۳۶۳۹۲ شماره  رأی   -۳۷
1۳۹11144۳۰۰۰1۰۰۲۷1۸ آقای / خانم فاطمه شیخنا فرزند محمود۶دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 51 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۸۷51/11 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از حسین ربیعی عمرو آبادی .
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و 
انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به 
مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص 
ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت 
اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه1 قم تسلیم و رسید آن را اخذ 
و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و 
دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل 
نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از 

مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1394/04/09
تاریخ انتشار دوم: 1394/04/24
  جعفر کاظمی
رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی

 قابل توجه مودیان محترم مالیاتی:
مهلت ارائه الکترونیکی اظهارنامه برارزش 

افزوده دوره بهار ۹4 از طریق سامانه 
www.evat.ir حداکثر تا

 15 تیر ماه می باشد.
روابط عمومی اداره کل امور مالیاتی استان قم 
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 دبیر هیئت تنیس قم:

تعداد زمین های تنیس در قم افزایش یابد
 دبیر هیئت تنیس قم با بیان اینکه قم یکی از 3 قطب برتر تنیس پایه کشور 

است، گفت:تعداد زمین های تنیس در قم افزایش یابد.
سید مقتدا خاتمی  اظهار داشت: در حال حاضر نفرات اول و دوم رنکینگ تنیس زیر 1۸ 
سال و نفر اول رنکینگ تنیس زیر 1۶ سال کشور قمی هستند و بیش از 1۰ تنیسور قمی 

دیگر نیز در رنکینگ برترین های تنیس پایه کشور قرار دارند.
وی افزود: این افتخارات سبب شده قم یکی از ۳ قطب برتر تنیس پایه کشور باشد و 
خوشبختانه وضعیت استعدادیابی و آموزش در تنیس قم به حدی مطلوب است که در 
صورت لغزش هر یک از قهرمانان ما، نفرات دیگری از تنیس قم آماده جایگزینی هستند.

دبیر هیئت تنیس قم گفت: برنامه استعدادیابی تنیس ویژه نونهالان زیر 1۰ سال نیز 
برگزار شده است، در صورتی که امکانات و شرایط سخت افزاری اجازه دهد سال به سال 

تنیسورهای آموزش دیده و جوانی را وارد عرصه تنیس کشور می کنیم.
خاتمی بیان کرد: امکانات سخت افزاری تنیس قم با سایر استان ها غیر قابل مقایسه است 
چنان که در استان قم تنها ۶ زمین تنیس فعال وجود دارد که 4 زمین در اختیار هیئت 
تنیس است و ۲ زمین خصوصی نیز در قم وجود دارد و این تعداد زمین برای استانی که 

یکی از استان های برتر پایه کشور بوده بسیار کم است.
وی عنوان کرد: همه استان هایی که برای رشد تنیس با قم رقابت دارند بالاتر از 1۰۰ 
زمین تنیس در استان خود دارد و وقتی افتخارات تنیسورهای قمی را با سایر استان ها 
با رقم تعداد زمین ۶ زمین برای قم و 1۰۰ زمین برای استان رقیب مقایسه می کنیم به 

استعداد و پشتکار تنیسورهای قمی پی می بریم.
دبیر هیئت تنیس قم تصریح کرد: تمام تمرکز هیئت تنیس امسال بر روی حضور در 
لیگ برتر تنیس بزرگس��الان است و توانسته ایم در زمینه جذب اسپانسر نیز گام هایی 
برداریم که البته هنوز کافی نیست و باید بتوانیم هزینه های حضور در لیگ برتر را از بخش 

خصوصی تأمین کنیم.
خاتمی خاطرنشان کرد: توسعه تنیس قم تنها در بعد مردان پیشرفت نداشته و در بخش 
بانوان نیز امسال ۲ تیم در لیگ برتر بانوان داریم و نازنین سادات حسینی نیز چندی پیش 

به تیم ملی نونهالان زیر 14 سال فراخوانده شده است.

رئیس هیئت شنای قم خبر داد

تیم داری استخرهای قم برای توسعه شنا
رئیس هیئت شنا، ش�یرچه و واترپلو استان قم از برنامه ریزی این هیئت 

برای تیم داری استخرها به منظور توسعه شنای قم خبر داد.
مس��عود حس��ین جمال اظهار کرد: برای همین منظور همایشی با حضور مدیران 
اس��تخرهای آقایان و بانوان استان قم در س��الن کنفرانس اداره کل ورزش و جوانان 

استان قم با حضور مدیرکل ورزش و جوانان قم برگزار شد. 
وی ادامه داد: هدف از تشکیل این همایش این بود که با توجه به شروع فصل گرما، 
وضعیت اس��تخرها به منظور سرویس دهی به هم استانی های عزیز و همچنین در 
زمینه اجرای شیوه نامه وزارت ورزش و جوانان مبنی بر صدور و تمدید پروانه فعالیت 

و تعیین صلاحیت فنی مدیران استخرها مورد بررسی قرار بگیرد.
 *بررسی صلاحیت فنی مدیران استخرها

 حسین جمال اضافه کرد: موضوعاتی نظیر صلاحیت فنی مدیران استخرها، فعال 
کردن تیم های ورزشی ش��نا قم، توجه به بهداشت عمومی، رعایت نرخ نامه قانونی 
در استخرها، توجه به بیمه ورزشکاران فعال در استخرها، نظارت هیئت های شنا و 
نجات غریق بر عملکرد مدیران و سرویس دهی فعال آنان در این جلسه با حضور حسن 

عابدی مدیرکل ورزش و جوانان استان قم بحث و بررسی شد. 
وی خاطرنش��ان کرد: برگزاری مسابقات استانی بین تیم های استخرهای فعال در 
قم و تیم داری به منظور رشد و توسعه شنا، برنامه ریزی برای اوقات فراغت تابستان 
سال جاری و همچنین ارائه تخفیف توسط مدیران استخرها در زمینه اجرای مطلوب 

برنامه های اوقات فراغت تابستانی نیز در این جلسه مطرح شد. 
رئیس هیئت ش��نا، شیرچه و واترپلو استان قم تصریح کرد: هیئت شنا به منظور 
بررسی عمکرد استخرها در خدمات رسانی به علاقمندان به این رشته ورزشی قطعا 
بازرسی کاملی از استخرها خواهد داشت و تمام تلاش خود را برای اجرای شیوه نامه 

وزارت ورزش و جوانان انجام می دهد.
 *برگزاری کلاس های آموزشی و استعدادیابی توسط مربیان مجرب شنا

 وی یادآور شد: برگزاری کلاس های آموزشی و استعدادیابی توسط مربیان مجرب 
ش��نا، رعایت مسائل اخلاقی در برخورد با اولیای دانش آموزان و مشتریان، توجه به 
موارد ایمنی محیط کار، تشکیل انجمن اولیای و مربیان و برگزاری مسابقات داخلی 
بین استخرها موضوعات مهمی است که امسال قصد اجرای آنها را به صورت دقیق 

داریم.
 حس��ین جمال بر حضور فعال ش��ناگران قم در مسابقات قهرمانی استان و کشور 
تاکید کرد و افزود: فعال کردن سیستم اداری و پرداخت حق الزحمه مربیان به صورت 
یکسان با اجرای نرخ نامه ارسالی از سوی اداره کل ورزش و جوانان نیز باید مورد توجه 

قرار بگیرد.
 وی تصریح کرد: استخرها برای برگزاری کلاس های بازآموزی و همچنین برای امر 
آموزش باید استفاده از مربیانی را در دستور کار خود قرار بدهند که دارای گواهینامه 

بازآموزی و پروانه کار هستند وگرنه از فعالیت آنها در حین کار ممانعت خواهد شد.
 رئیس هیئت شنا، شیرچه و واترپلو استان قم بر به کارگیری ظرفیت کامل نیروی 
انسانی برای سرویس دهی در اوقات فراغت تابستان تاکید کرد و افزود: حمایت های 
اداره کل ورزش و جوانان در نزدیک شدن به اهداف مورد نظر برای توسعه شنا اهمیت 
زیادی داشته، ضمن اینکه از تمام دلسوزان این رشته خواهان کمک و مساعدت برای 

تحول در شنا قم هستیم.

واکنش FIVB به شکست ایران مقابل لهستان
سایت فدراسیون جهانی والیبال پس از شکست ایران مقابل لهستان در دیدار 

)یکشنبه شب( در مورد این بازی گزارشی نوشت.
تیم ملی والیبال لهستان که عنوان قهرمانی جهان را با خود دارد، در دومین دیدار خارج از 
خانه خود مقابل ایران موفق شد با نتیجه سه بر یک و با نتیجه های )۲5 به ۲۰(، )۲5 به ۲۰( 
و )۲5 به 1۹( به برتری برسد. ایران نیز تنها در ست نخست با نتیجه )۲۳ به ۲5( به برتری 
رسید. سایت جهانی والیبال در مورد رویارویی ایران و لهستان نوشت: »لهستان که در بازی 
نخست با ایران و در دیداری که پنج ست به طول انجامید شکست خورده بود، با غلبه بر 
ایران موفق شد فاصله اش با تیم ملی والیبال آمریکا که در صدر جدول رده بندی گروه 
B قرار دارد را کمتر کند. در این بازی همان طور که پیش بینی می شد ایرانی ها با حمایت 
هواداران شان خیلی زود از حریف پیش افتادند اما لهستانی ها خیلی خوب فشاری که به 
آنها وارد شده بود را کنترل کردند و در امتیازهای 5 بر 5، 1۰ بر 1۰ و 1۳ بر 1۳ با ایرانی ها 
مساوی کردند. هیچ تیمی برتری محسوسی به دیگری نداشت تا اینکه در دقیقه های پایانی 
ست نخست، سعید معروف و فرهاد قائمی به زمین آمدند تا تیم میزبان بتواند ۲5 بر ۲۳ 
به برتری برسد. اما لهستانی ها کم نیاوردند و در ست دوم از ایران جلو افتادند. آنها ۶ به 4 
و 1۰ به ۸ از ایران پیش بودند. شاگردان استفان آنتیگا در ادامه هم خوب بازی کردند و 
در نخستین وقت استراحت فنی که گرفته شد، سه امتیاز از ایران جلو بودند. ایران تا پایان 
ست دوم نتوانست خودش را پیدا کند و لهستانی ها با حساب ۲5 به ۲۰ به برتری رسیدند. 
ست سوم هم ایران یک بار دیگر از حریف خود یعنی لهستان پیش افتاد اما برتری آنها 
نسبت به حریف طولانی مدت نبود. اسلوبودان کواچ، سرمربی ایران زمانی که بازی 14 به 
11 بود، درخواست استراحت فنی داد اما این حربه نیز به سود ایرانی ها نبود زیرا نتوانست 
مانع از پیشتازی لهستان شود. تیم میهمان موفق شد ست سوم را با پیروزی به پایان برساند 
و با خیالی آسوده تر پا به ست چهارم بگذارد. در ست پایانی بود که مشخص شد پیروزی 
در این دیدار به لهستان خواهد رسید. شاگردان آنتیگا توانستند با نتیجه ۲5 به 1۹ برتری 
را از آن خود کنند. یاکوب یاروژ با ۲۲ امتیازی که به دست آورد، بهترین بازیکن لهستان 

بود. این در حالی بود که شهرام محمودی هم با 1۲ امتیاز بهترین امتیازآور ایرانی ها بود.«

موسوی در صدر برترین مدافعان
در پایان هفته هفتم رقابتهای لیگ جهانی والیبال سیدمحمد موسوی جایگاه 
خود را در صدر بهترین مدافعان حفظ کرد و سعید معروف هم خود به رده دوم 

بهترین پاسورها رساند.
هفته هفتم رقابتهای لیگ جهانی والیبال با صدرنشینی تیم های ملی برزیل و آمریکا در 
گروههای A و B همراه شد. در این بین تیم آمریکا با توجه به اتفاقاتی که در هفته هفتم 
رخ داد صعود خود را به مرحله نهایی مسجل کرد. در پایان دیدارهای این هفته بهترین های 
هر پس��ت بر اساس آمار انفرادی بازیکنان مشخص شدند که سیدمحمد موسوی تنها 
بازیکن ایرانی است که در صدر جدول بهترین های یک بخش قرار گرفته است. این بازیکن 
با کسب ۰.۸۷ امتیاز جایگاه خود را در صدر جدول حفظ کرد. مکسول هولت از آمریکا 
با ۰.۷۳ در رده دوم قرار دارد و سیمونه آنزانی از ایتالیا با ۰.55 امتیاز در رده سوم ایستاده 
است. در بخش امتیازآورترین بازیکنان، بارتوژ کورک از لهستان با وجود اینکه در هفته 
هفتم بخاطر مصدومیت مقابل ایران به میدان نرفت اما کماکان با 1۷5 امتیاز صدرنشین 
است. متئو اندرسون از آمریکا، لوکارلی از برزیل و شهرام محمودی )ایران - 1۳۰ امتیاز( در 
رده های بعدی قرار دارند. در بخش بهترین اسپکرها شهرام محمودی که در پایان هفته 
ششم با 5۶.5۸ امتیاز صدرنشین بود با میانگین 5۲.۶۰ امتیاز به رده چهارم سقوط کرد. 
ریکاردو لوکارلی بازیکن تیم ملی برزیل با 55.۳۲ امتیاز بهترین اسپکر مسابقات تا اینجای 
کار است. آرون راسل از آمریکا و مارکو لوویچ از صربستان نیز به ترتیب دوم و سوم هستند.

 در بخش بهترین پاسورهای لیگ جهانی، میشا کریستین سن از آمریکا با ۷.54 امتیاز 
بهترین پاسور مسابقات است. سعید معروف که در رده چهارم قرار داشت با 5.۶4 امتیاز 
خود را تا رده دوم جدول بالا کشید. نیکلا جووویچ از صربستان نیز سومین پاسور رقابتها 
به حساب می آید.  در دیگر بخش ها نیز خبری از ایرانی ها نیست. کریستین سن همچنان 
بهترین زننده سرویس به حساب می آید. متئو اندرسون از آمریکا نیز بهترین دریافت کننده 

لیگ جهانی است.

کواچ: 

از انرژی تماشاگران استفاده نکردیم
سرمربی تیم ملی والیبال ایران از شکست برابر تماشاگران خانگی متاسف است.

اسلوبودان کواچ در نشست خبری پس از بازی در جمع خبرنگاران گفت: به لهستان تبریک 
می گویم. آن ها خیلی از ما بهتر بودند و مزد برتری خود را نیز گرفتند. ما بازی را بهتر از آن ها 
شروع کردیم، اما با اشتباه هایی که انجام دادیم باعث شدیم که این نتیجه رقم بخورد.وی با 
ابراز ناراحتی از سرویس های تیم ایران گفت: وقتی با تیمی در حد و اندازه لهستان بازی می 
کنیم برای نتیجه گرفتن چاره ای جز این نداریم که با سرویس خوب دریافت اول آن ها را با 

مشکل مواجه کنیم که متاسفانه ما موفق به انجام آن نشدیم.
کواچ با ابراز تاسف از این شکست خانگی گفت: متاسفم که نتوانستیم از این همه انرژی که 
تماشاگران مان به ما انتقال دادند استفاده کنیم. سرمربی تیم ملی والیبال درباره جابجایی 
های پیاپی دو لیبرو نیز گفت: علیزاده در تمرین نمایش بسیار خوبی در توپ گیری داشت 
به همین دلیل وقتی دیدم بازی را از دست می دهیم، تصمیم گرفتم از این شانس استفاده 

کنم که البته این مساله نیز جواب نداد و من بازی را به شرایط عادی برگرداندم. 

سرمربی لهستان: 

به صعود نزدیک شدیم
سرمربی تیم ملی والیبال لهستان تیمش را به صعود به دور پایانی لیگ جهانی 

نزدیک دانست.
  آنتیگا در نشست خبری پس از بازی گفت: همچنان که هر دو کاپیتان گفتند تیم ما 
نمایش بسیار خوبی داشت و بهترین عملکرد خود را تا اینجای رقابت ها به نمایش گذاشت.  
وی درباره ش��انس تیمش برای صعود به دور بعد گفت: ما هنوز صعود نکردیم اما کاملا 
مشخص است که شانس بالایی داریم باید تمام توان و انرژی مان را بگذاریم تا بتوانیم در 
شرایطی که همه تیم ها به دلیل بازی های زیاد و سفرهای طولانی خسته هستند، نتیجه 
بگیریم.  سرمربی فرانسوی لهستانی در پاسخ به این سوال که با قطعی شدن صعود آمریکا 
آیا این تیم در دیدار آخر برابر لهستان با تمام توان بازی خواهد کرد یا خیر؟ گفت: آمریکا 
تیم بزرگی است شما درست می گویید و این تیم به مرحله بعد صعود کرده است، اما آنها 
هیچ وقت به این فکر نبوده اند که بازی را ساده بگیرند و فقط چند امتیاز یا ست بگیرند 
مسلما آنها برای پیروزی خواهند جنگید اما قطعا انگیزه بازیکنان ما برای پیروزی بیشتر 
است.  آنتیگا در پاسخ به این سوال که چه برنامه ای دارد که تیمش همانند دور رفت برابر 
قهرمان دوره گذشته رقابت ها شکست نخورد گفت: ما در بازی های اول اشتباه هایی داشتیم 
و حالا مصمم هستیم که اشتباه های آن بازی ها را انجام ندهیم در این صورت می توانیم 
به بازی بسیار امیدوار باشیم.  وی همچنین درباره دلیل استفاده از پاسور دوم نیز گفت: 
احساس کردم پاسور اول عملکرد خوبی ندارد به همین دلیل فابیان را به زمین فرستادم و 
او نیز بسیار خوب کار کرد . از عملکرد او کاملا راضی هستم همچنین باید به پشت خط زن 

دوم تیم مان نیز تبریک بگویم که در غیاب کورک واقعا عملکرد خوبی داشت.

سه شنبه -نهم تیر ماه 1394 - سال هجدهم - شماره 3757

معاون باشگاه استقلال با اشاره به اینکه مهدی رحمتی 
خواهان ادامه حضور طالب لو و فروزان در این تیم شده، 
گفت: این دروازه بان برای بازگش�ت دوباره به استقلال 

نه مبلغ مورد نظرش را اعلام کرد و نه شرطی گذاشت.
علی نظری جویباری در مورد وضعیت نقل و انتقالات باشگاه 
استقلال و جذب سیدمهدی رحمتی، ضمن بیان مطلب فوق 
گفت: سال گذشته با سیدمهدی رحمتی چهار جلسه برگزار 
کردم. نه از کسی می ترسم و نه مشکلی با کسی دارم. همان 
موقع صراحتا اعلام کردم که رحمتی خواس��ته هایی دارد که 
از نظر من درس��ت نبود. وی در ادام��ه افزود: اما خدا وکیلی 
روز یکشنبه سیدمهدی رحمتی به دفتر ما آمد، هیچ بحثی 
در هیچ نکته ای نداش��تیم. صراحتا اعلام کرد هر مبلغی که 
می خواهیم در قرارداد وی بنویس��یم و اصلاً اینطور نبود که 
شرطی برای باشگاه استقلال بگذارد. معاون باشگاه استقلال 
ادامه داد: البته رحمتی دو ش��رط داش��ت که آنها را با خنده 
مطرح کرد؛ ش��رط اول مان��دن فروزان و ش��رط دوم ماندن 
طالب لو. ما برای سیدمهدی رحمتی حتی یک ثانیه هم چانه 
نزدیم. م��ن قبلا از وی دلخور ب��ودم. مصاحبه هم علیه وی 
انجام داده بودم. اما ایش��ان برخورد بس��یار خوبی با ما داشت 
که نشان دهنده بزرگواری او بود. وی تاکید کرد: رحمتی البته 
با نفتی ها صحبت کرده بود. ما هم با گزینه های دیگری مذاکره 
کرده بودیم اما اولویت پرویز مظلومی، س��یدمهدی رحمتی 
بود. ما هم برنامه هایی داشتیم که اگر رحمتی به نفت رفت، 
گزینه جانش��ین را داشته باش��یم. نظری جویباری در مورد 

امید ابراهیمی و مذاکراتش با این بازیکن تصریح کرد: با وی 
به صورت تلفنی صحبت کردیم. ایش��ان شهرستان هستند. 
امروز یا فردا جلسات را ادامه می دهیم و انشاءالله ابراهیمی را 
هم در استقلال نگه می داریم. درست مثل امید ابراهیمی، با 
خسرو حیدری هم جلساتی داشتیم و سعی می کنیم طبق 
نظر پرویز مظلومی، هر دو را نگه داریم. وی در مورد جاس��م 
کرار، خاطرنشان کرد: با مدیر برنامه های وی جلسه داشتیم. 
مبلغ درخواستی کرار بسیار بالا بود. با آقای مظلومی نیز این 
موضوع را در میان گذاشتیم و به خود مدیر برنامه هایش هم 
گفتیم چنین مبلغی را در چارت استقلال نداریم، ولی چون 
ایشان بازیکن استقلال است، باید مظلومی جانشین وی را پیدا 
کند. عضو کمیته نقل و انتقالات باشگاه استقلال اضافه کرد: 

ک��رار هم اگر نتواند با ما کنار بیاید، باید تیم بعدی خود را به 
ما معرفی کند که بحث رضایتنامه پیش می آید. البته ایشان 
اگر از ما جدا ش��وند، طبق حکم کمیته انضباطی نمی توانند 
در ایران با باشگاهی قرارداد داشته باشند، باید  به عراق یا به 
هر کش��ور دیگری بروند. وی در مورد بازیکن دیگر نیز یادآور 
ش��د: با میثم مجیدی تمام کردیم. نامه درخواست وی را هم 
به استقلال اهواز گرفته ایم. با فخرالدینی هم جلسه داشتیم. در 
مورد ایشان باید بگویم هر باشگاهی که وی را می خواهد باید 
با استقلال مذاکره کند، چرا که ایشان یک سال دیگر با باشگاه 
استقلال قرارداد دارد. نظری جویباری در پایان گفت: ما هیچ 
بازیکنی را به زور در استقلال نگه نمی داریم. استقلال از همه 

بازیکنان بزرگتر است.

مربی پیشین تیم فوتسال ماهان تندیس با بیان اینکه صفت حرفه ای به هیچ وجه 
برازنده فوتسال ایران نیست، گفت: سال گذشته بازیکنانی داشتم که تا نیمه های شب 

دنبال قلیان کشیدن بودند.
علی رعدی درباره شرایط فعلی فوتسال ایران با بیان مطالب فوق اظهار کرد: فوتسال ما در حال 
سقوط است. این مسئله هم دلایل زیادی از جمله مدیریت فوتسال، مدیریت باشگاه ها، مربیان و 
بازیکنان دارد. واقعا شرایط نامطلوبی بر فوتسال حاکم است. این اتفاقات فعلا بی سر و صداست و 

خدا می داند چه زمانی صدایش در بیاید.
 وی با اشاره به اختلافات کمیته فوتسال و کمیته فنی و توسعه تاکید کرد: کمیته فنی بر حسب 
وظیفه، کمیته فوتسال را می کوبد و کمیته فوتسال هم کمیته فنی را رد می کند. اینها اثرات خوبی 
ندارد.سرمربی فصل گذشته تیم ماهان تندیس، درباره وضعیت لیگ برتر هم گفت: هفته آینده 
مسابقات شروع می شود )مسابقات لیگ از 1۹ تیرماه شروع می شود( ولی بعضی از تیم ها مثل 
نماینده قم حتی اسم هم ندارد! گویا قرار است تیم قم زیر نظر هیات فوتبال برود که با این مسئله، 
فوتسالش��ان ضربه خواهد خورد. یا حتی تکلیف تیم میثاق هم تا الان مشخص نیست. رعدی 

نا امید کننده ترین قسمت فوتسال را مربوط به بخش مربیان دانست و افزود: مربیان در فوتسال 
چشم دیدن هم را ندارند و مدام علیه هم مصاحبه می کنند. این در حالی است که همه عضو یک 
خانواده هستند. با این وضعیت، صفت حرفه ای واقعا برازنده فوتسال ما نیست. از نظر من، فوتسال 
ما محلی اس��ت. وی ادامه داد: بازیکنان هم که در این ش��رایط رشته کار دستشان آمده است و 

می دانند کُت دست کیست. 
آنها با چند تیم وارد مذاکره می شوند و زمان بدنسازی را تلف می کنند و بعد با یک تیم قرارداد 
می بندند. این در نهایت به فوتسال ما ضربه می زند.   رعدی خاطرنشان کرد: سال گذشته در تیمی 
کار می کردم که بازیکنانش تا پاسی از شب قلیان می کشیدند. حتی بازیکنی داشته ایم که به خاطر 
نبودن دوستش در ترکیب تیم، خودش را به مصدومیت می زد تا بازی نکند. به همین دلیل است 
که می گویم فوتسال ما در سطح محلات است. در یک لیگ حرفه ای، باشگاه حتی تردد و خورد 
و خوراک بازیکنان را کنترل می کند.  سرمربی فصل گذشته ماهان در پایان گفت: من دنبال تیم 
نیستم و این صحبت ها را صرفا از روی دلسوزی می گویم. امیدوارم فوتسال ما قبل از آنکه دیر شود 

از این وضعیت خارج شود.

معاون باشگاه استقلال خبر داد:
رحمتی برای بازگشت هیچ شرطی نگذاشت

علی رعدی:
صفت حرفه ای برازنده این فوتسال نیست

آگهی مزایده اموال منقول نوبت دوم
 موجب اجراییه صادره از شعبه ۳ محاکم حقوقی قم که در اجرای احکام به شماره ۹/۹4ج/۲۸5 ثبت گردیده له علی 
مرادی و علیه امید مهرجو که محکوم علیه محکوم است به پرداخت 4۷/۰۶5/۰۰۰ ریال در حق محکوم له و تادیه 
حقوق اجرائی به صندوق دولت که محکوم له در راستای وصول محکوم به  اقدام به توقیف اموال نموده که کارشناس 

به شرح ذیل  ارزیابی نموده:
طریق مزایده به شرح ذیل اعلام می گردد:

1- یک دستگاه پمپ باد 4 سیلندر به همراه دینام و متعلقات مربوط – دست دوم به مبلغ ۷/۰۰۰/۰۰۰ ریال
۲-  یک دسگاه پمپ باد دو سیلندر ایستاده 5۰۰ لیتری به رنگ آبی به همراه دینام مربوطه به مبلغ: 5/۰۰۰/۰۰۰ ریال

۳-  یک دستگاه بخاری کارگاهی ایستاده انرژی دست دوم به مبلغ: ۲/۰۰۰/۰۰۰ ریال 
4-  تعداد 5۰ عدد درب HDF به ابعاد ۰/۹ * ۲ متر نو و هر عدد ۸۰۰/۰۰۰ ریال وجمعا به مبلغ 4۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال 

جمع کل اموال به مبلغ 54/۰۰۰/۰۰۰ریال برآورد می گردد.
که مقرر گردیده اموال فوق الذکر در تاریخ ۹4/۰5/۰۷ ساعت ۸/۳۰ الی۹ صبح به آدرس قم، خ ساحلی، جنب زندان 
ساحلی دادگاه های حقوقی واحد اجرای احکام مدنی اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد. لذا افرادی 
که قصد بازدید از اموال را دارند می توانند در مدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده بازدید 
بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند. قیمت پایه از مبلغ  کارشناسی شروع شده و به کسانی که 
بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد برنده مزایده باید ده درصد ارزش مزایده را فی المجلس و الباقی را 
قبل از یکماه پرداخت نماید. این آگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج می گردد جهت اطلاعات بیشتر 

به این واحد مراجعه نمائید.
 حسن کاظمی – دادورز اجرای احکام مدنی دادگستری قم

آگهی مزایده اموال غیر منقول نوبت دوم
 به موجب اجراییه صادره از شعبه ۲- دادگاه عمومی حقوقی قم که در اجرای احکام ۲ قم به شماره ۲/۹۳ج/1۶۳۲- ثبت 
گردیده له احسان صفری علیه آقای اسماعیل حسنخانی محکوم علیه محکوم است به پرداخت مبلغ ۸1۹/1۹۲/5۶۰ 
ریال در حق محکوم له و مبلغ 4۰/۹5۹/۶۲۸ ریال به عنوان نیم عشر دولتی، محکوم علیه در قبال بدهی خود یک 
ملک معرفی کرده است که کارشناس به شرح ذیل ارزیابی کرده اند و مازاد ملک بابت پرونده ۲/۹4ج/۹۰ مبلغ محکوم 
به ۲/۲۷۷/41۷/4۲5 ریال و نیم عشر به  مبلغ 11۳/۸۷۰/۸۷1 ریال توقیف می باشد لازم به ذکر است ماده 51 قانون 

اجرای احکام مدنی قابل اجرا می باشد.

احتراما عطف به درخواست شماره ۹۳/ج1۶۳۲/۲- مورخ ۹۳/۰۹/۲۷ موضوع ارزیابی قطعه ۶ فرعی از ۲۲۳۲ اصلی 
)۲۲۳۲/۶( ، تحویلی در ۳ دیماه ۹۳، در خصوص اعلام نظر کارشناس ارزیابی به صورت شش دانگ پلاک ثبتی 
۲۲۳۲/۶ اصلی به نشانی : قم قلعه کامکار- پشت کارگاه مترو فاقد پلاک شهرداری و کد نوسازی مطابق کروکی ذیل 
به استحضار می رساند: که در مورخ ۸ دی ۹۳ از محل به آدرس فوق الذکر بازدید شد و با بررسی های به عمل آمده و 
با در نظر گرفتن کمیت ،کیفیت وموقعیت محلی و جمیع جهات موثر نظریه کارشناسی به شرح ذیل ارسال می گردد.

الف- مشخصات ثبتی ملک: مالکیت۹۳54 متر مربع که در صفحه 1۳۶ دفتر 1۸1 و به شماره ثبت ۳1۰۹۷ در بخش 
دو قم ثبت شده است و فاقد کاربری است.

 ب- مشخصات عرصه: محدود پلاک ۶ به وسعت ۹۳54 متر مربع که عمدتا قطعات نسبت طول به عرض خیلی 
زیاد می باشد.

ج- نظریه کارشناسی: ارزش ۹۳54 متر مربع عرصه ملک موصوف با توجه به موقعیت محلی، فاقد کاربری، و اطلاعیه 
شهرداری مبنی بر عدم توافق با شهرداری، مساحت و سایر عوامل موثر به شرح جدول ذیل برآورد و اعلام می گردد.

 
لازم به ذکر است که دو قطعه زمین در پرونده جهت ارزیابی مشخص شده بود که یکی از آنها همین ارزیابی صورت 
گرفته میباشد و دیگری زمین مشاع در محدوده محله سید معصوم است که بابررسی صورت گرفته در محدود مذکور 
زمینی مشاهده نشده و احتمالا تبدیل به ساختمان شده که درصورت لزوم کارشناسی و ارزیابی ، نیاز به مشخص شدن 
ساختمان و اجازه ورود به آن است و اضافه می شود که وکیل پرونده درخواست یکی از دو مورد ملک معرفی شده 

جهت کارشناسی را نموده بود.
 مقررگردیده مورد فوق الذکرد در تاریخ ۹4/۰5/۰۶ ساعت ۹/۳۰ الی 1۰ صبح به آدرس قم ، خ ساحلی ، جنب زندان 
ساحلی دادگاه هاهای حقوقی واحد اجرای احکام مدنی اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسدلذا افرادی 
که قصد بازدید از مورد مزایده را دارند می توانند در مدت پنج روز  مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده 
بازدید و درصورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع وبه کسانی که بالاترین 
مبلغ راپیشنهاد دهند واگذار می گردد برنده مزایده باید ده درصد از مبلغ پیشنهادی را فی المجلس نقدا و مابقی آن 
ظرف یکماه از تاریخ مزایده بپردازد این آگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج می گردد جهت اطلاعات 

بیشتر به واحد مراجعه نمائید.
دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم – رضا زارعی 

واگذاری اماکن ورزشی قم به بخش خصوصی؛

 فرصت به جای چالش

واگذاری اماکن ورزشی دولتی در قم به بخش خصوصی 
بر اساس دستورالعمل وزارت ورزش در حالی اجرایی شده که 
به نظر می رسد واگذاری این اماکن با وجود برخی چالش ها، 

بیشتر به سود ورزش استان است.
در راستای اجرای اصل 44 قانون اساسی و واگذاری اماکن ورزشی 
دولتی به بخش خصوصی، این رخداد در ورزش قم نیز اتفاق افتاد اما 

برداشت هایی متفاوت از این تصمیم صورت گرفت.
برخی از هیئت های ورزشی استان قم که پیش از این یکی از اماکن 
ورزشی دولتی را به منظور درآمدزایی و رتق و فتق امور هیئت ورزشی 
مربوطه به طور رایگان در اختیار داشتند با این تصمیم وزارت ورزش و 

جوانان در شرایط پیچیده ای قرار گرفتند.
اداره کل ورزش و جوانان پیش از این، اماکن مختلف ورزشی از 
قبیل استخر، سالن چندمنظوره و زمین چمن را در اختیار هیئت های 
ورزشی قرار می داد و هیئت های ورزشی مبالغی را به صورت اجاره بها 
به اداره کل ورزش و جوانان می پرداختند و درآمد باقی مانده این اماکن 

برای توسعه آن رشته ورزشی استفاده می شد.
در این میان، شبهات گوناگونی در خصوص نحوه استفاده از این 
سالن ها که با اجاره بهای پایینی توسط هیئت های ورزشی اجاره شده 

بودند به گوش می رسید اما دستورالعمل وزارت ورزش و جوانان مبنی 
بر واگذاری اماکن بر اساس مزایده جریان را تغییر داد.

هیئت های ورزشی که پیش از این، از اماکن ورزشی اختصاصی خود 
استفاده می کردند این بار برای استفاده از همان اماکن مجبور به شرکت 
در مزایده شدند و بسیاری از این هیئت های ورزشی به دلیل شرکت 
با ارقام پایین، در مزایده بازنده شدند و اماکن ورزشی در اختیار بخش 

خصوصی قرار گرفت.
این رخداد سبب گلایه مندی برخی از مسئولان هیئت های ورزشی 
استانی شد به طوری این مسئولان اعتقاد داشتند زمانی که هیئت 
ورزشی، سالنی در اختیار نداشته باشد توانایی برگزاری مسابقات در 
رده های سنی مختلف و برنامه تمرینی تیم های اعزامی از استان قم به 
لیگ های کشور را ندارد زیرا به دلیل فقدان درآمد نمی تواند فضایی را 

برای برگزاری برنامه های خود اجاره کند.
هیئت های والیبال و بدمینتون در رأس معترضان قرار داشتند 
که خروج تالار بدمینتون مرحوم حامد فرهمند از سیطره هیئت 
بدمینتون و سالن شهید طاهریان از قلمرو هیئت والیبال را عقب گرد 

در برنامه های رشد و توسعه رشته های خود می دانستند.
آخرین موضع گیری در قبال این تصمیم وزارت ورزش و جوانان 

مربوط به نسرین رامین نایب رئیس هیئت والیبال استان قم بود که 
از دست رفتن سالن شهید طاهریان را به ضرر والیبال قم خوانده بود 
و اعلام کرده بود که تیم های اعزامی والیبال استان قم به مسابقات 

قهرمانی کشور برای انجام تمرینات خود فضایی در اختیار ندارند.
واکنش روح الله رمضانی معاون توسعه امور ورزش اداره کل ورزش 
و جوانان قم آبی بر آتش انتقادات مخالفان بود و وی، واگذاری اماکن 
ورزشی دولتی به بخش خصوصی را به نفع ورزش و هیئت های 

ورزشی استانی دانست.
به عقیده رمضانی، فعالیت هیئت های ورزشی در یکی دو سال 
گذشته از هیئت داری به سالن داری تبدیل شده و تمرکز هیئت های 
ورزشی به انجام برنامه ها و رتق و فتق امور مربوط به اماکن زیر 
مجموعه، سبب دور شدن این هیئت ها از مسئولیت اصلی خود شده 

بود.
در همین بین، انتقاداتی از برخی از هیئت های ورزشی مبنی بر 
درآمدزایی خارج از عرف نیز به گوش می رسید چنان که گفته می شد 
هیئت های ورزشی در برخی از اماکن تحت پوشش خود اقدام به 
برگزاری دوره های آموزشی یا اجاره دادن سانس ها کرده اما درآمد آن 
را به طور شخصی و نه در جهت برنامه های آن هیئت، صرف می کردند.

معاون اداره کل ورزش و جوانان خطاب به همه هیئت های ورزشی 
استانی که فاقد مکان هستند اعلام کرد که هر هیئتی که برنامه 
تمرینی تیم های اعزامی به مسابقات قهرمانی کشور یا مسابقات داخلی 
استان را برنامه ریزی می کند می تواند با هزینه اداره کل ورزش و جوانان 

و به صورت رایگان از سالن ها استفاده کند.
این واکنش در حقیقت، نوعی ضد تاکتیک به بهانه جویی هیئت های 
ورزشی در زمینه عدم وجود فضای مناسب برای برگزاری لیگ و 
تمرینات بود تا نشان دهد هیئت های ورزشی برای انجام برنامه های 
معمول خود به صورت رایگان از فضای تمرینی بهره مند می شوند و 

کسی نباید در این زمینه نگران باشد.
بر  مبنی  جوانان  و  ورزش  وزارت  تصمیم  می رسد  نظر  به 
خصوصی سازی اماکن ورزشی نه تنها دست و پای هیئت های ورزشی 
را نمی بندد بلکه اقدامی اساسی و مؤثر در زمینه شفاف سازی وضعیت 

مالی هیئت های ورزشی است.
قطع وابستگی هیئت های ورزشی به اداره کل ورزش و جوانان و 
اماکن تحت اختیار آن سبب پویایی و تلاش هر چه بیشتر مسئولان 
هیئت های ورزشی در زمینه جذب منابع مالی بخش خصوصی 

می شود و این پویایی، به رشد رشته های ورزشی می انجامد.
با این اوصاف هیئت های ورزشی با این دستورالعمل، ایستادن بر 
روی پاهای خود را بیش از پیش فرا می گیرند گرچه مشکلات مالی 
هیئت های ورزشی موضوعی قابل بحث است اما واقعیت این است 
با وجود ایجاد برخی  واگذاری اماکن ورزشی به بخش خصوصی 

چالش ها، بیشتر به سود و منفعت ورزش استان است.
فضای تمرینی تیم های اعزامی به 
مسابقات کشوری تامین می شود

معاون اداره کل ورزش و جوانان استان قم درباره انتقاد هیئت والیبال 
از واگذاری خانه والیبال به بخش خصوصی اظهار داشت: واگذاری 
اماکن ورزشی قم به بخش خصوصی طبق دستورالعمل وزارت ورزش 
و جوانان است اما فضای تمرینی تیم های اعزامی به مسابقات کشوری 

تأمین می شود.
روح الله رمضانی افزود: به منظور برگزاری مسابقات انتخابی والیبال 
استان قم، سانس های مورد نیاز هیئت والیبال از سوی اداره کل ورزش 
و جوانان تأمین شد اما هیئت والیبال از برگزاری این مسابقات امتناع 
کرد و به صورت کتبی اعلام کرد که قادر به برگزاری این مسابقات 
نیست.وی گفت: تمامی سانس های موردنیاز تیم های ورزشی استان 
که قرار است در مسابقات قهرمانی کشور شرکت کنند توسط اداره 
کل ورزش و جوانان استان قم تأمین می شود و مشکلی در این زمینه 
وجود ندارد و هزینه اجاره این سانس ها توسط اداره کل ورزش و 

جوانان پرداخت می شود.
معاون اداره کل ورزش و جوانان استان قم بیان داشت: برخی از 
توسط هیئت های  ورزشی  مدیریت سالن های  از  ناشی  مشکلات 
ورزشی با وجود دلسوزی و خدوم بودن هیئت ها، شامل تبعات حقوقی 
و قضایی برای هیئت ها، صرف شدن زمان زیادی از سوی هیئت ها 
برای سالن داری به جای هیئت داری و حرکت هیئت ها برای تأمین 
مخارج به سمت درآمدزایی و دریافت هزینه از ورزشکاران بعضاً عنوان 

دار است.
وی عنوان کرد: گاهی اختلافاتی بین اعضای هیئت های ورزشی در 
مورد درآمد سالن ها و اماکن ورزشی تحت پوشش ایجاد می شود که 
سبب یه چالش کشیده شدن آن هیئت ورزشی می شود در حالی که 
در صورت حضور بخش خصوصی در اجاره سالن ها، چنین مشکلاتی 

حذف می شود.
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علمی و سلامت

تاثیر ویتامین B۱2 بر شیوع آکنه 
بر فعالیت   B12 مطالعات جدید نشان می دهد که میزان بالای ویتامین
میکروب ها در برخی افراد تاثیر گذاشته و احتمال بروز آکنه در این افراد را 

بیشتر می کند. 
هیو یینگ لی، استادیار فارماکولوژی مولکولی و پزشکی در دانشگاه کالیفرنیا معتقد 
است تحقیقات نه تنها ویتامین B1۲ بلکه فعالیت ژنتیکی را از عوامل شیوع جوش یا 
آکنه در افراد میدانند.  ژن های خاصی وجود دارند که می توانند به طور بالقوه شیوع 
آکنه در افراد را تحت تاثیر قرار دهند؛ این ژن ها می توانند تحت درمان های دارویی 
خاصی در آینده واقع شوند.  بر اساس اعلام مراکز کنترل و پیشگیری از بیماری ها، 
کمبود ویتامین B1۲ می تواند موجب بروز مشکلات جدی سلامتی شود. کمبود این 
ویتامین در بروز کم خونی، مشکلات گوارشی و مشکلات عصبی، مانند بی حسی و 

سوزن سوزن شدن در اندام ها، مشکلات بینایی و از دست دادن حافظه دخیل است.
ویتامین B1۲ در محصولات حیوانی مانند لبنیات و صدف ها یافت می شود. برای 
دریافت این ماده مغذی به گیاهخواران توصیه می شود از مکمل یا غذاهای غنی شده 
استفاده کنند. بسیاری از افراد بالای 5۰ سال توانایی جذب ویتامین B1۲ از غذاها را از 
دست می دهند. این مطالعه، عواملی که افراد را در برابر آکنه آسیب پذیرتر می کند را 
مورد بررسی قرار می دهد. لی و همکارانش علائمی را یافتند که نشان می داد ویتامین

B1۲ ممکن است با ایجاد اختلال در یک نوع باکتری پوست که معروف به پروپیونی 
باکتریوم آکنس است، باعث ایجاد آکنه شود. برای اثبات ارتباط بین ویتامین با آکنه، 
 B1۲ محققان به 1۰ نفر که پوست صاف و بدون جوش داشتند مکمل های ویتامین
دادند.  در این مطالعه نشان داده شد که مصرف بیش از حد این ویتامین ها چگونگی 

پردازش ویتامین توسط ژن موجود در باکتری پوست را تحت تاثیر قرار می دهد. 
این مطالعه شواهد بیشتری را در مورد تاثیر ویتامین B1۲ بر فعالیت باکتری پوست 
فراهم می آورد. میکروب هایی که تحت تاثیر قرار می گیرند ممکن است منجر به التهاب 

شوند که جزء مهم آکنه است.

نوشیدن قهوه عامل کاهش خطر ابتلا به ام اس
طبق یک مطالعه جدید مصرف قهوه موجب کاهش خطر ابتلا به بیماری 

ام اس می شود. 
پژوهش های پیشین نشان داده بود که مصرف قهوه به کاهش خطر بیماری های 
پارکیسنون و آلزایمر می انجامد. این بار پژوهشگران به سراغ نقش قهوه در کاهش خطر 

بروز ام.اس رفته و به نتایج جالبی دست یافتند.
پژوهشگران به بررسی مجدد مطالعه ای که بر روی 1۶۲۹ فرد مبتلا به ام.اس و ۲۸۰۷ 
فرد سالم در سوئد و نیز مطالعه ای دیگر بر روی 115۹ فرد مبتلا به این بیماری و 
11۷۲ فرد سالم در ایالات متحده پرداختند. در این مطالعات، میزان مصرف قهوه در 
میان افراد مبتلا به ام.اس یک و پنج سال پیش از بروز نشانگان این بیماری مورد بررسی 
قرار گرفت. البته در پژوهش مربوط به سوئد، 1۰ سال پیش از بیماری نیز این مورد 
بررسی قرار گرفت. این میزان با مصرف قهوه توسط افرادی که به ام.اس دچار نمی شدند 
مقایسه شد. البته در هر دو مطالعه، عوامل دیگری نظیر سن، جنسیت، مصرف دخانیات، 
شاخص توده بدنی و میزان قرارگیری در معرض آفتاب نیز بررسی شد. مطالعه انجام 
شده در سوئد نشان داد که احتمال ابتلا به این بیماری در افرادی که قهوه نمی خوردند 
از احتمال بروز این بیماری در افرادی که حداقل شش فنجان قهوه در روز مصرف می 
کردند بیشتر بود. همچنین مصرف قهوه بین 5 تا 1۰ سال پیش از بروز نشانگان بیماری 
نیز اثرات مثبتی داشت. در مطالعه نمونه های آمریکایی نیز مشخص شد احتمال ابتلا به 
ام.اس در افرادی که قهوه نمی نوشیدند، یک و نیم برابر بیشتر از کسانی که از یک سال 

پیش از پدیدار شدن نشانگان، چهار فنجان )یا بیشتر( قهوه می نوشیدند بود.

چربی و قند منجر به زوال عقل می شوند 
 مصرف رژیم های پر چرب و حاوی قند بالا منجر به کاهش انعطاف پذیری 

شناختی می شود. 
یک مطالعه در دانشگاه ایالتی اورگان نشان می دهد که رژیم های حاوی چربی و 
قند بالا در مقایسه با یک رژیم غذایی سالم، باعث ایجاد تغییرات در باکتریهای روده 
می شوند که به نظر می رسد با فقدان قابل توجه »انعطاف پذیری شناختی« یا قدرت 
انطباق و سازگاری با شرایط متغیر در ارتباط باشند. تاثیر فوق در رژیم حاوی قند بالا 
جدی تر است زیرا در نتیجه مصرف این رژیم، اختلال در یادگیری در هر دو حافظه 
بلند مدت و کوتاه مدت رخ می دهد. یافته های فوق بر برخی دیگر از مطالعات مربوط 
به تاثیر چربی و قند بر عملکرد شناختی و رفتاری  منطبق است و نشان می دهد که 
برخی از این مشکلات ممکن است به تغییر میکروبیوم که یک ترکیب پیچیده در 
دستگاه گوارش حدود 1۰۰ تریلیون میکروارگانیسم است، مرتبط باشد. تحقیق فوق از 
طریق موش های آزمایشگاهی صورت گرفت. بر این اساس، موش ها رژیم های غذایی 
مختلف را مصرف می کردند و پس از آن تحت انواع آزمایشات، مانند تست ماز آبی 
)water maze test(، قرار می گرفتند تا تغییرات در عملکرد ذهنی و جسمی اشان 
مورد کنترل قرار گیرد و اثرات مرتبط بر انواع مختلفی از باکتری ها مورد بررسی قرار 
گرفت. یافته های فوق در مجله علم عصب شناسی، با حمایت بنیاد میکروبیولوژی و 
 OSU بنیاد ملی علوم، منتشر شده است. به گفته کتی ماگنوسون استاد دانشگاه کالج
و محقق اصلی این مطالعه،»روشن است که باکتریهای روده )میکروبیوتا( با مغز انسان 
در ارتباط هستند.« وی معتقد است: باکتری ها می توانند ترکیباتی را خارج کنند که 
به عنوان انتقال دهنده های عصبی عمل می کنند، اعصاب حسی یا سیستم ایمنی بدن 
را تحریک کنند و بر طیف گسترده ای از عملکرد های بیولوژیک تاثیر گذارند. ما در 
مورد نوع پیغام های ارسالی مطمئن نیستیم اما رهگیری مسیر و اثرات مربوطه را مورد 
بررسی قرار داده ایم. در این تحقیق، تنها پس از چهار هفته مصرف رژیم پر چرب و پر 
قند، عملکرد موش- در مقایسه با آنهایی که رژیم غذایی طبیعی داشتند- در آزمون های 
مختلف عملکرد ذهنی و جسمی کاهش یافت. یکی از مهم ترین تغییرات در انعطاف 
پذیری شناختی بود که خیلی هم زیاد بود.  ماگنوسون می گوید: فرض کنید در حال 
رانندگی در مسیری هستید که برایتان آشناست. یک روز جاده بسته می شود و شما 
مجبور به یافتن راه جدید می شوید. فردی که سطح بالای انعطاف پذیری شناختی را 
دارد بلافاصله خود را با شرایط مختلف وفق می دهد، بهترین مسیر را تعیین می کند، و 
همان مسیر را صبح روز بعد نیز به یاد می آورد. فردی که دچار اختلال انعطاف پذیری 
شناختی است، ممکن است یک راه طولانی، آهسته و استرس زا را انتخاب نماید. »رژیم 
غذایی غربی« و یا غذاهای سرشار از چربی، قند و کربوهیدرات های ساده منجر به طیف 
وسیعی از بیماری های مزمن در ایالات متحده می شوند که عبارتند از اپیدمی چاقی و 

افزایش بروز بیماری آلزایمر.

علاج نفخ معده با نسخه طب سنتی 
متخصص طب سنتی دلایل بروز نفخ معده را اعلام کرد و گفت: مصرف نعناع، 

ریحان، زنجبیل، زیره و رازیانه برای رفع نفخ معده توصیه می شوند.
حمید افراسیابی در مورد راههای رفع اختلالات گوارشی به خصوص نفخ معده، گفت: 
زیاد غذا خوردن بیشتر از نیاز روزانه، باعث می شود معده به شدت پر شده و عمل هضم 
را به خوبی انجام ندهد.این امر باعث ایجاد درد و نفخ در معده می شود.  وی ادامه داد: 
نوشیدن مایعات حین غذا، خوب نجویدن غذا از علل بروز نفخ است البته گاهی خالی 
بودن معده نیز موجب ایجاد نفخ می شود.  این متخصص طب سنتی بر استراحت کافی 
تأکید کرد و بی خوابی را از دیگر عوامل ایجاد نفخ دانست و گفت: استراحت نکردن باعث 
افزایش حرارت معده و عدم هضم مناسب غذا در معده شده در نتیجه فرد احساس 
دردهای ناشی از نفخ می شود.  افراسیابی تصریح کرد: مصرف برخی گیاهان دارویی و 
سنتی مثل زیره، گلپر، هل و آویشن برای رفع نفخ مفید است.همچنین مصرف دارچین 
برای درمان اختلالات گوارشی مثل نفخ معده کاربرد فراوان دارد.  وی ادامه داد: مصرف 
زنجبیل به دلیل خاصیت ضد باکتریایی و آنتی اکسیدانی برای علاج دردهای معده 
موثر است.البته نباید فراموش کرد که مصرف زنجبیل برای افرادی که فشار خون بالا 
دارند خطرناک است.  این متخصص طب سنتی گفت: هویج تقویت کننده معده است 
که می توان به همراه غذا خورد یا نعناع را به صورت خشک شده در ماست و دوغ یا به 
صورت شربت با غذا میل کرد چون به کاهش نفخ معده کمک می کند. مصرف ریحان 

نیز توصیه شده است.

تاثیر روزه داری بر آرتریت روماتوئید 
رئیس پژوهشگاه علوم غدد و متابولیسم دانشگاه علوم پزشکی تهران خاطر 
نشان کرد: تحقیقات نشان داده است که گرسنگی و کاهش دریافت غذا، باعث 

کاهش پیشرفت بیماری آرتریت روماتوئید می شود. 
دکتر باقر لاریجانی با اشاره به این مطلب که بیماری آرتریت روماتوئید اثرات قابل توجهی 
بر زندگی و سلامت افراد دارد، گفت: درد، تورم، سفتی صبحگاهی و محدودیت در حرکت 
مفاصل از علایم این بیماری التهابی است که به طور عمده مفاصل مچ و انگشتان دست را 
درگیر می کند.  وی اضافه کرد: بهبود علایم این بیماری پس از گرسنگی متوسط و پرهیز از 
پرخوری، به دلیل تغییر در ترکیب چربی های بدن، به خصوص چربی های موجود در سطح 
سلول های بدن است.  لاریجانی تاکید کرد: گرسنگی متوسط و برنامه غذایی گیاه خواری 
یعنی استفاده از انواع مواد غذایی گیاهی می تواند باعث بهتر شدن علایم بیماری آرتریت 
روماتوئید شود. در ماه رمضان می توان با روزه داری و کاهش کالری دریافتی و حذف 
غذاهایی که باعث بدتر شدن و تشدید علایم این بیماری می شوند، از پیشرفت این بیماری 

جلوگیری کرد. 

نیاز به خواب در سنین متفاوت متغیر است. هرچه 
سن انسان بالاتر می رود، خواب کمتر می شود. فرد 
بزرگسال به حدود 9-7 ساعت خواب در شبانه روز 

نیاز دارد. 
 کتر خسرو صادق نیت، فلوشیپ اختلال های خواب، 
رئیس مرکز تحقیقات اختلال های خواب شغلی: نیاز به 
خواب در سنین متفاوت متغیر است. هرچه سن انسان بالاتر 
می رود، خواب کمتر می شود. فرد بزرگسال به حدود ۷-۹ 
ساعت خواب در شبانه روز نیاز دارد. اگر این مدت به هر 
دلیلی کمتر یا بیشتر شود، مشکلاتی در طول روز برای فرد 
ایجاد می شود که باعث اختلال در اعمال روزانه و کاهش 
کیفیت زندگی اش خواهدشد. بی خوابی و خواب آلودگی 
مباحث جداگانه ای هستند که شیوع هر دوی آنها در دوران 

سالمندی بیشتر از سایر دوره های زندگی است.
  شش علت اصلی بی خوابی 

1-    نداشتن شرایط فیزیکی مناسب برای خواب: یکی 
از اصلی ترین علل بی خوابی است. به دلیل نبود شرایط 
مناسب در محیط خواب، فرد نمی تواند وارد مرحله اولیه 
خواب شود. محیط بیش از حد گرم یا بیش از حد سرد، 
وجود نور زیاد در محیط و سروصدا از مهم ترین عوامل 

فیزیکی نامناسب برای خواب هستند.
 ۲-    بیماری های جسمی: خیلی از بیماری های جسمی 
باعث ناراحتی هایی مانند درد، نیاز به اجابت مزاج زیاد و... 
می شوند که خواب را مختل می کند. بیماران قلبی یا ریوی 
ممکن است به دلیل درد قفسه سینه یا سرفه های مکرر و 
مشکلات تنفسی و... نتوانند بخوابند یا بیمارانی که به بزرگی 
خوش خیم پروستات یا بیماری دیابت دچار هستند، به 
علت احساس دفع مکرر مجبورند چند بار در طول شب 

به دستشویی بروند. 
۳- بیماری های روانی: افسردگی، اضطراب، استرس های 

شغلی و... می توانند باعث بی خوابی شوند.
 4- مصرف دارو: بعضی از داروها، به خصوص داروهایی که 
قبل از خواب مصرف می شوند، ممکن است باعث بی خوابی 
شوند. بسیاری از داروهای قلبی- عروقی، داروهایی که برای 
کاهش فشار خون مصرف می شوند و داروهای اعصاب و 

روان از این نوع هستند.
 5-    شب کاری: یکی از مواردی که ریتم خواب را از 
نظم خارج می کند، شیفت کاری است. بدن انسان به زمان 
شروع و پایان خواب عادت می کند. اگر این عادت مدام در 
حال تغییر باشد و خواب فرد نامنظم شود، ساعت درونی 
بدن به هم می ریزد و فرد شب هایی که شب کار هم 
نیست، باز هم نمی تواند بخوابد. این حالت را در افرادی که 
به نقاط دوردست دنیا سفر می کنند و ساعت های شب و 
روزشان فاصله زیادی با ساعت های شب و روز مکان اصلی 
زندگی دارد )مثلا از قاره ای به قاره دیگر سفر می کنند( نیز 

مشاهده می کنیم.
 ۶-    رعایت نکردن بهداشت خواب: برخی افراد کارهایی 
انجام می دهند که مانع خواب راحت می شود در حالی که 
باید به بهداشت خواب توجه  کرد. بهداشت خواب یعنی 
اصولی که باعث می شود فرد خواب مطلوبی داشته باشد. 
مهم ترین اصول آن عبارتند از: فرد در ساعت مشخص و 
منظم بخوابد و برای این کار باید از یک ساعت قبل از خواب 
خودش را آماده کند. فعالیت فیزیک شدید انجام ندهد، در 
معرض نور حداقل قرار گیرد و نور اتاق را به کمترین حد 
ممکن برساند. شام سبک میل کند )از شام سنگین پرهیز 
شود(، از خوردن مواد محرک مانند چای، قهوه، کاکائو و 

نوشابه خودداری کند، دمای اتاق را متعادل نگه دارد و تا 
وقتی احساس خواب آلودگی ندارد، وارد رختخواب نشود.

  چهار نوع بی خوابی
 1- تاخیر در شروع خواب: این افراد وقتی وارد رختخواب 
می شوند، بیش از نیم و گاهی بیش از 4-۳ ساعت بیدار 
هستند.  ۲- بیدارشدن مکرر طی خواب: این افراد خواب 

منقطع دارند و طی خواب چند بار بیدار می شوند. 
۳-    بیداری قبل از تکمیل دوره خواب: در این حالت فرد 
می خوابد ولی قبل از اینکه نیازش به خواب تمام شود، بیدار 

می شود و دیگر نمی تواند بخوابد. 
4- رضایت نداشتن از خواب با وجود خوابیدن به مدت 
کافی: در این نوع بی خوابی، فرد به اندازه کافی می خوابد 
ولی از خواب راضی نیست و در طول روز، احساس خستگی 

و کسالت می کند.
  3 علت خواب آلودگی 

1- کم خوابیدن در طول شب: از مهم ترین علت های 
براساس  افراد  گاهی  است.  روز  در طول  آلودگی  خواب 
شغل یا مشکلاتشان، سعی می کنند خواب کمتری داشته 
باشند و تصمیم می گیرند کمتر از ۷ ساعت بخوابند. این 
کار ممکن است در چند روز اول مشکلی برایشان ایجاد 
نکند ولی بعدها حتما دچار مشکل ناشی از کم خوابی یعنی 

خواب آلودگی طی روز خواهندشد. 
۲- مصرف داروهای خواب آور: داروهایی که برای بیماران 
دچار کم خوابی تجویز می شود، ممکن است اثر معکوس 

داشته باشد.
 ۳- اختلال های خواب: یکی از مهم ترین مواردی که 
باعث اختلال خواب می شود، اختلال تنفسی هنگام خواب 
هنگام خواب  تنفسی  ترین علامت مشکل  مهم  است. 
خروپف شبانه است که می تواند همراه با قطع تنفس و 
کاهش شدید کیفیت خواب باشد. البته عوارض این بیماری 
بسیار بیشتر و شدیدتر از خواب آلودگی طی روز است. 
مشکلات تنفسی هنگام خواب ممکن است باعث بیماری 
های قلبی و عروقی و حتی سکته قلبی شود. خواب آلودگی 
طی روز مهم ترین و شایع ترین علامتی است که فرد را 

متوجه مشکل تنفسی خود می کند. 
بیماری های زیاد دیگری هم هستند که کیفیت خواب 
را پایین می آورند و باعث خواب آلودگی فرد در طول روز 

می شوند که برای تشخیص و درمان آنها لازم است مبتلایان 
به کلینیک های اختلال های خواب و متخصصان این رشته 

مراجعه کنند.
  تعریف خواب آلودگی

 1- خوابیدن طولانی: فرد بیش از ۹ ساعت طی ۲4 
ساعت به خواب نیاز دارد و اگر کمتر از ۹ ساعت بخوابد، 

خواب آلوده است.
 ۲- خوابیدن منقطع: افراد با خواب منقطع طی روز 
احساس خواب آلودگی دارند، کسل هستند و در فرصت های 

مختلف چرت می زنند.
 سلامت »جغد شب« در خطر است

ممکن است سحرخیز بودن ضرورتا باعث کامروا شدن 
شما نشود، اما بررسی جدیدی نشان می دهد زود خوابیدن 
و سحرخیز بودن از خواب باعث ارتقای سلامت می شود. 
محققان کره ای پرسشنامه ای را به 1۶۲۰ مرد و زن 4۷ 
تا 5۹ ساله دادند و از آنها سوال کردند سحرخیز هستند یا 
جغد شب. از این میان، 4۸۰ نفر چکاوک صبح و ۹5 نفر 
جغد شب بودند و هزار و 45 نفر در هیچ گروهی قرار نمی 
گرفتند. داشمندان تحمل گلوکز، ترکیب بدنی، دور کمر و 
دیگر ویژگی های رفتاری و سلامت این افراد را اندازه گیری 

کردند. 
 نتایج این بررسی به صورت آنلاین در مجله اپیدمیولوژی 
بالینی و متابولیسم منتشر شده است. این پژوهشگران بعد از 
کنترل متغیرهای مختلف دریافتند مردانی که شب ها دیر 
می خوابند، نسبت به مردهای سحرخیز به احتمال بیشتری 
به دیابت مبتلا می شوند و زنانی که جغد شب هستند، به 
احتمال بیشتری به نشانگان متابولیک، قند خون بالا، چربی 

زیادی در اطراف کمر و لیپید بالا، دچار می شوند. 
 دلیل این اثر مشخص نیست، اما دانشمندان می گویند 
مصرف کالری بیشتر بعد از ۸ شب و در معرض نور مصنوعی 
قرار گرفتن در شب می توانند روی تنظیم متابولیسم تاثیر 
بگذارند. آیا جغد شب می تواند به چکاوک صبح تبدیل 
شود؟ پاسخ دکتر نان هی کیم، متخصص غدد دانشکده 
پزشکی دانشگاه کره این است: »بله، می توان با تغییر نشانه 
هایی مانند نور، فعالیت و رفتار خوردن، این عادت را تغییر 
داد، ولی مشخص نیست آیا این تغییر می تواند این عواقب 

متابولیکی را بهبود بخشد یا نه؟«
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میزان  بررسی  منظور  به  غربی  آذربایجان  استان  علم وفناوری  پارک  محققان 
فرسایش خاک، دستگاه شبیه ساز باران عرضه کردند.

 دکتر حسین عسگرزاده، عضو هیأت علمی دانشگاه ارومیه و از محققان طرح گفت: برای 
بررسی میزان فرسایش خاک ناشی از بارش باران در حد 1۰۰ میلی متر در ساعت باید مدت ها در 
طبیعت انتظار کشید تا چنین بارانی با این ویژگی ببارد.  وی ادامه داد: برای برآورد میزان فرسایش 
خاک، تولید روان آب و نفوذپذیری آب، اقدام به طراحی و ساخت دستگاه شبیه ساز باران کردیم.  
عسگرزاده ادامه داد: این دستگاه شدت باران مورد نظر را تنظیم می کند و از طریق آن کاربر قادر 
است منحنی های مربوط به فرسایش خاک در مقابل شدت این محقق با اشاره به نحوه عملکرد 
این دستگاه یادآور شد: این دستگاه دارای نازل هایی با قطرهای متفاوت است و از ارتفاعات مختلف 
، آب تحت فشار از طریق نازل ها، به صورت قطره ای بر روی خاک پاشیده می شود.  وی با تاکید بر 
این که از طریق باران شبیه سازی شده روان آب ایجاد می شود، اظهار داشت: از این روش محققان 

قادر به محاسبه میزان فرسایش خاک در برابر باران هستند. 

لامپ خوراکی که خانه را روشن و گرم می کند

کلاهی برای کاهش علائم پارکینسون

موشها خواب جایی را که خواهند رفت می بینند!

تولید خون مصنوعی برای اولین بار در دنیا

محققان دریافته اند موشهای صحرایی هم مانند انسانها در برخی موارد خواب جایی را که قبلا در آن بوده و بار دیگر 
قرار است بروند می بینند.

محققان دانشگاه کالج لندن مطالعه جالب توجهی انجام داده اند. آنها متوجه شده اند زمانی که حیوانات آزمایشگاهی نظیر موشهای 
صحرایی در مقابل مسیر مارپیچی برای رسیدن به غذا قرار می گیرند اما نمی توانند به جایزه شان برسند به خواب رفته و در این زمان 

نورونهای مغزی مسیر رسیدن به غذا را نمایش می دهند.
محققان به این وضعیت به عنوان »خواب دیدن« نگاه می کنند.

محققان دانشگاه کالج لندن با توصیف مطالعه اخیر خود اعلام کردند که این حالت دقیقا مشابه همان وضعیتی در انسانهاست که 
خواب جایی که قبلا در آن بوده و قرار است فردا بروند را شب هنگام می بینند.

آنها متوجه شده اند موشهای صحرایی مانند انسانها نقشه مکانی محیط اطراف را در هیپوکامپوس مغزشان ذخیره می کنند.
این محققان با قراردادن الکترودهایی در مغز موشهای صحرایی علائمی را دریافت کردند که نشان از تلاش موشها برای کشف 

محیطهای مختلف دارد.
 محققان متوجه شده اند آنچه که »سلولهای مکانی« نامیده می شوند نه تنها در زمان بیداری موشهای صحرایی بلکه در حین 
خواب آنها نیز عمل می کنند و این دقیقا گویای آن است که موشها در حال دیدن خواب جایی هستند که قبلا حضور در آنجا را 

تجربه کرده اند.
 اکنون محققان به این باور رسیده اند که خواب موشها به واسطه آنچه که قرار است به دست آورند، تغییر می کند.

محققان بریتانیایی برای اولین بار در دنیا و تا سال 
به تولید خون مصنوعی دست پیدا  2017 میلادی 

خواهند کرد.
یکی از مشکلات همیشگی بیمارستان ها را می توان در 
کمبود خون دانست زیرا افراد محدودی تمایل به اهدای خون 
دارند و این موضوع در حالی است که انسان های بسیاری از 
بیماری های خونی رنج می برند و نیاز به دریافت واحدهای 
خونی دارند. اکنون محققان بریتانیایی اعلام کرده اند که 
تا سال ۲۰1۷ میلادی به تولید خون مصنوعی دست پیدا 

خواهند کرد که می تواند تحول عظیمی را در علم پزشکی 
به دنبال داشته باشد. خون مایعی است که کار اصلی آن 
رساندن اکسیژن و مواد تغذیه  کننده مانند گلوکز و سازنده 
به بافت  ها و کمک به دفع مواد زائد )مانند کربن دی  اکسید 
و اسید لاکتیک( از بافت  های بدن و دفاع در برابر میکرو 

ارگانیسم ها است.
این مایع حیاتی با کمک پمپاژ قلب توسط رگ ها به تمام 
قسمت  های بدن منتقل می  شود.  این پروژه با همکاری 
و  کمبریج  آکسفورد،  بریستول،  های  دانشگاه  محققان 

همینطور سازمان سلامت NHS انجام خواهد شد. محققان 
با استفاده از سلول های بنیادی خون افراد بالغ و بند ناف 
نوزادان به دنبال تولید سلول های خونی هستند. خون حاصل 
شده از این آزمایش بر روی 5 تا 1۰ داوطلب مورد بررسی 

قرار خواهد گرفت.
 گزارشات منتشر شده، نشان می دهد بین 5 تا 1۰ میلی 
متر از خون مصنوعی ساخته شده به داوطلبان تزریق خواهد 
شد تا عملکرد خونی و بدنی آنها نسبت به دیگران مورد 

مقایسه و بررسی قرار بگیرد.

عصای هوشمندی که نابینایان را 
به سمت افراد آشنا هدایت می کند

دانشجویان دانشگاه شهر بیرمنگام یک عصای سفید جدید طراحی کرده اند 
که از فناوری تشخیص چهره برای شناسایی چهره دوستان و خانواده در جمعیت 

استفاده می کند.
عصای XploR از یک دوربین و حسگرهای داخلی برای اسکن چهره افراد در میان 
جمعیت استفاده می کند و در صورت تشخیص چهره آشنا، به لرزش درآمده و فرد نابینا را با 

سرنخهای صوتی به سمت وی هدایت می کند.
این عصای هوشمند تا فاصله 1۰ متری کار کرده و چهره ها بر روی یک کارت SD ذخیره 
می شوند. هدایت های صوتی سپس از طریق یک گوشی دارای بلوتوث برای کمک به کاربر 
به منظور یافتن فرد شناسایی شده، انتقال می یابد. عصای XploR از فناوری تلفن های 
هوشمند برای شناسایی چهره های آشنا تا فاصله 1۰ متری استفاده کرده و دارای قابلیت های 
جی پی اس برای کمک به ناوبری است. بطور خاص این عصا از بانکی از تصاویر ذخیره شده 

در یک کارت SD داخلی برای شناسایی چهره های آشنا استفاده می کند.
اگر دوربین پس از اسکنن یک اتاق، با تصویر مشابه یکی از عکسهای ذخیره شده روبرو 
شود، عصا لرزیده و به کاربر هشدار می دهد. سپس فرمان های صوتی گام به گام برای کاربر 
از طریق گوشی پخش شده و فرد نابینا را به دوستش می رساند. این عصا اخیرا به پزشکان 
و متخصصان عالم علم در لوکزامبورگ و فرانسه معرفی شده و محققان قصد دارند امسال 
از سازمان هایی در آلمان نیز بازدید کنند. XploR نخستین عصایی است که از فناوری 
شناسایی چهره به این روش استفاده می کند. البته اولین عصایی نیست که از فناوری های 
هوشمند بهره می برد. برای مثال عصای هوشمند 5۰ دلاری شرکت AssisTech در هند 
به کاربران کمک می کند تا از خطرات در زمین و هوا اجتناب کنند. این دستگاه از فناوری 

فراصون برای شناسایی موانع تا فاصله سه متری استفاده می کند. 

ساخت دستگاه شبیه ساز باران
 برای محاسبه فرسایش خاک در کشور

 در آینده ممکن است مبلمان ما از مواد غذایی 
تشکیل شوند مانند لامپ تولید شده جدید که 

میان وعده پروتئینی محسوب می شود.
 در حال حاضر طراحان جذب موادی موسوم به ریز 
جلبک ها شده اند که گیاه مایع نام گرفته اند، زیرا بسادگی 
می توانند در آب معلق بمانند و به عنوان ماده ای برای 

طراحی یا حتی برای تغذیه مورد استفاده قرار بگیرند.
طراح  فریر،  اتان  و  معمار  طراح  دونیاس،  جاکوب 
صنعتی در پروژه Living Things نوعی اسباب خانه 
فتوسنتزی است که با باکتری های قابل خوردن پر شده و 

می تواند فضا را روشن کند.
این چیدمان در حال حاضر در کارخانه تشک سازی که 
بخشی از موزه هنرهای معاصر پیتسبورگ در پنسیلوانیا 

است، به نمایش در آمده است.
عنوان  به  اکنون  درخشان  رنگ  سبز  ریزجلبکهای 
مواد  فروشگاه های  در  شده  شناخته  تغذیه ای  مکمل 
غذایی بفروش می رسند. نیمی از وزن آنها را پروتئین 
تشکیل داده که آن ها را به منبع غذایی موثری تبدیل 

می کند.
هدف از کاربرد ریزجلبک اسپیرولینا )spirulina( در 

این طراحی، بستن چرخه مصرف و استفاده مجدد است. 
در Living Things، جلبک اسپیرولینا چیزی را که در 
حالت عادی جزء ضایعات محسوب می شود، به یک چیز 

قابل استفاده تبدیل می کند.
به گفته طراحان، این ساختارهای زنده به بازیافت نور، 
به  گرما و دی اکسیدکربن ساختمان ها و سکنه آن ها 
شکل یک زیست توده غنی سبز می پردازد که به عنوان 
ماده غذایی، کود شیمیایی یا سوخت های زیستی قابل 

مصرف است.
طراحان در چیدمان خود نشان داده اند که چگونه این 
قطعات را می توان به زندگی روزمره در فضای آشپزخانه، 
نهارخوری و سایر فضاهای خانه و محل کار ادغام کرد. از 
جمله، طراحان لامپهایی را نمایش داده اند که با جلبک 

درخشان و زنده اسپیرولینا پر شده اند.
این لامپ های جلبکی در زمان غذا خوردن می توانند 

سراسر اتاق را روشن و گرم کنند.
 این پروژه در حال حاضر تنها به شکل هنری عرضه 
سیستم  اما  بخشد.  الهام  خلاق  ذهن های  به  تا  شده 
معمار  طراحان  و  است  کاربردی   Living Things

می توانند از آن الهام بگیرند. 

کلاه ایمنی تحریک کننده مغز می تواند به کاهش علائم و نشانه های بیماران پارکینسونی کمک کند.
 این کلاه سه چنگکی که STIMBand نامیده شده  توسط محققان دانشگاه جان هاپکینز طراحی 
شده  است. الکترودهایی در این کلاه ایمنی کار گذاشته شده اند که نواحی مخصوصی از مغز را تحریک کرده 
و از شدت نشانه ها و علائم بیماری می کاهند. این کلاه از الکترودهای خارجی استفاده می کند تا جریان 

خفیفی به قشر حرکتی مغز ارسال کند.
محققان امیدوارند که بیماران با استفاده از این کلاه ایمنی دیگر نیازی به مراجعه به دکتر نداشته 
باشند. آنها تصور می کنند که استفاده از این وسیله به مدت ۲۰ دقیقه در روز می تواند برای بیشتر بیماران 

اثربخش باشد.
این وسیله هنوز در مرحله آزمایش قرار دارد و تجاری سازی آن نیازمند آزمایش بیشتر و کسب مجوز از 

سازمان  غذا و داروی آمریکاست. 
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خوشمزه ترین غذاها که شما را 
در جوانی پیر می کنند 

برخی از خوراکی ها با وجود طعم مطلوب می توانند سبب تخریب سلول های 
بدن و مرگ زودهنگام به دلیل ابتلا به انواع بیماری ها شوند.

پژوهشگران هشدار می دهند خوردن برخی از اقلام مواد غذایی می تواند سبب پیری 
زودرس سلول های بدن و به دنبال آن پیر شدن زودهنگام افراد شود.  گفتنی است، غذاهای 
دارای میزان فراوان شکر، چربی و نمک متهمان درجه اول بروز پیری زودرس هنگام بدن 
هستند.   بررسی ها نشان می دهند، تا قبل از این تحقیق پزشکان دریافته بودند غذاهای 
پرچرب، شیرین و یا شور می توانند منجر به افزایش وزن بدن شوند اما تحقیقات جدید 
نشان می دهند علاوه بر چاقی این غذاها منجر به آسیب سلولی نیز می شوند .   یک 
متخصص تغذیه در کشور استرالیا اعتقاد دارد، غذاهای پرچرب و شیرین می توانند سبب 
افزایش قند خون شوند که این منجر به بروز فرآیندهای التهابی در بدن در طول زمان 
می شود.   در عین حال غذاهای حاوی میزان نمک بالا سبب احتباس مایعات در بدن، تورم 
و افزایش فشار بر سیستم های ایمنی بدن می شود. بویژه خطرناک ترین مواد غذایی مخلوطی 
از شکر،کربوهیدرات و چربی های اشباع شده هستند که منجر به افزایش یک واکنش 
التهابی در بدن می شوند.   علاوه بر تاثیر بر متابولیسم سلولی، مصرف غذاهای حاوی سطح 
بالای چربی و قند سبب تخریب کلاژن سازی پوست و به دنبال آن بروز چین و چروک 
اشعه های مضر UVA وUVB خورشید می شود.   علاوه بر خوردن غذاهای شیرین، 
مصرف نوشیدنی های شیرین و یا افزودن قند و شکر بیش از حد به نوشیدنی هایی مانند 
قهوه و چای نیز می تواند سبب افزایش میزان مولکول های مضر و آسیب به پروتئین های 
سلولی و بروز پیری و مرگ زودرس سلول ها شود.   خوردن غذاهای فرآوری شده، انواع 
سوسیس و کالباس، سوپ های از پیش پخته شده نیز می تواند به میزان بالایی سبب جذب 
بیش از حد نمک توسط بدن و آسیب به سلول ها به صورت احتباس مایعات در سلول ها 
شود.   سایر مواد غذایی پیر کننده سلول های بدن عبارتند از ترشیجات، سس ها، سبزیجات 
صنعتی منجمد شده و انواع همبرگرها و پیتزاها که به دلیل دارا بودن حجم بالای سدیم 
می توانند در روند طول عمر عادی سلول های بدن اختلال ایجاد کنند. غذاهای چرب نیز به 
دلیل وجود چربی های تراس که در آنها وجود دارند، می توانند بتدریج منجر به پیری زود 
رس سلول های بدن شوند.   پزشکان بر این اساس مصرف غذاهای تازه و سالم انواع میوه ها و 
سبزیجات را بر عکس دارای موادی در ترکیبات خود می دانند که سبب جوان ماندن سلول ها 
و کمک به گذراندن طول عمر طبیعی سلول می شود.   افرادی که رژیم غذایی سالمی دارند 
به نسبت سایر افراد در سنین سالمندی از بدن جوانتری برخوردار هستند انواع سلول های 
ارگان  های مختلف بدن آنها از جمله سلول های قلبی، مغزی، ریوی، کلیوی و سایر اعضا 

جوانتر باقی می مانند. 

آب مروارید در سیگاری ها 3 برابر بیشتر از سایرین 
از  مروارید  آب  جراحی  اینکه  به  اشاره  با  قرنیه  پیوند  تخصص  فوق  یک 
بی خطرترین و کم عارضه ترین جراحی های پزشکی است، اظهار کرد: شانس 
ابتلای افراد سیگاری به آب مروارید 2 تا 3 برابر بیشتر از سایرین است، اما ترک 

سیگار می تواند موجب کاهش سرعت پیشرفت این بیماری شود. 
دکتر محمدکریم اسماعیلی با اشاره به اینکه آب مروارید شایع ترین عامل نابینایی در دنیا 
است، گفت: متاسفانه نمی توان به صورت قطعی از ابتلا به این عارضه جلوگیری کرد، اما 
با انجام برخی اقدامات می توان موجب کاهش بروز و شدت ابتلا به این بیماری شد.  وی 
خاطرنشان کرد: افزایش سن شایع ترین علت ابتلا به این بیماری است و رژیم غذایی مناسب 
می تواند تا حدودی از ابتلا به این بیماری جلوگیری کند.  این فوق تخصص پیوند قرنیه با 
اشاره به اینکه در صورت ابتلا به آب مروارید، عدسی چشم افراد به تدریج کدر می شود، 
تصریح کرد: کاهش مصرف پروتئین حیوانی، کاهش مصرف غذای چرب و مصرف میوه و 
سبزیجاتی که حاوی آنتی اکسیدان هایی مانند ویتامین E، A، C ، لوتئین، گزانتین و امگا 
۳ باشد، می تواند از ابتلا به این بیماری تا حدودی جلوگیری کند.  اسماعیلی با تاکید بر 
اینکه استفاده از عینک آفتابی در زمان های تابش نور خورشید و حفاظت چشم ها از اشعه 
ماورابنفش نقش موثری در جلوگیری از ابتلا به این بیماری دارد، اظهار کرد: متاسفانه این 
مشکل دارای درمان پزشکی نیست و درمان آن به وسیله جراحی است. جراحی آب مروارید 
جزو بی خطرترین و کم عارضه ترین جراحی های پزشکی است و بیش از ۹5 درصد بیماران 
پس از جراحی دید کافی برای فعالیت های روزمره مانند رانندگی و مطالعه را به دست 
می آورند.  این فوق تخصص پیوند قرنیه در پایان تصریح کرد: شانس ابتلا افراد سیگاری 
به آب مروارید ۲ تا ۳ برابر است، اما ترک سیگار می تواند موجب کاهش سرعت پیشرفت 

این بیماری شود. 

چرا خواب با چشم من قهر کرده؟ 



اجتماعی 6

شک و سوء ظن به همراه توهم
من دیگر هیچ وقت به مهمانی خاله زری پا نمی گذارم، چند تا آدم ساده لوح 
کنار هم می نشینند و فنجان چایی به دست، آرام آرام در گوش هم پچ پچ می 
کنند،غیبت می کنند و زیر آب می زنند؛ دقیقا بعد از آن مهمانی رابطه من با 
مرجان به هم ریخت، نمی دانم مریم از من چی به مرجان گفته که او اینطور 
نامهربان و بی توجه شده، حتما گفته من احمق و دیوانه ام، بهتره ارتباطشو با 
من قطع کنه! بدگویی های دیگران مرا بیچاره کرده و از چشم همه انداخته است 

چقدر آدمای حسود کنارم هستند! 
بیماری پارانویا )شک و سوء ظن به همراه توهم ( نوعی روان گسیختگی مزمن و جدی است 
که به درمان های بلند مدت و تخصصی نیاز دارد. افراد مبتلا به بیماری پارانویا به زمین و 
زمان مشکوکند و حضور هر کسی در اطراف خود را به منزله یک تهدیدی جدی قلمداد 
می کنند و به طرز وحشتناکی نیز زود رنجند تا انجایی که کوچکترین کلام و رفتار اطرافیان 
را به شکلی نادرست تعبیر کرده و مدام به این فکر می کنند که دیگران به فکر ویران کردن 
زندگی اویند، همیشه احساس می کنند هر کسی که آنها را می شناسد و یا حتی اگر مورد 
شناخت آنها نیست، قصدی جز صدمه زدن ندارد و یا آن که برای به هم ریختن برنامه های 

زندگی، کاری، شغلی، عاطفی، و... آنان نقشه های خصمانه ای می کشد. 
معمولا افراد مبتلا به این بیماری، بسیار سلطه گر و ریاست طلب هستند و با توسل به 
هر روشی سعی می کنند حرف خود را به کرسی بنشانند و دیگران را مغلوب خود سازند، 
اینان به شدت ناامید و مایوس هستند و احساس افسردگی می کنند و در موارد شدیدتر 
نیز، چیزهایی می بینند و یا می شنوند که هیچ وقت واقعیت نداشته و ندارد، در تکلم دچار 
مشکل می شوند، بسیارخشمگین و عصبی هستند و گاه از فرط استیصال و درماندگی به 
خودکشی فکر می کنند.  زندگی با افراد پارانوئید بسیار سخت و طاقت فرساست، اما چاره 

ای نیست جز آن که با مهارتهای زندگی با این افراد آشنا شوید. 
 اگر با فردی پارانوئید زندگی می کنید، توصیه می کنیم ادامه این مطلب را از نظر بگذرانید:

  امنیت او را تقویت کنید
افراد پارانوئیدی، بسیار ضعیف و شکننده هستند و آستانه تحمل و میزان تاب آوری حداقلی 
دارند؛ معمولا آنها با کوچکترین مساله ای به هم ریخته و فشار روانی  شدیدی را تجربه 
می کنند و در اثر وحشتزدگی بسیار، نامناسب ترین رفتارها و عکس العمل ها را از خود نشان 
می دهند.  ترس و واهمه با روح و روان آنها به قدری عجین شده است که هیچ گاه نمی توانند 
و قدرت آن را نیز ندارند که نیمه پر لیوان را ببینند و به همین دلیل نیز، همیشه به دنبال 
بدترین ها و منفی ترین ها هستند. برای مقابله با این وضعیت روانی، لازم است فضای زندگی 
را حتی المقدور از هر نوع تنش و تشنج خالی کنید و در همه حال همدم و همراه فرد مبتلا 
باشید، سعی کنید در صورت بروز اتفاق ناخوشایندی، رهایش نکرده و با تمام قوا سعی کنید 

حس اعتماد و امنیت او را اقناع نمائید. 
 تصویر ذهنی او از خودش را مثبت کنید:  پارانوئیدی ها تصور ذهنی مثبتی از خود 
ندارند و چون بسیار مورد انتقاد دیگران قرار گرفته اند، همیشه در حال دفاع از خود و محکوم 
کردن دیگران هستند و آنان را مدام مورد آماج اتهامات خود قرار می دهند. ایجاد و تقویت 
خودپنداره مثبت یکی از روشهای مفید برای مبارزه با حقارت و اعتماد به نفس پایین در 
این افراد است. صفات مثبت اخلاقی و شخصیتی او را برایش گوشزد کنید و برای رفتارهای 
مثبت و مفیدش، هرچند کوچک و جزیی، ارزش قائل شوید و آنها را تحسین کنید. یادتان 
باشد هرگز دچار اغراق و غلو نشوید، افراد پارانوئید بسیار باهوشند و خیلی سریع می توانند 
ادعاهای فریبنده و دروغین را از واقعیت تشخیص دهند و چه بسا به همین دلیل نیز ممکن 
است از تشویق های شما برداشت منفی داشته و آنها را نشانه ای بحق و منطقی برای بیشتر 
فرو رفتن در دنیای شک و سوء ظن خود قلمداد کنند. خشم او را کنترل کنید: تجربه 
هیجان خشم نه تنها بر شک و سوءظن افراد پارانوئید دامن می زند بلکه آنان را بیش از پیش 
در افکار منفی و غیرمنطقی غرق می سازد که معمولا نیز در جهت تائید، تشدید و تقویت 
این حس منفی است. شما به عنوان فردی که با یک پارانوئید زندگی می کنید می توانید 
خشم او را کنترل کرده و مانع از پیامدهای منفی آن شوید. در اولین گام از خود شروع کنید، 
شما می توانید الگوی خوبی برای او باشید؛ با نمایش الگوهای رفتاری مناسب و مفید، او را 
با لذت فرو خوردن خشم و بخشیدن دیگران آشنا سازید، مثلا سعی کنید کمتر خشمگین 
شوید و یا به هنگام عصبانیت بر رفتارهای منفی خود کنترل بیشتری داشته باشید، همچنین 
گذشت کنید و خطاها و اشتباهات دیگران را نادیده بگیرید، به دیگر سخن، به طور مستقیم 
و کاملا ملموس به او نشان دهید که بداخلاقی و خشونت صفتی ناشایست اما کنترل شونده 

است که هرگز برازنده و شایسته یک فرد متشخص، باهوش و بااخلاق نیست. 
 برای تغییر افکار او تلاش کنید: افراد پارانوئید معمولا به همه کس و همه چیز مظنون 
و مشکوک اند مگر آن که خلاف آن ثابت شود، که صد البته هیچ گاه هم چنین نمی شود؛ 
آنان عادت کرده اند و به یقین هم پذیرفته اند که هیچ کس مورد اعتماد نیست و نخواهد 
بود. برای مواجه با این مساله، بهتر است به طرق مختلف به او بفهمانید اگر چه برخی از افراد 
کنجکاوند و بر زندگی دیگران سرک می کشند اما بسیاری نیز، سرشان گرم زندگی خودشان 
است و کاری به کار دیگران ندارند.  از سوی دیگر سعی کنید نظر او را نسبت به دیگران تغییر 
دهید و به او نشان دهید که اگر کسی در گوش کسی پچ پچ می کند، با لحن خاصی سخن 
می گوئید، یا نگاه معناداری دارد و... هرگز به این معنا نیست که راجع به او حرفی زده می 
شود و یا او مورد خطاب سخنان دیگری است. مثلا، می توانید بخشی از صحبت های آرام و 
به اصطلاح درگوشی خود با دیگری را  با صدای بلند بیان کنید تا او هم متوجه موضوع مورد 
بحث و گفتگوی شما شود.   اجازه دهید احساس مثبت بودن را تجربه کند: با هدایت 
فرد پارانوئید به سمت علایقش است که می توانید در او حس زنده بودن و خوشایندی 
نسبت به خود را ایجاد و تقویت کنید. برای موفقیت در این مرحله توصیه می کنیم علاقه 
مندی های او را مورد توجه قرار دهید و یا راجع به آنها از او سوال کنید. شرکت در کلاسهای 
موسیقی، ورزشی، هنری، و یا گردشگری و ... نه تنها زمینه ای برای تجربه حس مثبت است  
بلکه باعث می شود فرد به بعد و یا از ابعادی از وجود خود توجه کند که شاید تا کنون به آنها 

بی تفاوت بوده و یا  آن که از آنها دور افتاده است. 
از روانپزشک و یا روان شناس کمک بگیرید: بیماری این افراد به خودی خود درمان 
پذیر نیست، شما و یا خود فرد مبتلا نیز، به تنهایی نمی توانید برای برطرف کردن این 
بیماری گام موثر و جدی بردارید. قطعا حضور یک روان شناس و یا یک روانپزشک نقش 
مهم و بسزایی در سیر درمان و بهبود بیماری دارد. یک روان درمانگر متخصص و با تجربه 
می تواند مشکل بیمار پارانوئیدی را ریشه یابی کرده و موارد اوهام وی را به درستی تشخیص 
دهد و برای هر یک از آنها بطور کاملا علمی راهکاری ارائه دهد و یا حتی در صورت لزوم، 

برای بیمار دارو تجویز کند.

هشدار های 
انتظا می

از راهکارهای پیشگیری از سرقت 
خودرو این است که هنگام سوار کردن 

مسافر احتیاط کنید.

ازدواج نکرده، طلاق می گیرید اگر...
هیچ کس ازدواج نمی کند تا روزی طلاق بگیرد اما هر کدام از میلیون ها زوجی که 
این روزها از هم جدا شده اند، و هر کدام از 18 زوجی که در هر ساعت در ایران از 
هم طلاق می گیرند، دلیلی برای جدایی شان داشته اند. دلیلی که به دید خودشان 

موجه بوده و تمام عشق و علاقه روز اول ازدواج شان را بی اثر کرده است.
 تفاوت هایی که ما با طرف مقابل مان داریم خیلی وقت ها باعث می شود که فاصله ای 
جبران ناشدنی بین مان بیفتد و این فاصله علاقه ها را به نفرت ها و کینه های عمیق تبدیل 
کند. در میان تمام تفاوت هایی که ممکن است برای ازدواج خطرساز باشند، چند تفاوت 
هستند که بیش از بقیه رابطه را مسموم می کنند. مشکلاتی که تقریبا هیچ جوره قابل حل و 

فصل و هضم کردن نیستند و بالاخره یک جا دامن رابطه شما را می گیرند.
  تفاوت شخصیتی: تفاوت های شخصیتی هر قدر عمیق تر باشند، بیشتر رابطه شما را 
تهدید می کنند. شما شاید در ابتدا جذب افرادی که متفاوت از خودتان هستند بشوید اما 
برای دوام رابطه نیازمند کسی هستید که شبیه به شما باشد. رابطه زن و مرد وقتی پایدار 
می شود که بیشترین شباهت ها وجود داشته باشد. تفاوت شخصیتی شامل تفاوت در دیدگاه 
و طرز فکر، تفاوت تربیتی، تفاوت در سبک زندگی، تفاوت در سبک ارتباطی و حتی سلایق 
روزمره است. در برخی موارد که پای اختلالات شخصیتی  به میان می آید، فاتحه رابطه 
از همان ابتدا خوانده است و دیگر نمی شود برای نجات رابطه فکری کرد. چون اختلالات 
شخصیتی هم به سختی درمان می شوند )اگر نگوییم درمان ناپذیرند( و هم واقعا طرف مقابل 

)یعنی همسری که سلامت روان دارد( را فرسوده می کند.  
تفاوت مادی: تفاوت سطح مالی زوج ها، فقط تفاوت در دارایی ها و عدد و رقم ها نیست. 
تفاوت در سبک زندگی است. فرزندان خانواده پولدارتر، مرفه تر هستند، توقعات بیشتری 
دارند و ناکامی های کمتری را تجربه کرده اند. شبکه ارتباطی و دوستانی متفاوت دارند. 
احتمالا از آموزش بهتری برخوردار بوده اند )مدرسه بهتر، کلاس های بیشتر و مهارت های 
متفاوت تر( و عموما درکی از زندگی در مشکلات مادی ندارند. این ها در کنار هم یعنی طرفی 
که در خانواده ثروتمندتری بزرگ شده، تجربیاتی متفاوت و سبک زندگی دیگری داشته که 
عوض کردن آن تقریبا غیرممکن است. این سبک زندگی در تک تک اعضای خانواده او 
وجود دارد و این یعنی شما با یک اختلاف فرهنگی هم مواجه هستید. همه این ها را گفتیم، 
به این توضیحات، جماعتی )هرچند محدود( را اضافه کنید که پول و ثروت برایشان ملاک 
برتری است و به واسطه دارایی بیشتر، نگاه برتری جویانه دارند و خود را بالاتر می بینند. 
زندگی با این نگاه، چه در موضع آدم پولدار ماجرا باشید و چه در جایگاه آدم متوسط، عذاب 

آور و اختلاف آفرین است.
اختلاف خانواده ها: بارها گفته ایم و باز هم می گوییم، اگر فکر می کنید یک ازدواج بدون 
حمایت خانواده ها و بدون رضایتشان دوام می آورد سخت در اشتباهید. به خصوص اگر 
اختلاف خانوادگی از یک طرف شارژ شود. یعنی یک خانواده موافق ازدواج باشند و خانواده 
دیگر مخالف. ازدواج در فرهنگ شرقی پیوند دو خانواده است. خانواده های ایرانی انتظار دارند 
عروس و داماد در خانواده شان حل شوند. وقتی خانواده مخالف این ازدواج باشد یعنی شما 
مرتب پس زده می شوید، تنش در لحظه لحظه رابطه تان جاری است و تب و تاب عشق که 
فروکش کند، به این نتیجه می رسید که آیا واقعا ارزشش را داشت؟ آیا شایسته این نبودید که 
از طرف خانواده همسر پذیرفته شوید یا این که خانواده تان به انتخاب شما احترام بگذارند و 
همسرتان را بپذیرند؟ اختلافات خانوادگی فقط دامن زوج جوان را نمی گیرد و همه را درگیر 
می کند. بنابراین اگر فکر می کنید با تکیه بر نیروی جادویی عشق می توانید همه مشکلات 
را پشت سر بگذارید و به هم برسید، کمی رویایی فکر می کنید. زوج های انگشت شماری که 
با وجود اختلافات خانوادگی باز هم کنار یکدیگر مانده اند، همیشه چیزی را در زندگی خود 
کم دارند: یک شبکه حمایتی و جایی که به آن احساس تعلق کنند. این عامل آنقدر قوی 

است که به خودی خود می تواند ازدواج را با شکست مواجه کند.  
یک مورد مهم و خطرساز: اگر چه این یکی جزو تفاوت های زوج ها نیست اما به اندازه 
این تفاوت ها می تواند خانمان برانداز باشد: اعتیاد! ازدواجی که ردپای اعتیاد در آن وجود 
داشته باشد )اعتیاد به مواد مخدر، اعتیاد به دارو، اعتیاد جنسی و...( محکوم به شکست است. 
حتی در مواردی که فرد ترک اعتیاد کرده هم باید ۳ تا 5 سال از زمان پاکی مطلق او بگذرد 
تا بتوان اجازه ازدواج داد. بنابراین اگر می خواهید با یک فرد معتاد ازدواج کنید به این امید 
که معجزه عشق و همراهی شما او را درمان کند، اگر با فردی قصد ازدواج دارید که به تازگی 
به خاطر عشق شما و شرط و شروطی که برایش گذاشته اید اعتیادش را کنار گذاشته، و اگر 
کیس ازدواج تان کسی است که به خاطر فشار دیگران )و نه انگیزه شخصی( ترک اعتیاد می 

کند، باید بدانید که از همین حالا به سمت طلاق قدم برداشته اید.
شرط ازدواج با فردی که سابقه اعتیاد دارد، اول از همه انگیزه شخصی فرد در ترک اعتیاد 
)خسته شدن از اعتیادش( است و دوم، گذشت زمانی بین ۳ تا 5سال از پاک بودن. )حتی اگر 
در این بین چندباری هم زیر آبی رفته باشد و عهدش را زیر پا گذاشته باشد، نباید او را پاک 

حساب کنید.( چون اعتیاد باید از ذهن طرف پاک شود نه فقط از جسمش.

ضیافت افطاری کریمه اهل بیت)س(؛

 مزه فراموش نشدنی غذاهای متبرک

گزارش/ سیده مرضیه میرقادری

سالیان طولانی است که در حرم حضرت معصومه)س( 
همزمان با ایام ماه مبارک رمضان سفره افطاری ویژه 
زائران و مجاوران برپا می شود تا روزه داران بهره از 

تبرک سفره افطاری را چاشنی روزه های خود کنند. 
شاید کسی نمی داند که واژه غذای تبرکی کی و چه زمانی 
وارد ادبیات شیعیان شد، غذایی که به خاطر منتصب بودن 
به عطر و بوی ائمه و معصومین و امامزادگان طعمی ماندگار 
را در خاطره ها ایجاد می کند تا توسل به آن دردی را شفا و 
حاجتی را روا کند و این گونه می شود که برای برخی از افراد، 
دریافت لقمه ای از غذای تبرکی به آرزویی تبدیل می شود 
که آن را جز به طلبیده شدن صاحب خانه روا نمی بیند تا 
شاید بدین گونه مهمان خوان گسترده صاحب خانه شده و 

به آرزوی خود برسند.
اما در این بین افرادی هستند که در گرمای پخت و پزهای 
غذاهای تبرکی برای ثبت خاطره طعمی به یادماندنی در 
ذهن مردم، تلاشی مضاعف دارند که این تلاش هنگامی 
که در ماه مبارک رمضان و در ساعت های طولانی روزه داری 

تابستان باشد شاید چشم نوازتر به نظر برسد.
تهیه روزانه 7500 غذا در حرم

در ماه مبارک رمضان سفره افطاری کریمه اهل بیت)س( در 
صحن صاحب الزمان حرم حضرت معصومه)س( برپا می شود 
تا روزه داران افطار خود را با غذای تبرکی عجین کنند و در 
این بین به گفته مدیر پشتیبانی آستان مقدس حرم حضرت 
معصومه)س( روزانه ۷5۰۰ افطاری برای روزه داران و زائران 
حضرت معصومه)س( در آشپزخانه حرم مطهر تهیه می شود.

 محسن رحمتی پور که به گفته خودش چهار سال است 
مدیر پشتیبانی آستان مقدس حرم حضرت معصومه)س( 

است توزیع افطاری را سنتی حسنه و دارای پیشینه ای 
طولانی مدت می داند که هزینه آن همه ساله از طریق منابع 
داخلی و همچنین کمک خیرین که به نیت افطاری است 

تأمین می شود.
وی تعداد افطاری های امسال را توزیع ۳ هزار و پانصد وعده 
افطاری گرم در مهمانسرای حرم و حداقل چهار هزار وعده 
افطاری سرد در صحن صاحب الزمان اعلام می کند که بین 

زائران و مجاوران حرم کریمه اهل بیت)ع( توزیع می شود.
خدام با حضور در بیمارستان ها، درمانگاه ها، مهمانسراها، 
پارکینگ ها و دیگر اماکن عمومی اقدام به توزیع فیش ها 

می کنند
مدیر پشتیبانی آستان مقدس حرم حضرت معصومه)س( 
به فعالیت آشپزخانه که از ساعت ۶ صبح تا 11 شب و با 
همت و تلاش ۲5 خادم رسمی و قراردادی آغاز می شود 
اشاره کرد و گفت: پس از طبخ غذا ۲5 خادم افتخاری دیگر 
که در توزیع غذاها کمک می کنند به جمع خادمین اضافه 

می شوند.
وی توزیع فیش های غذا را به شکل نامحسوس عنوان 
می کند که در این شیوه خدام با حضور در بیمارستان ها، 
درمانگاه ها، مهمانسراها، پارکینگ ها و دیگر اماکن عمومی 

اقدام به توزیع فیش ها می کنند.
خادمی حضرت معصومه)س( افتخار است

مهمانسرای حرم حضرت  کارکنان  از  یکی  رنجبر  علی 
سال  امسال،  خودش  گفته  به  که  است  معصومه)س( 

چهاردهم فعالیت در مهمانسرا را تجربه می کند. 
وی که با سرعت و دقت در حال کشیدن برنج در بشقاب 
است احساس شعف و خوشحالی خود را ابراز می دارد و 
می گوید: خادمی حضرت معصومه)س( برای من افتخار 

است.

وی که به نظر می رسد بیشتر حواسش در پی انجام کار و 
خدمت به زائران است همه روزهای فعالیت خود در حرم را 

به عنوان خاطرات به یاد ماندنی عنوان می کند.
محسن رضوی نیز از دیگر خادمان مهمانسرا است که وی 
نیز تجربه 1۳ سال فعالیت را در این مکان مقدس دارد و 
مانند دیگر همکار خود خدمت در مجاورت حرم مطهر را 

باعث خوشحالی و افتخار خود می داند.
وی که همه روزه خود نیز از غذای مهمانسرا استفاده می کند 
نقش تبرکی غذای حضرت معصومه)س( را در زندگی خود 
مشاهده کرده و این را توفیقی برای خود و خانواده اش می داند.

علی بهشتی یکی از خادمانی است که امروز با خانواده خود 
جهت صرف افطاری به مهمانسرا مراجعه کرده است. وی  
شیوه جالبی را برای سهیم کردن خانواده در غذای تبرک 

حرم دارد.
 بهشتی در این باره می گوید: من سهمیه روزانه خود را در 
طول هفته دریافت نمی کنم تا بتوانم با جمع آوری آن در یکی 
از روزهای هفته با خانواده ام سر سفره کریمه اهل بیت)س( 

حضور داشته باشم.
مصطفی صمیعی نیز در سر میزی دیگر همراه با خانواده 
حرم حضرت  مهمان  را  افطار  امروز  پسرش  و  عروس  و 
معصومه)س( هستند. وی نحوه حضور خود سر سفره را 

جالب و شنیدنی توصیف می کند.
وی می گوید: شب قبل در خانه حرف زیارت حرم بود و 
من و عروسم به این مسئله اشاره کردیم که کاش بتوانیم از 

افطاری و غذای حرم استفاده کنیم.
وی ادامه داد: امروز که با خانواده برای زیارت به حرم مطهر 
مراجعه کردیم یکی از خدام سر راه ما قرار گرفت و به ما فیش 
افطار داد و ما بسیار خوشحال شدیم. به عبارتی می توانم 
بگویم که حرف شب گذشته ما در خانه و حضور در حرم و 
دریافت فیش همه به نوعی طلبیده شدن برای حضور در سر 
سفره حضرت معصومه)س( بوده است و ما طلبیده شدن را 

به خوبی تجربه کردیم.
افطار  یافتگان سر سفره  از دیگر حضور  نیز  امامی  لیلا 
حرم مطهر در ماه مبارک رمضان است. وی در گفتگو با 
خبرنگار مهر می گوید: امروز بدون برنامه قبلی دوستم به من 
پیشنهاد داد تا به حرم حضرت معصومه)س( برویم و من به 
دلیل روزه دار بودن و گرمی هوا پیشنهاد وی را با شک و 
تردید پذیرفتم. حتی احتمال می دادم که نتوانم دوستم را 
همراهی کنم اما هم اکنون و هنگام افطار سر سفره کریمه 
اهل بیت)س( حضور دارم که این همه از عنایت حضرت 

معصومه)س( است.
 در هر حال مهمانسرای حرم حضرت معصومه)س( هر شب 
هنگام افطار پذیرای ۳ هزار و 5۰۰ نفر از زائران و مجاورانی 
است که قطعاً هر کدام داستان متفاوتی از حضور خود بر سر 
این خوان دارند و هر کدام سعی می کنند تا مزه این غذای 

تبرک شده به نام بانوی کرامت را از یاد نبرند.

چراغ محافل قرآنی، نور جامعه دینی؛

 انس با قرآن و حفظ کیان جامعه اسلامی

گزارش/ سمیه رضایی

تلاوت قرآن تنها به داشتن صوت و لحن زیبا نیست بلکه این 
صوت خوش تنها، وسیله ای است برای ترغیب شنوندگان 
برای فهم این آیات الهی و مهم آن است که قاری بتواند معنا 
و مفهوم کلام الهی را از عمق وجود درک کند و به شنوندگان 

بفهماند.
در ماه مبارک رمضان توجه به تلاوت آیات الهی بیش از پیش مورد 
تاکید است. این ماه، بهار قرآن است و همانگونه که طبیعت نیز در 
فصل بهار جانی تازه می گیرد در ماه بهار قرآن نیز تلاوت آیات الهی 

جانی دوباره بر قلب های زنگار گرفته و نفس آدمی می بخشد.
قرآن کتابی است که انس گرفتن با آن به جان آدمی صفایی خاص 
می بخشد و همنشینی با آیات وحی آرامش جان را در پی دارد. قرآن 
کتاب انسان سازی است و کسی که تلاوت قرآن را وارد زندگی روزمره 
خود می کند در واقع رسیدن به عبودیت را مسیر خود قرار داده است.

البته باید بدانیم که تلاوت قرآن تنها به داشتن صوت و لحن زیبا 
نیست بلکه این صوت خوش تنها، وسیله ای است برای ترغیب 
شنوندگان برای فهم این آیات الهی و مهم آن است که قاری بتواند 
معنا و مفهوم کلام الهی را از عمق وجود درک کند و به شنوندگان 
نیز بفهماند و آنها را به سوی تلاوت و بهره بردن از این آیات الهی در 

زندگی سوق دهد.

رهبر معظم انقلاب در دیدار اخیری که با قاریان قرآنی داشتند در 
خصوص تلاوت قرآن فرمودند: »امیدواریم که خداوند ما را اهل قرآن 
قرار بدهد. باید اهل قرآن شد؛ تلاوت قرآن مقدّمه است، هدف نیست؛ 
هدف تخلق به اخلاق قرآن است. از زوجات مکرّمه  پیغمبر نقل شده 
است که درباره  اخلاق پیغمبر گفته اند: کانَ خُلقُهُ القُرآن اخلاق 
پیغمبر، قرآن بود؛ یعنی پیغمبر، قرآن مجسّم بود. رفتار ما، اخلاق ما 
تخلّق شخصی ما برطبق قرآن باشد. این لازم است. تلاوت مقدّمه ی 
این است؛ فقط هم این نیست؛ علاوه بر شکل گیری شخصی بر طبق 

قرآن، جامعه  ما و محیط زندگی ما هم باید قرآنی بشود.«
وضعیت محافل قرآنی در قم

اکنون با توجه به اهمیت تلاوت قرآن و تاثیری که بر زندگی انسان 
می تواند داشته باشد باید این مسئله مهم را در جامعه دینی و شهری 
همچون قم جست وجو کرد و میزان گرایش جوانان به تلاوت قرآن و 
شرکت در کلاس های قرآنی و همچنین توجه مسئولان به ترویج این 

وظیفه دینی را مورد بررسی قرار داد.
خوشبختانه در شهر قم زمینه لازم برای فعالیت های قرآنی فراهم 
است و جوانان بسیاری از این فرصت نهایت استفاده را می برند و با 
استفاده از ظرفیت دینی مبلغان و عالمان و مفسران قرآنی به حفظ 
و تفسیر این کلام الهی می پردازند اما به واقع می توان گفت هنوز این 
امر در سطح شهر قم جای کار بسیار دارد و به میزان گسترده تری 
می توان این امر را ترویج داد و به عنوان الگویی در سطح کشوری 

درخشید.
علامه  دارالقرآن  مدیر  قدسی  نجفی  مرتضی  زمینه  همین  در 
طباطبایی از راه اندازی مجمع طلاب حافظ قرآن کریم در بیت علامه 
طباطبایی در قم خبر داد و گفت: دوره های آموزش تفسیری در بیت 
علامه طباطبایی برگزار شده و در این بیت همایش های تفسیری و 

قرآنی نیز طی ۲.5 سال گذشته برپا شده است.
مدیر دارالقرآن علامه طباطبایی همچنین به اعزام ۳۰ نفر از مفسران 
قرآن کریم به سراسر کشور اشاره و بیان کرد: این عمل با همکاری این 
دارالقرآن و همچنین سازمان تبلیغات اسلامی و مجمع عالی تفسیر 
صورت گرفته است. وی این اقدام را گامی در راستای تحقق فرمایش 

آیت الله مکارم شیرازی در خصوص گسترش قرآن کریم دانست.
با  این حساب و تاکید ویژه ای که علمای ما نسبت به درک مفاهیم 
قرآنی دارند لازم است مراکز قرآنی بر تفسیر قرآن بیش از دیگر موارد 
اهمیت دهند و با آموزش جوانان و طالبان وحی الهی آنها را به سوی 
تفسیر و درک صحیح آیات قرآنی رهنمون سازند تا بتوانند اخلاق 

خود را مطابق با دستورات الهی قرآنی کنند.
تدبر راه دستیابی به انس با قرآن

حجت الاسلام والمسلمین حسین روحانی نژاد معاون فرهنگی سازمان 
تبلیغات اسلامی با اشاره به اهمیت تفسیر قرآن کریم و فعالیت های 
انجام شده در این خصوص گفت: در حوزه علمیه قم 4۲۰ کرسی 

تدریس تفسیر قرآن وجود دارد که بسیار مایه خوشحالی است.

وی اخلاقیات را از مهم ترین نیازهای جامعه دانست و از مفسران قرآن 
خواست مباحثی را بیان کنند که در این خصوص باشد و نیازهای 

جامعه را رفع کند.
این کارشناس فرهنگی خاطرنشان کرد: از سوی علما در تمام شهرها 
حلقه های تفسیری را تشکیل داده ایم تا در طول سال به فعالیت 

بپردازند و نیاز است که این برنامه ها در سطح کشور گسترش یابد.
چراغ محافل قرآنی، نور جامعه دینی

این یک واقعیت است که جامعه امروز ایرانی زیر بار شدیدترین 
تهاجمات فرهنگی قرار دارد. هزاران شبکه به طور شبانه روزی درصدد 
هستند تا بنیان های دینی در جامعه و ارزش های الهی را منسوخ 
کنند و روابط اجتماعی را مبتنی بر هنجارهای جوامع غیر دینی پایه 

گذاری کنند.
در چنین شرایطی انس با قرآن مانند سدی در برابر این تهاجم 
فرهنگی به حساب می آید. قرآن کلام هیچ انسانی نیست بلکه کلام 
پروردگار عالمیان است و نوای آن بر دل هر انسانی که پاکی و طهارت 
قلبی خود را حفظ کرده باشد، می نشیند و راه راست از ناراست را به 

روشنایی مشخص می کند.
اما انس با قرآن به معنای حقیقی آن بایسته هایی دارد. یکی از این 
بایسته ها پیوستگی در تلاوت قرآن است. متاسفانه برخی از مومنین 
گاهی به قرآن های روی طاقچه سری می زند در حالی که قرآن باید 
جزوی از زندگی روزمره ما باشد تا تاثیرات آن حفظ شود. از همین 
روست که برخی از علما تاکید داشته اند که حداقل در روز خواندن 
5۰ آیه از قران کریم نباید فراموش شود. این در حالی است که برخی 

از عرفای ما روزانه کل قرآن را ختم می کردند.
از سوی دیگر باید به این مسئله توجه داشته باشیم که اگر چه حتی 
نگاه به آیات قرآن دارای استحباب است اما اقیانوس معارف قرآنی 
بسیار عمیق است و تنها با ژرف اندیشی است که می توان راه و رسم 
زندگی خود را بر اساس قرآن ترسیم کرد. خوشبختانه در سال های 
اخیر قرآن هایی منتشر شده است که در کنار ترجمه ، تفسیرهای 
بسیار ساده و روانی دارند که همین می تواند در انس بیشتر با قرآن 
تاثیر چشمگیری داشته باشد. تدبر در آیات قرآن باید در کنار تلاوت 

مورد اهتمام همه به ویژه در ماه مبارک رمضان باشد.
یک نکته دیگر هم که در این زمینه می توان مورد اشاره قرار داد حفظ 
و تقویت محافل قرآنی است. در سال های گذشته محافل هفتگی 
قرآن در منازل شخصی و با حضور آشنایان و دوستان در اقصی نقاط 
کشور برگزار می شد و بخش عمده ای از آموزش روخوانی و روان 
خوانی قرآن در همین مجالس صورت می پذیرفت. اما به نظر می رسد 
این محافل به تدریج در حال کم رونق شدن هستند که باید تدبیر 
جدی برای این مسئله اندیشید و سعی کرد تا چراغ این محافل که 
در واقع چراغ روشنایی بخش و الهام بخش جامعه است، روشن بماند. 
شهر قم نیز که از دیرباز آستان اهل ایمان و مشتاقان قرآن بوده 
است باید در این زمینه پیشرو باشد و بتواند یک الگوی موفق در این 
زمینه ارائه دهد. مطمئنا دسترسی به این الگو منوط به آسیب شناسی 
وضع موجود، بازنگری و تهیه یک برنامه ریزی اصولی و دقیق با حضور 

دستگاه های مختلف دولتی و همچنین اقشار مختلف مردم است.
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آگهی مزایده اموال غیر منقول ) اسناد رهنی(
 آگهی مزایده پلاک ثبتی 2266/187/323 اصلی بخش 2 قم مربوط به کلاسه پرونده اجرایی 9300774

 به موجب کلاسه پرونده ۹۳۰۰۷۷4، له: بانک سامان قم ، و علیه: آقای علی رضا منتش نیک مستند سند رهنی ۷۳45۲-
1۳۹۲/۹/۲۶ دفتر اسناد رسمی 1 قم ششدانگ پلاک ثبتی ۲۲۶۶/1۸۷/۳۲۳ اصلی ثبت شده در دفتر 5۸4 صفحه 1۰۲ ذیل 
ثبت 1۰۲۸۷۲ بخش ۲ قم واقع در : قم – 45 متری مدرس خ خیام جنوبی- کوچه ۲۲ پلاک ۲1 کد پستی ۳۷1۸۹444۹۶ 

متعلق به آقای علی رضا منتش نیک از طریق مزایده به فروش می رسد:
 حدود و مشخصات پلاک ثبتی پلاک مذکور:

 شمالا: بطول دیوار و پنچره بصورت پیشرفتگی به فضای خیابان بطول هشت متر به کوچه شش متری
شرقا: در دو قسمت اول دیواری است پیشرفتگی بطول 4۳ سانتی متر به فضای کوچه شش متری دوم دیوار به دیواراست بطول 

1۶/۰۷ متر به ملک مجاور شماره 1۸۸ فرعی از شماره ۲۲۶۶ اصلی 
جنوبا: دیوار و نرده است بطول ۸ متر به فضای حیاط مشاعی

 غربا: در شش قست که قسمت دوم آن شمالی و قسمت چهارم آن جنوبی است اول دوار به دیواراست بطول ۷/5۲ متر به ملک 
مجاور شماره 1۸۶ فرعی از شماره ۲۲۶۶ اصلی دوم درب و دیواریست بطول ۲/5۰ متر به راه پله مشاعی سوم دیواریست بطول 
4 متر به راه پله مشاعی چهارم دیواریست بطول ۲/5۰ متر به راه پله مشاعی پنجم دیوار به دیوارست به طول 4/55 متر به ملک 

مجاور شماره 1۸۶ فرعی از شماره ۲۲۶۶ اصلی ششم دیواریست پیشرفتگی بطول 4۳ سانتی متر به فضای کوچه شش متری
 سقف با کف پشت بام اشتراکی است کف با سقف طبقه زیرزمین و طبقه همکف محوطه پارکینگ  اشتراکی است .

حدود پارکینگ قطعه 4 عبارت است از :
 شمالا: درب و دیواریست به طول 4 متر به کوپه ۶ متری

شرقا: دیوار به دیوار است بطول 4/55 متر به ملک مجاور شماره 1۸۸ فرعی از ۲۲۶۶ اصلی 
جنوبا: دیواراست بطول 4 متر به فضای داخلی زیرزمین 

غربا: خط فرضی است بطول 4/55 متر به پارکینگ قطعه ۳
 سقف آن با کف طبقه یک اشتراکی است کف با سقف زیرزمین اشتراکی است.

مساحت مورد مزایده 1۲۲/۰4 متر مربع واقع در طبقه اول به انضمام پارکینگ قطعه 4 به مساحت 1۸/۲ متر مربع واقع در 
همکف که شرقی است و اختصاص به طبقه اول دارد.

حقوق ارتفاقی : طبق قانون تملک آپارتمان ها

 مشخصات فنی ملک:
 ساختمان آپارتمان مورد مزایده در شارع ۶ متری واقع شده است این ساختمان بصورت جنوبی ساز بوده و در دو طبقه احداث 

شده است اسکلت ساختمان متشکل از دیوارهای باربر بنایی و سقف ضربی آهنی می باشد.
از سنگ کاری و آجر کاری برای نماسازی ساختمان استفاده شده است برای گرمایش از بخاری گازی و برای سرمایش از کولر 
آبی استفاده شده است این ساختمان دارای انشعابات آب برق و گاز می باشد این آپارتمان دارای یک سالن مشترک نشیمن و 

پذیرایی دو اتاق خواب یک آشپزخانه سرویس بهداشتی و حمام می باشد.
سالن مشترک نشیمن و پذیرایی و اتاق خواب ها دارای موزائیک فرش بوده و دیوارها و سقف آنها گچ کاری شده است آشپزخانه 
بصورت اوپن بوده و دارای کابینت فلزی و موزائیک فرش می باشد دیوارهای آشپزخانه کاشی کاری شده و سقف آن گچ کاری 
شده است حمام دارای سرامیک فرش بوده دیوارهای آن کاشی کاری و سقف آن گچ کاری شده است سرویس بهداشتی )شامل 
توالت ایرانی و روشویی( دارای سرامیک فرش بوده و دیوارهای آن کاشی کاری شده و سقف آن گچ کاری شده است تراس مشرف 

به این واحد دارای نرده و موزائیک فرش بوده و بدنه آن سنگ کاری و آجر کاری شده است.
پارکینگ متعلق به این واحد دارای موزائیک فرش بوده و دیوارها وسقف آن گچ کاری شده است حیاط مشاعی دارای سنگ 

فرش و باغچه سازی بوده ودیوارهای آن فاقد نماسازی می باشد پشت بام دارای عایق کاری رطوبتی ایزوگام می باشد.
نظربه کارشناسی: با توجه به موقعیت محل کمیت و کیفیت آپارتمان احداثی و سایر عوامل موثر ارزیابی آپارتمان موصوف از قرار 
هر متر مربع 1۷/۰۰۰/۰۰۰ ریال ومجموعا 1۲۲/۰4 متر مربع آن مبلغ ۲/۰۷4/۶۸۰/۰۰۰ ریال) دو میلیارد و هفتاد و چهار میلیون 

و ششصد و هشتاد هزارریال( می باشد.
مزایده ملک مذکور از ساعت ۹ صبح الی 1۲ روز یکشنبه مورخ1۳۹4/۰۶/۰1 در اجرای ثبت قم واقع در خیابان ساحلی انجام می 
شود مزایده از مبلغ پایه ۲/۰۷4/۶۸۰/۰۰۰ ) دو میلیارد و هفتاد و چهار میلیون و ششصد و هشتاد هزار ریال( شروع و به بالاترین 
قیمت فروخته خواهد شد. حق الحراج و نیم عشر دولتی مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود. در ضمن بدهی ملک 
اعم از مالیات و عوارض شهرداری و آب و برق و گاز و غیره تا تاریخ حراج اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به 
عهده برنده مزایده خواهد بود. خریداران می بایست مبلغ پایه را بعنوان سپرده شرکت در مزایده به  حساب این اداره واریز نمایند و 
درصورت توافق بر واریز غیر نقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد و چنانچه روز مزایده 
مصادف با تعطیل رسمی غیر مترقبه  گردد مزایده روز اداری بعد از تعطیل درهمان محل و ساعت انجام می شود و حقوق دولتی 

و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد.
مهدی روز خوش-مسئول  واحد اجرای اسناد رسمی قم 
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نگاه

نکته

اعتدالیون مهمان سفره افطار شیخ نور؛

حرکت ناطق در سایه
اصولگرایان سعی دارند او را دوباره به میان خود بکشانند اما او نشان داده است که مسیر 
دیگری را برای آینده سیاسی خود در نظر گرفته هرچند که اعلام کرده عمر سیاسی اش 
تمام شده است ولی این روزها سیاسیون از ظرفیت سیاسی او سخن می گویند.اما برخلاف 
دعوت های مکرر چهره های اصولگرا سفره افطار شیخ نور برای اصلاحات و اعتدال مهیا شد.

سفره افطار ناطق نوری میزبان جمعی از شخصیت های سیاسی برجسته اصلاح طلب و 
حامی روحانی بود. این مراسم در حالی برگزار شده که اصولگرایان تلاش دارند ناطق را به 
میان خود بکشانند. آن ها می گویند ناطق یک ظرفیت سیاسی است که به جریان اصولگرایی 
تعلق دارد. اما ناطق تکلیف خود را با اصولگرایان مشخص کرده و با بیان اینکه »من عضو جناح 
راست سنتی نیستم« دست رد به جناحی شدن زده است. از طرفی پهن شدن سفره افطاری 
وی برای اصلاح طلبان و اعضای کابینه روحانی، از ظرفیت ناطق نوری برای تقویت چهره های 
معتدل هر دو جناح حکایت دارد؛ کسی که مواضع او طی سال های اخیر هم   سو با آیت ا... اکبر 
هاشمی رفسنجانی در برابر تندروها بوده است.شیخ نور در سال ۷۶ رهبر اصولگرایان و رقیب 
سرسخت اصلاح طلبان شناخته می شد. هفت میلیون رای او در مقابل ۲۰ میلیون رای رئیس 
دولت اصلاحات، حاکی از فاصله زیاد او با جریان اصلاحات داشت. اما ورود احمدی نژاد معادله 
را بر هم زد. ماجرای فاصله گرفتن علی اکبر ناطق نوری از اصولگرایان از انتخابات سال ۸4 شکل 
گرفت و هرقدر که اصولگرایان پشت تندروی های احمدی نژاد صف کشیدند به همین اندازه 
رئیس دفتر بازرسی بیت رهبری نیز کمتر با اصولگرایان دیده شد. هواداران احمدی نژاد در ابتدا 
اصلاح طلبان را قلع و قمع کردند اما کم کم ساختارشکنی های رئیس  دولت برآمده از رایحه 
خوش خدمت، گریبان گیر اصولگرایان هم شد و در دو سال پایان عمر دولت دهم به تقابل با 

مجلس اصولگرایان نیز کشیده شد.
اصولگرایان در انتظار بازگشت شیخ

به هر حال دو سال است احمدی نژاد رفته است و اصولگرایان از ترس تفرقه و در پی آن 
شکست در انتخابات پیش روی مجلس شورای اسلامی، دوباره به یاد محور وحدت قدیمی 
خود افتاده اند اما به نظر می رسد که موضوع بازگشت به محوریت ناطق ناطق نوری برای 
اصولگرایان کمی دیر شده است.چند روز پیش یک عضو شورای مرکزی جامعه اسلامی 
نمایندگان ادوار از پیشنهاد اعضای شورای مرکزی جبهه پیروان خط امام و رهبری برای 
پذیرفتن ریاست این جبهه توسط ناطق نوری خبر داد و اعلام کرد که ناطق این پیشنهاد 
را نپذیرفته است. پیش از این هم خبرهایی از احتمال ریاست »علی اکبر ناطق نوری« در 
جبهه پیروان و رهبری از سوی برخی چهره ها و رسانه های اصولگرا مطرح شده بود، اما هر بار 
ناطق نوری این موضوع را رد کرده است. همت بیگ مرادی، عضو شورای مرکزی جامعه اسلامی 
نمایندگان ادوار، با بیان اینکه »اعضای شورای مرکزی جبهه پیروان خط امام و رهبری به ناطق 
پیشنهاد ریاست این جبهه را داده اند«، گفته است: »پس از درگذشت مرحوم عسگراولادی 
اعضای شورای مرکزی جبهه پیروان و بعضی از شخصیت های سیاسی که نمی توان نام آنها 
را اعلام کرد، به ناطق نوری رسما پیشنهاد ریاست جبهه پیروان را دادند اما وی این دعوت را 
رد کرد.« به گزارش »تسنیم« او افزوده است: »ناطق نوری به دلیل حضور در دفتر مقام معظم 
رهبری و عضویت در مجمع تشخیص مصلحت نظام، دعوت شورای مرکزی جبهه پیروان را 
نپذیرفت. اما به نظرم اگر این دعوت همچنان ادامه یابد، ناطق به خاطر انسجام تشکل های 
اصولگرا ریاست جبهه پیروان را خواهد پذیرفت.«از طرفی اواخر سال گذشته، محمدرضا باهنر 
دبیرکل جامعه اسلامی مهندسین درباره ناطق نوری و جایگاه او در جریان اصولگرایی گفته بود: 
آقای ناطق یک ظرفیت خوب و بزرگ در عالم سیاست است و اینکه بعضی ها تردید می کنند 
که اگر بیاید جزو کدام طیف است، باید گفت که ایشان یک ظرفیت بزرگ اصولگرایی است و 
توقع داریم و درخواست می کنیم که وارد فعالیت سیاسی شوند و از ایشان می خواهیم بدون 
شرط وارد شوند و تنها چالشی که با ایشان داریم این است که ایشان باید احساس تکلیف 
کنند.این امیدواری و خوش بینی اصولگرایان به ناطق نوری در حالی است که وی بارها دست 
رد بر سینه آن ها زده است. ناطق تا آنجا پیش رفت که در سخنرانی خود در مراسمی که برای 
قدرشناسی از او در دانشگاه مینودشت استان گلستان برگزار شده بود، عنوان کرد: »من عضو 
جناح راست سنتی نیستم و این مارک اشتباهی است که در مورد من به کار گرفته شده 
است.« ناطق نوری پیش از این، به نوعی دیگر پاسخ اصولگرایان را داده بود. او که در آستانه ۷۰ 
سالگی است و در جریان انقلاب اسلامی در مناصب مختلفی حضور داشته، تاکید کرد: »عمر 
سیاسی من تمام شده است.« با این حال این روزها حرف از ظرفیت سیاسی ناطق نوری مطرح 
شده و این در حالی است که ناطق تکلیفش را در عمل و کلام با اصولگرایان مشخص کرده 

است و در هیچ یک از تحرکات سیاسی اصولگرایان مشارکتی نمی کند.
ناطق ظرفیتی برای اصلاحات

رقیب دیروز رئیس دولت اصلاحات در انتخابات سال ۹۲ در کنار او قرار گرفت و هم صدا 
با اکبر هاشمی رفسنجانی از نامزدی با رمز عبور تدبیر و امید حمایت کرد. روحانی حلقه 
وصل شد و با پیروزی او در انتخابات ریاست جمهوری، ناطق به عنوان حامی رئیس دولت 
یازدهم در مراسم تحلیف وی شرکت کرد. با این حال ناطق نوری در ابتدای کار دولت 
روحانی، خط سیاسی خود را با اصلاح طلبان تعریف و مشخص کرد و گفت که »به عنوان 
سردسته اصلاح طلبان به میدان نخواهم آمد.«او همان قدر که از در دست گرفتن هدایت 
اصولگرایان گریزان است، ترجیح می دهد به یکی از شخصیت های محوری اصلاح طلبان نیز 
تبدیل نشود. با این حال ناطق نوری در چند مدت اخیر همچون آیت ا... هاشمی رفسنجانی 
همواره در مقابل تندروها موضع گیری کرده  است. او در در جریان برگزاری نخستین دوره 
مسابقات سراسری قرآن کریم مناطق آزاد کشور در چابهار اعلام کرده بود که گروه های 
تندرو و افراطی می خواهند از حق، استفاده باطل کنند و سبب اسلام هراسی در دنیا شوند.

مراسم بزرگداشت شهدای هفتم تیر و شهید عباسعلی ناطق نوری را می توان در همین قالب 
ارزیابی کرد؛ مراسمی که عصر پنج شنبه 4 تیر در حوزه علمیه امام حسن مجتبی)ع( لواسان 
برگزار شد و سفره افطار ناطق میزبان شخصیت های مختلف سیاسی از جمله اعضای کابینه 
حسن روحانی بود. در این مراسم که افرادی از جمله سیدحسن خمینی، قدرت ا... علیخانی، 
محمد موسوی بجنوردی، سیدحسین هاشمی، عبدالرضا رحمانی فضلی و علی اصغر فانی 

حضور داشتند، حجت الاسلام مسیح مهاجری سخنران برنامه بود.

چرا ظریف به تهران برگشت؟
جواد ظریف نخستین باریست که در حین برگزاری مذاکرات هسته ای به تهران باز 
می گردد. همه وزرای خارجه کشورهای دیگر در طی این دو سال وسط گفتگوها برای 
مشورت به پایتخت های خود می رفتند و پس از وقفه ای کوتاه دوباره به مذاکرات هسته 
ای می پیوستند اما رفتن نخستین بار ظریف سر و صدای زیادی در رسانه های جهان به پا 
کرده است. تحلیل ها حول این سفر ظریف هم متفاوت بود. عده ای معتقد بودند پیشنهاد 
جدیدی از سوی غرب روی میز قرار گرفته که وزیر خارجه کشورمان را قانع کرده برای 
مشورت و طرح این پیشنهاد تازه به ایران برود. از آن سو بخشی دیگر از تحلیلگران استدلال 
می کنند آقای ظریف برای چک کردن نهایی همه توافقات و راه حل هایی که روی میز 
است به تهران می رود. این دسته بر این باورند گفتگوها به مرحله حساسی رسیده و توافق 
بیش از هر زمان دیگری در دسترس است. بنابراین ظریف به این جمع بندی رسیده باید 
برای آخرین صحبت ها نزد مقامات ارشد نظام برود و تایید نهایی آنها را از مجموعه توافقات 
و تفاهمات حاصله دریافت کند. دسته سوم اما بدبین تر هستند و اظهار می دارند مذاکرات 
در یک قدمی شکست است و ظریف می خواهد برای اطلاع دادن از این وضعیت به تهران 
برود. بر این اساس این تحلیلگران بر این باورند وزیر خارجه کشورمان با علم نزدیک بودن 
پایان تلخ گفتگوها می خواهد با سفر به تهران مقام ارشد کشور را در جریان این روند چالش 
برانگیز قرار دهد. اگر در وین حضور داشته باشید و اظهار نظرها و واکنش های طرفین را از 
نزدیک رصد کنید خیلی زود می توانید سناریوی سوم را دور از انتظار ارزیابی کنید چرا که 
فضای شکست از سوی هیچ یک از طرفین به گوش نمی رسد. از آنسو برای ارائه تحلیل 
بهتر از چرایی سفر وزیر خارجه کشورمان شاید بهتر باشد به آنچه روی میز بر سرش توافق 

شده و آن مسائلی که بر سر آن اختلافات همچنان پابرجاست نگاهی دوباره بیندازیم.
بر سر چه مواردی توافق شده؟

تا این لحظه دو طرف به این توافق رسیده اند که تحریم های اقتصادی اعم از بانکی، انرژی، 
نفتی و بازرگانی در روز اجرای توافق کنار گذاشته شوند. این موضوع که همواره به عنوان یکی 
از اصلی ترین نیازهای ایران در طول مذاکرات مطرح می شد حالا در دسترس است و شاید از 
معدود مواردی باشد که دو طرف نظراتشان نسبت به آن از لوزان به این طرف تغییری نداشته 
است. موضوع درصد غنی سازی هم دیگر امری است که توافقات بر روی آن قطعی به نظر می 
رسد و عدد ۳ درصد مورد نظر ایران و 5+1 است. همچنین مسئله نیروگاه های اراک و نطنز 
هم باید پایان یافته ارزیابی کرد اما مباحث کوچکی بر سر فردو همچنان باقیست که روزنامه 
نگاران غربی معتقدند نباید چندان آن را جدی گرفت. مرجعیت آژانس دیگر موردی است که 
مذاکره کنندگان بر سر آن به توافق قطعی دست یافته اند و هر نوع مشکل و اختلاف نظر با 
مراجعه به این نهاد بین المللی تعیین تکلیف خواهد شد. همچنین ایران و 5+1 پذیرفته اند که 
توافق نهایی با اعلام بیانیه شورای امنیت رسمیت خواهد یافت و به متن سیاسی تحت عنوان 
یک معاهده بین المللی امضا نخواهد شد. به این معنا که دو طرف می پذیرند همه ساز و کارها 
در همان چارچوب شورای امنیت رفع و رجوع شود. اتفاقی مهم برای ایران که تا اندازه زیادی 

به این تفاهم رسمیت ویژه ای می بخشد.
اختلاف ها چقدر جدی هستند؟

اما به بحث اختلاف های شش گانه ایران و 5+1 پرداختیم. موضوعاتی که هرچند 
حائز اهمیتند اما در عین حال اولا نسبت به مسائل توافق شده از درجه اهمیتی کمتری 
برخوردارند و همچنین اختلاف بر سر آنها کلیدی و بحرانی نیست. یک خبرنگار فرانسوی 
در این رابطه به من می گوید: این بحث ها و جدل ها تا آخرین لحظه عادی است و حتما دو 
طرف سعی می کنند بر مواضع همیشگی شان پایداری به خرج دهند اما مهمترین موضوع 
این است که آنقدر ایده های ایران و کشورهای غربی به یکدیگر نزدیک شده که بعید است 
در دقیقه ۹۰ دو طرف حاضر شوند برای برخی برداشت های متفاوت زیر میز مذاکرات 
بزنند. ضمن اینکه ایران و غرب پشتوانه دو سال مذاکرات طاقت فرسای سیاسی را با خود به 

همراه دارند در نتیجه عزم جزم دو طرف حتما توافق را روی میز می آورد.
با تمام این تفاسیر جواد ظریف برای سفری یک روزه به تهران آمده تا مشورت هایی با 
مقامات ارشد نظام داشته باشد سفری که هیچ کس نمی تواند با اطمینان در خصوص نیت 
واقعی آن اظهار نظر کند اما مجموع شواهد و قرائن باعث می شود بیشتر با امیدواری به این 

سفر نگاه کنیم. با این حال باید باز هم منتظر ماند. 

 در آبان ماه سال گذشته، چهارده تن از نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی بنا بر اسنادی که به دست آنها رسیده بود، 
در نامه ای به موضوع گم شدن یک دکل حفاری نفتی که 
در دوره ریاست جمهوری محمود احمدی نژاد خریداری شده 

بود، اشاره کردند. در این نامه آمده بود:
مطابق ماده ۲۳۶ آیین نامه داخلی مجلس شورای اسلامی علت 
اینکه یک دستگاه دکل نفتی با حدود مبلغ ۷۸ میلیون دلار در 
سال ۹۰ خریداری شده ولی تاکنون این دکل به ایران انتقال نیافته 
است. این دکل »دین« نام دارد و در سال ۹۰ از یک شرکت ترک 
خریداری شده است، لذا از وزیر نفت به شرکت تأسیسات دریایی 
ایران درخواست اعمال ماده ۲۳۶ آیین نامه داخلی مجلس را داریم تا 

این دکل به ایران منتقل و مورد استفاده قرار گیرد.
اگر چه در این نامه اشاره شده بود که این دکل هرچه زود تر به 
ایران یاز گردانده شود و مورد استفاده قرار گیرد، اما این 14 نماینده 
مجلس بیش از حد در این باره خوش بین بودند زیرا پس از گذشت 
چند ماه مشخص شد که اساس دکل نفتی وارد کشور نشده و خبری 
از آن نیز در دست نیست. این موضوع بع تدریج به یکی از موضوعات 
داغ رسانه ها تبدیل شد و تا کنون که بیش از ۷ ماه از ماجرای این نامه 
می گذرد و علیرغم پیگیری های فراوان، هیچ نتیجه ای در خصوص 
جا و مکان این دکل نفتی خریداری شده، به دست نیامده است تا 

بزرگ ترین گمشده نفتی ایران، همچنان مخفی بماند.

دکل نفتی چگونه گم شد؟
بعد از اوج گیری بحث ها پیرامون دکل گم شده در شبکه های 
اجتماعی و همچنین رسانه های رسمی به تدریج اخبار و اطلاعات 
بیشتری در خصوص وضعیت و چگونگی خرید و گم شدن این دکل 
نفتی منتشر شد. تا آنکه نهایتا مقامات رسمی در وزارت نفت لب به 
سخن گشودند و بیژن نامدار زنگنه، وزیر نفت نیز گم شدن دکل نفتی 

خریداری شده ایران را تأیید کرد.
چندی پیش یک مقام آگاه در وزارت نفت گفت: علیرغم گذشت 
یک سال از پرداخت کل بهای ۸۷ میلیون دلاری یک دستگاه دکل 
حفاری نفتی از سوی یک شرکت ایرانی به یک فروشنده خارجی، 
هنوز خبری از این دکل نیست و دو نهاد نظارتی احتمال وقوع فساد 

در این پرونده را بررسی می کنند.
این مقام آگاه در وزارت نفت اظهار داشت: چندی پیش، یکی از 
مهم ترین شرکت های زیرمجموعه صندوق بازنشستگی صنعت نفت 
� که بخش اعظم احداث تأسیسات فراساحل نفت و گاز ایران را به 
خصوص در میدان مشترک پارس جنوبی بر عهده دارد، اقدام به 
سفارش گذاری برای خرید یک دکل حفاری دریایی از یک شرکت 

خارجی کرده است.
وی افزود: بر اساس قرارداد، قرار بود ۲۰ درصد از بهای ۸۷ میلیون 
دلاری این دکل حفاری به عنوان پیش پرداخت در اختیار شرکت 
خارجی قرار بگیرد و ۸۰ درصد باقی مانده نیز پس از تحویل دکل به 
این شرکت پرداخت شود. با  وجود این، طرف ایرانی بر خلاف مفاد 
قرارداد کل بهای دکل را به تدریج پرداخت کرده است؛ اما پس از 
گذشت یک سال از موعد تحویل دکل و پرداخت بهای آن، هیچ 
خبری از دکل خریداری شده وجود ندارد و حتی مشخص نیست  این 
دکل اساسا وجود خارجی داشته است یا نه! این مقام آگاه اضافه کرد: 
شرکت ایرانی یاد شده هیچ تضمینی بابت تحویل دکل از فروشنده 
خارجی نگرفته  است. بر اساس اطلاعات ما با توجه به احتمال بالای 
وقوع فساد در این خرید، برخی از مسئولین سابق این شرکت ایرانی 

به عنوان مظنون تحت تعقیب قرار گرفته اند.
گفته می شود، شرکت ایرانی که این دکل نفتی را خریداری کرده، 
همچنین اقلام دیگری را نیز به همین ترتیب خریده است که در 

خصوص آنها نیز تحقیق و تفحص در جریان است.
رد پای پسر یک مقام سابق دولتی 

در دکل نفتی که سر از مکزیک درآورد!
این در حالی است که گفته می شود در حال حاضر این دکل نفتی 
در خلیج مکزیک در حال حفاری نفت است. این موضوع بر اساس 

اخباری است که در سطح رسانه های خارجی منتشر شده و برخی 
رسانه های داخلی نیز به آن اشاره کرده اند.

شرکت  به  متعلق   Furtuna نفتی دکل  که  اساس  این  بر 
رومانیایی GSP که پول خرید آن توسط شرکت تأسیسات دریایی 
پرداخت شده با واسطه شرکت اماراتی با نام DEAN قرار بوده است 
که به ایران منتقل شود، در نهایت این دکل نه تنها به ایران منتقل 
نشده بلکه از امارات مستقیم  به خلیج مکزیک رفته  تا در قالب قرارداد 

۸۹4 روزه بین GSP و پمکس به کار حفاری بپردازد.
اما نکته جالب در این میان نحوه خرید این دکل نفتی به واسطه 
دو دلال نفتی است که گفته میشود یکی از آنها  پسر یکی از مقامات 
سابق دولتی و دیگری شخصی به نام رضا مصطفوی طباطبایی است.

آنچه عصر نفت در این خصوص می گوید این است که انعقاد 
قرارداد خرید دکل حفاری به روزهایی برمی گردد که در سال ۸۸ 
تغییراتی در سطح مدیریتی شرکت تأسیسات دریایی انجام می شود 
و با ایجاد تغییر در روابط این شرکت با زیر مجموعه خود، خرید یک 
دکل حفاری را در دستور کار قرار می دهد. مدیرعامل سابق شرکت 
تأسیسات دریایی با شرکت حفاری گلوبال پتروتک کیش دچار 

اختلاف کاری شده و تصمیم می گیرد بخشی از پروژه های حفاری 
شرکت تأسیسات دریایی و نه تمام آن را به زیرمجموعه خود واگذار 
کند. در روزهایی که این اختلافات در مجموعه تأسیسات دریایی 
به اوج خود رسیده بود، کار حفاری ۲۲ حلقه چاه دریایی فاز 14 
پارس جنوبی به تأسیسات دریایی واگذار شد که این شرکت به دلیل 
عدم برخورداری از دکل دریایی با محدودیت مواجه شد. طباطبایی 
و فرزند یکی از مقامات سابق دولتی با یکی از مدیران شرکت نفت و 
گاز پارس، موضوع دکل مورد نظر را مطرح می کنند که حاضرند آن 
را برای تأسیسات دریایی خریداری کنند. مدیر مذکور بدون اطلاع 
از ماهیت این دو دلال نفتی، به شرکت تأسیسات دریایی توصیه می 
کند  برای عقب نماندن از برنامه حفاری فاز 14 بررسی و خرید این 
دکل را در دستور کار قرار دهند. با ورود این پیشنهاد به تأسیسات 
دریایی، گروهی مأمور بررسی این دکل می شوند. دکل مزبور که 
فعالیت خود را از سال 1۹۸4 آغاز کرده بود دکلی ۳ پایه و منطبق 
بر نیازهای جغرافیایی خلیج فارس بود و گفته شد در صورت تجهیز 
کامل این دکل، ۸۷ میلیون دلار دریافت شده و ضمانت و کلاس بین 

المللی امریکایی برای آن صادر خواهد شد.

ورود شرکت DEAN به ماجرا
با توجه به اطلاعات واصله از فروشنده اصلی شرکت GSP، یکی 
از اقوام نزدیک به طباطبایی به عنوان طرف مذاکره کننده از سوی 
این دلال نفتی، به عنوان پوشش به مذاکره با مالکین دکل و مسئولان 
تأسیسات دریایی می نشیند. با توجه به موضع گابریل کومانسکو 
مدیرعامل شرکت رومانیایی GSP مبنی بر مشکلات این شرکت 
برای دور زدن تحریم ها و معامله با ایران، دلال معروف با مطرح نمودن 
شرکت DEAN، عمر کامل السواده اردنی را به عنوان همه کاره این 
شرکت به جلو می اندازد تا به عنوان واسطه خرید دکل و دور زدن 

تحریم وارد شود. 
دلیل حضور این شرکت واسطه در این بین، مشکلات شرکت 
رومانیایی با هرگونه معامله با ایران بود لذا تصمیم گرفته شد تا 
شرکتی میانجی و کاغذی، برای نهایی کردن این خرید تأسیس 
شود. با توجه به مشکلات تحریم، شرکت تأسیسات دریایی برای 
پیش پرداخت دچار مشکل بزرگی شد، در حالی که بخشی از منابع 
ارزی آن نزد شرکت CNPC چین وجود داشت؛ طباطبایی به دلیل 
روابط نزدیک خود با چینی ها، راهکاری  پیش پای تأسیسات دریایی 
گذاشت که بر اساس آن، 1۷ میلیون دلار از طلب تأسیسات دریایی 
به حساب شرکت DEAN واریز شود تا مشکل حقوقی برای هیچ 

یک از طرفین پیش نیاید. 
با پرداخت قسط اول ، اقساط دوم و سوم نیز واریز شد؛ اما خبری 
از دکل نبود؛ عمر کامل السواده، شرکت DEAN و طباطبایی به 
یکباره ناپدید شدند و به گروهی که از ایران برای بازدید از دکل عازم 

ترکیه شده بودند نیز اجازه ورود به سایت داده نمی شد!
در همین حال بود که موضوع شکایت شرکت GSP از شرکت 
DEAN   به  دلیل ناتوانی این شرکت در بازپرداخت پول دکل رسانه 
ای شد؛ شکایتی که در لندن بررسی می شد و دادگاه مشغول بررسی 

این پرونده بود. 
با عیان شدن ماجرا، دلال ها  یکباره ظاهر شدند و به مسئولان 
تأسیسات دریایی تأکید کردند  برای پیروز شدن در دادگاه، باید  1۷ 
میلیون دلار دیگر به حساب DEAN   واریز شود تا وکلای این 
شرکت در دادگاه توان مالی خود و پول دکل را به اثبات برسانند که 
در صورت تحقق چنین موضوعی، دکل به ایران منتقل خواهد شد. 
با پرداخت ۸۷ میلیون دلار به حساب این شرکت در چهار قسط، 
طباطبایی و DEAN اعلام می کنند که پرونده در خصوص پیش 
پرداخت در دادگاه مطرح است، ولی هیچ گونه آمار و اطلاعات رسمی 

ارائه نمی دهند.

دکل نفتی به مکزیک رفته و دیگر به ایران باز نمی گردد
بررسی ها نشان می دهد  این پرونده همچنان در دادگاه لندن 
در جریان است؛ اما صدور هرگونه رأی، ارتباطی به ایران نداشته و 
مشخص نیست  دکلی به DEAN و پس از آن به تأسیسات دریایی 
تحویل داده شود یا خیر؟! طباطبایی و شرکت DEAN تا ماه ها 
بعد می گفتند که ۷۳ میلیون دلار به اضافه 14 میلیون دلار پیش 
پرداخت دادگاه لندن که ظاهراً به شرکت DEAN پرداخت شده، 
با رأی دادگاه بلوکه شده است. بعدها نیز گفته شد، ۸۷ میلیون دلار 
بعلت تحریم توسط پلیس امارات بلوکه شده  و زمانی همه چیز 
عیان شد که پول ها با مدیریت دلال فراری و کارگزاری عمر برای 
 DEAN طباطبایی جا به جا و سرمایه گذاری می شود. مسئولین
متواری شده و طباطبایی شایعه می کند که عمر و DEAN را نمی 
شناسد. آنچه مشخص است، اینکه با توجه به همه این اطلاعات دکل 
نفتی به هیچ وجه قرار نیست به ایران باز گردد و در پیگیری هایی 
بعدی تابناک از نمایندگان کمیسیون انرژی و برخی نمایندگان 
دیگر امضا کننده نامه آبان ماه، تقریبا مشخص شده که هیچ یک یا 
اطلاعاتی در این خصوص ندارند یا تمایلی به دادن اطلاعات در این 
مورد نداشته اند. همچنین پیگیری ها از وزارت نفت نیز نشان می دهد 
که مسئولان وزارت نفت نیز در حال حاضر سیاست خود را بر سکوت 
در قبال این پرونده قرار داده اند و تمایلی به انتشار اطلاعات در این 

خصوص وجود ندارد.

پیگیری موضوعات مربوط به سوء استفاده های مالی و بروز 
فسادهای مالی پی در پی در سال های گذشته، پای امضاهای 

طلایی و صاحبان این امضاها   را نیز به ماجرا باز کرده است.
امروز برخی  مسئولان حتی بر این باور ند که ریشه بسیاری از این 
فساد ها  همین موضوع امضاهای طلایی است؛ امضاهایی که وقتی در 
اختیار برخی افراد خاص قرار می گیرد، به پشتوانه محرمانه بودن   یا 
گاهی به دلایل امنیتی بودن، باعث می شد  برخی افراد یک شبه راه 
صد ساله  بپیمایند. اما موضوع این است که این امضا ها چگونه در 
اختیار افراد خاص قرار می گیرد و ماهیت پیمان های ارزی و پولی از 
چه طریق در اختیار آن اشخاص قرار گرفته است؟! اینها پرس هایی 

است که هنوز پاسخی برای آن نیست.
غلامرضا تاجگردون، رئیس کمیسیون برنامه و بودجه در خصوص 
این موضوع  اظهار داشت: نمی توان گفت  داستان امضاهای طلایی ، 
مربوط به امروز است، بلکه این قضیه از سال های دور و حتی در 
بیست، سی سال گذشته   بوده و در حرکت دادن بسیاری از موضوعات 

و بروز فساد در کشور نقش  داشته است.
این نماینده مجلس گفت: بحث اصلی در بروز این گونه فسادها، 
عدم شفافیت است. به این صورت که گاه قوانین  تنظیم می شود، ولی 
شامل برخی افراد خاص است و تنها همان ها می توانند این امضا ها را 
جمع کنند؛ اما  زمان جنگ، شراط خاصی در کشور وجود داشت  و به 
دلیل وجود محدودیت های ارزی، این کار راحت تر انجام می شد و  به 
دلیل وجود شرایط معنوی  و شرایط ارزشی موجود،  امضاهای ارزی 
کمتر به فساد  منجر می شد و اگر هم بود، بسیار انگشت شمار بود؛ با 
اینکه اختیارات این افراد بسیار زیاد تر از اختیارات افراد در اوضاعی 
کنونی بود. وی در ادامه افزود: اما امضا های طلایی در دوره ای به 
دلیل وجود اندکی شفافیت به مقدار زیادی کمرنگ شد، ولی همزمان 
با بروز تحریم ها و مسائلی از این قبیل، کاسبان تحریم، فرایندی را 
شکل دادند که بار دیگر بحث امضا های طلایی رونق گرفت، به ویژه 
در موارد مربوط به ارز و انتقال پول به داخل و خارج رونق زیادی 
پیدا کرد، یک مهر محرمانه و یک مهر ارزشی هم  روی آنها گذاشته 
می شد و دیگر کسی جرأت ورود به آن را هم پیدا نمی کرد و نمی 

شد با آن برخورد کرد.
این عضو کمیسیون برنامه و بودجه با اشاره به تبعات و آثار این نوع 
امضا ها  گفت: امروزه ما این آثار  را با وجود تلاش های زیاد دولت در دو 
سال گذشته می بینیم.  متأسفانه پوشش دهنده این امضاهای طلایی، 
عدم شفافیت قوانین و مقر رات و به عبارت دیگر قوانین و مقر رات را 
آنچنان گرد نویسی می کردیم، که مثلا که قوانین شفاف نباشند و یا 
اینکه تحریم خود را نشان ندهد، که این عوامل باعث شد دارندگان 

امضاهای طلایی، راحت و بدون دغدغه کارهای خود را انجام دهند.
وی گفت: آثار این نوع رفتار ها را هم می توان در سیستم بانکی و 
ارزی دید، چون آسیب های وارده  بیشتر در این قسمت هاست و این 

جریان خود را در سیستم بانکی و ارزی بیش از هر جای دیگری نشان 
می دهد ؛ بنابراین، چون همه چیز  روی ارز و سیستم پولی متمرکز 

شد، ریشه فساد هم از همین جا اتفاق افتاد.
این نماینده گفت: البته امضا های طلایی در دهه جاری با دهه 
گذشته کمی  جابجایی داشت. در دهه قبل، امضاهای طلایی بیشتر 
شامل صدور موافقت نامه ها می شد، که این هم به دلیل اصلاح قوانین 
و مقر رات تقریبا رفع شد، ولی در این دورهف چون محدودیت در ارز 
و منابع مالی بود، امضاهای طلایی روی این موضوع نشست و فساد را 
شکل داد . همان طور که گفته شد،  دلیل این هم  عدم شفافیت و نبود 

شایسته سالاری در انتصابات بود.

این نماینده مجلس در پاسخ به اینکه امضاهای طلایی در دست 
چه کسانی است، گفت: امضاهای طلایی دو نوع است؛ یک نوع آن 
 شامل فرایند های بانکی می شود  و بیشتر در دست بانک مرکزی است 
و نوع دیگر آن در اختیار نهاد هایی است که می خواهند پوشش های 
امنیتی به موضوعات بدهند، و همه اینها در نظام اجرایی است، 
البته شاید در سطوح بالا نباشد، که در سیستم بانکی بیشتر است. 
همچنین  در شبه دولتی ها � که هنوز هم مدیریت دولتی در آنها 

حاکم است � وجود دارد و نمی توان اینها را از دولت جدا کرد.
وی در پاسخ به اینکه چگونه عده ای پیش از آنکه هر کس دیگری 
از برخی پیمان های ارزی مطلع  شوند نیز گفت: وقتی  دولت در حال 
تدوین آیین نامه یا یک پیمان ارزی است، بالاخره از یک جایی لو 
می رود و یا در جلساتی مطرح می شود؛ مثلا دولت قصد دارد با یک 
کشوری ، پیمان ارزی منعقد کند، ولی این موضوع از جایی درز 
می کند و افرادی به دنبال مجوز های ورود کالا از این کشور ها  می روند 
و همه مذاکرات و مکاتبات لازم را انجام می دهند و زمانی که سوت 
مسابقه زده شد، زودتر از همه  کاغذ را روی میز می گذارند  و این 

متأسفانه در کشور مرسوم است.
وی گفت: ما در گذشته نمونه های از این قبیل داشته ایم، به 
گونه ای که گاه  کالا و خودرو خریداری می شد و  در بند رها می ماند 
و یک دفعه واردات این کالا ها آزاد می شد، و بعد از اینکه این کالا ها 
وارد می شد، یکباره این کالاها ممنوع می شد. ما در ده سال گذشته، 
از این موارد زیاد داشتیم و می توان گفت، در تاریخ بعد از انقلاب، موارد 
زیادی از این دست داشتیم که در واردات کالاها بیشتر خودشان را 
نشان داده اند. وی در پایان ادامه داد: از قبل این نوع فساد ها در 
کشور وجود داشت؛ اما در دوره دولت گذشته به حداکثر  میزان خود 
رسید. شاید الان هم داشته باشیم؛  نمونه   آن در دولت قبل بود که 
مجوز واردات برخی خودرو  خاص  یک شبه آزاد  و بعد متوقف شد. 
هم اکون  هم اگر به گمرکات بروید، خودرو های بالای ۲5۰۰ سی 
سی زیاد می بینید. اینها آمده اند به امید آنکه وارداتش آزاد شود، ولی 
خوشبختانه دولت فعلا مجوز نداده است؛ بنابراین،  دولت پاک باید 

خیلی مراقب این اتفاقات باشد.

دکل نفتی گم شده سر از مکزیک درآورد؛

رد پای فرزند یکی از مقامات سابق در ماجرای دکل گم شده

برخی یک شبه ره صد ساله می پیمایند 

امضاهای طلایی فساد انگیز دست چه کسانی است؟

معاون تقنینی معاونت پارلمانی ریاست جمهوری مطرح کرد:

ارتباط حاشیه ها با انتخابات مجلس
آیت ا... هاشمی رفسنجانی  تاکید کرد :

ضرورت جلوگیری از تفرقه های سیاسی در کشور 
جمهوری  ریاست  پارلمانی  معاونت  تقنینی  معاون 
گفت:مقام معظم رهبری در آخرین جلسه خود، بالاترین 
تعبیر ها را در حمایت از دولت به کار بردند، اما باز هم 

مخالفان دست از حاشیه سازی نکشیدند.
محمد رضا خباز حاشیه سازی های اخیر را علیه دولت به شدت 
محکوم کرد و با اشاره به اتفاقاتی که در این یک ماه اخیر مخصوصا 
در مراسم افطاری دولت افتاده است گفت: مخالفین دولت مي 

خواهند ثابت کنند که دولت از کارایی بالایی برخوردار نیست.
وی در ادامه افزود: مذاکرات هسته ای مهمترین موضوعی است 
که به آن دامن می زنند.  اتفاقی  که در گذشته افتاده و چهار قطع 
نامه ای که علیه جمهوری اسلامی ایران صادر شده که به تعبیر 
ریس دولت وقت، آنها را کاغذ پاره ای تلقی می کرد،در حال حاضر 
با خون دل و تلاش شبانه روزی این دولت و پیکار دیپلماتیک به 
سامان می رساند که عده ای از آن خشنود نیستند. خباز بیان 
داشت:یک گروه کسانی هستند که از نظر سیاسی با این مسئله 
مخالف اند. یک گروهی هم از بعد اقتصادی با این موضوع مخالف 
هستند. آنهایی که از بعد اقتصادی با این قضیه مشکل دارند آنهایی 
هستند که میل شان بر تحریم است .یعنی اگر تحریم برداشته شود  
و کشور حالت عادی پیدا کند،دیگر ثروت ها سرازیر جیب آنها 
نخواد شد. آنها حاضرند جیب شان رونق پیدا کند ولی کشور روز به 
روز عقب افتاده تر شود. بنابراین تلاش می کنند که ماجرای انرژی 
هسته ای و مذاکرات به نتیجه نرسد. وی گفت: گروهی دیگر هستند 
که منافع سیاسی آنها در این مسئله است. می دانند اگر دولت بتواند 

مسئله انرژی هسته ای را به دست بگیرد، فردا در انتحابات مجلس 
حرف دولت و حامیان آن از یک مقام بالایی برخوردار خواهد بود و 
در میان مردم مخاطبین فراوانی پیدا می کند و طرفداران دولت و 
مذاکرات از محبوبیت بالایی برخوردار می شوند که این محبوبیت 
زمینه را برای به دست آوردن کرسی های مجلس فراهم می کند. 
خباز در ادامه سخنان خود به حاشیه سازی های اخیر علیه دولت 
در مراسم تشیع شهدا و مراسم افطاری دولت اشاره کرد و گفت: این 
دو گروه با هدف غیر منطقی، غیر شرعی و غیر قانونی علیه دولت 
و مذاکرات هسته ای ، حاشیه سازی های خود را آغاز کردند. همه 
مشاهده کردیم که حرکت خودجوش مردمی آن هم در فضای 
عطرآگین به وجود آمده از خون شهدای 1۷5 غواص متاسفانه باز 
با شعار ها و حرف های نامربوط علیه مذاکرات هسته ای و دولت 
به خون شهدا خیانت کردند. یعنی برای رسیدن به اهدافشان از هر 
ابزاری استفاده می کنند و اصلا هیچ ابایی ندارند. وی افزود: اگرچه 
مقام معظم رهبری در آخرین جلسه خود، بالا ترین تعبیر ها را در 
حمایت از دولت به کار بردند، اما باز هم دست از این کار نکشیدند. 
رهبری امسال را به دلیل بحث های انرژی هسته ای و اقتصادی 
مهمی که گریبان کشور را گرفته است، سال همزبانی و همدلی 
ملت و دولت نامگذاری کردند، اما این را هم نادیده گرفتند. خباز در 
پایان سخنان خود بیان کرد:این حاشیه سازان می خواهند دولت را 
از کار اصلی اش که پیگیری امور کشور و مردم است دور کند ولی 
خوشبختانه دولت تا به حال وارد این حاشیه ها نشده و امیدواریم 

کارش را با صلابت پیش ببرد .

بر  تأکید  با  نظام  مصلحت  تشخیص  مجمع  رییس 
ضرورت جلوگیری از ایجاد تفرقه های سیاسی خارج از 
حد مجاز در داخل کشور، گفت: به قول امام صادق)ع( 
اسلامی  حکومت  که  چرا  باشیم،  اسلام  زینت  باید 
تاسیس کردیم و اگر برای اسلام عیب و ننگ باشیم، 
خیلی سنگین است و هیچ پاسخی در بارگاه عدل الهی 

نداریم. 
تشخیص  مجمع  عمومی  روابط  از  ایرنا  گزارش  به 
شامگاه  رفسنجانی  هاشمی  اکبر  ا...  آیت  نظام،  مصلحت 
یکشنبه در مراسم افطاری کارکنان دفتر مجمع تشخیص 
تحقیقات  مرکز  و  مجمع  دبیرخانه  نظام،  مصلحت 
اعضای  و  خاص  های  بیماری  بنیاد  کارکنان  استراتژیک، 
بهره  و  توفیق  آرزوی  با  قرآنی،  و  دینی  اندیشه  شورای 
داشت:  اظهار  رمضان،  مبارک  ماه  برکات  از  افراد  مندی 
نفَْسِهِ  عَلیَ  الْنِسَانُ  »بلَِ  شریفه  آیه  مصداق  به  مطمئنا 
روح  سال،  طول  در  مسلماً  مَعَاذِیرَهُ«  ألَقَْی  وَلوَْ  بصَِیرَةٌ، 
انسان دچار آلودگی هایی می شود که باید در ماه مبارک 
رمضان که درهای رحمت به سوی انسان گشوده می شود 
و پذیرش دعا در این ماه آسان تر و مؤثرتر است، در جهت 

کاهش آلودگی ها و اصلاح فردی اقدام کنیم.
مراسم  این  در  نظام  مصلحت  تشخیص  مجمع  رییس 
استراتژیک  تحقیقات  مرکز  رییس  ولایتی  اکبر  علی  که 
به  نظام  مصلحت  تشخیص  مجمع  دبیر  رضایی  محسن  و 

به  جامعه  اینکه  بیان  با  داشتند،  حضور  معاونین  همراه 
ارتباطات دچار مشکلاتی شده  لحاظ اقتصادی، فرهنگی و 
است که بعضا گرفتاری هایی برای خانواده ها و جوانان به 
وجود آورده است، گفت: باید در این ماه برای رهایی از همه 
مشکلات دعا و به دنبال آن عمل کنیم.هاشمی رفسنجانی با 
اشاره به وجود جریان های خطرناک تروریستی در منطقه، 
پاکستان  افغانستان،  عراق،  سوریه،  کشورهای  در  ویژه  به 
بسیار  ها  گروه  این  کرد:  نشان  خاطر  دیگر،  کشور  چند  و 
نیرومند و خشن عمل می کنند و می بینیم چگونه برای 
جهان اسلام مشکل آفرینی می کنند و بر طبل اختلافات 
اسلام  مختلف  مذاهب  پیروان  بین  تفرقه  ایجاد  و  مذهبی 

می کوبند.
از  پرهیز  و  مشترکات  بر  تأکید  مسلمانان،  همدلی  وی 
خصومت، عداوت و رقابت های بی حساب را از راه حل های 
با این جریان های خاص افراطی، خواند و  مؤثر در مبارزه 
افزود: معمولا مناطق متعدد دنیا در اشتراکات خود با دیگر 
تعامل،  با  و  دهند  می  تشکیل  را  هایی  مجموعه  کشورها، 
اقتصادی،  سیاسی،  اهداف  به  رسیدن  مسیر  در  آسانی  به 
می  حرکت  مذهبی  اعتقادات  حتی  و  اجتماعی  فرهنگی، 
کنند.هاشمی رفسنجانی با تاکید بر اینکه نباید فرصت ماه 
مبارک رمضان را از دست بدهیم، خواستار بهره مندی کامل 
انسان ها از این ماه برای خودسازی، تهذیب نفس و دعا در 

حق دیگران شد.
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منافق سه نشانه دارد: 
زبان او با دلش ناسازگار است و دلش با كردارش 

و ظاهرش با باطنش.

سه شنبه - نهم تیرماه 1394 - سال هجدهم - شماره  3757 روزنامه

افشای یک توافق محرمانه برای ساقط کردن سوریه
گفته می شود:  مؤسس سایت ویکی لیکس از توافق محرمانه ریاض،  دوحه و آنکارا با حمایت آمریکا و 
فرانسه و انگلیس از سال ۲۰1۲ برای سرنگونی نظام کنونی سوریه خبر داد. »جولیان آسانژ« موسس سایت 
ویکی لیکس از توافقی محرمانه میان عربستان، قطر و ترکیه برای سرنگونی نظام کنونی سوریه به ریاست 
»بشار اسد« خبر داد. اسناد فاش شده از وزارت خارجه عربستان که ویکی لیکس آن را منتشر کرده، نشان 
می دهد که ریاض در سال ۲۰1۲ با دو کشور ترکیه و قطر برای براندازی نظام کنونی سوریه توافق کرده است.

اخراج ۴8 نفر از کارکنان کتابخانه مجلس
گفته می شود: در حالی که مراسم تودیع و معارفه روسای قدیم و جدید کتابخانه، موزه و مرکز اسناد 
مجلس شورای اسلامی قرار است امروز سه شنبه بدون حضور رسانه ها برگزار شود، خبرها از اخراج جمعی از 
پرسنل این مرکز در آخرین روزهای مسئولیت سرپرست موقت آن حکایت دارد. یکی از کارکنان کتابخانه 
مجلس که نخواست نامش اعلام شود، با تأیید خبر اخراج 4۸ نفر از کارکنان قراردادی و باسابقه کتابخانه 
مجلس گفت: چهارشنبه هفته گذشته به این افراد اعلام شده که تا پایان تیرماه با آنها تسویه حساب خواهد 
شد. وی افزود: غالب این افراد دارای مدرک دکتری هستند و اغلبشان از 5 تا 15 سال سابقه کار تخصصی در 

بخش های مختلف کتابخانه مجلس را در کارنامه دارند.

آخرین وضعیت پرونده سعید مرتضوی
گفته می شود: قاضی محمدرضا محمدی کشکولی در مورد آخرین وضعیت پرونده سعید مرتضوی و 
اینکه آیا استعلاماتی که قرار بود از سازمان تامین اجتماعی و وزارت رفاه به دادگاه ارسال شود موثر بوده است، 
گفت: پاسخ استعلامات به دادگاه ارسال شد اما ناقص بود و درخواست کردیم کامل ارسال کنند. قاضی پرونده 
رسیدگی به اتهامات سعید مرتضوی، افزود: احتمالا دادگاه تا ۲ جلسه دیگر به پایان می رسد. وی در مورد 
اینکه آیا تا ۲ جلسه دیگر تمام پرونده های مفتوح در مورد این متهم به پایان می رسد، گفت: هر سه پرونده 

این متهم را تلاش می کنیم تا دو جلسه دیگر یعنی در نیمه نخست امسال به پایان برسانیم.

اعتراض  تهرانی ها به تصمیم رییس رسانه ملی
گفته می شود: ماجرا از روزی آغاز شد که سید حسین هاشمی به استانداری تهران رسید از همان ابتدا 
نسبت به وضعیت برنامه سازی شبکه تهران مسئله داشت و در چند مورد نظراتش را علنی کرد.  با تغییر رییس 
رسانه ملی مشکل حادتر شد چرا که سرافراز نه تنها مشی شبکه تهران را تغییر نداد بلکه آن را از حالت استانی 
به ملی تغییر داد و نامش را هم از تهران به اقتصاد و رویکرد استانی را از آن گرفت البته به قول نقوی نماینده 

ورامین هنوز دزدی ها و جنایات استان تهران از شبکه پخش می شود اما رویدادهای مهم خیر!

جدیدترین پیام محرمانه اوباما به تهران
گفته می شود: در حالی که تنها یک روز تا پایان ضرب الاجل برای رسیدن به توافق هسته ای میان ایران 
و گروه 1+5 باقی  مانده، محمدجواد ظریف مسئول تیم مذاکره کننده ایران گفته است حاضر نیستیم کیفیت 
توافق را فدای زمان کنیم. اما در طرف مقابل عطش و نیاز دولت آمریکا برای رسیدن به توافق هسته ای را 
می توان از پیام محرمانه باراک اوباما به مقامات ایرانی قبل از مذاکرات وین دریافت. در چنین شرایطی یک 
عضو هیأت رئیسه مجلس در گفت وگو با همشهری از پیام هسته ای اوباما در روزهای اخیر به مقامات کشورمان 
خبر داد. مهرداد بذرپاش گفته اخیرا یکی از سران کشورهای همسایه پیامی از سمت رئیس جمهور آمریکا 
برای مقامات کشورمان آورده بود. این نماینده مجلس به محتوای هسته ای این پیام اشاره کرده اما به جزئیات 

بیشتری درخصوص پیام محرمانه رئیس جمهور آمریکا اشاره نکرد.

داعش مسیحیان را تهدید به ذبح در عید فطر کرد
گفته می شود: گروهک تکفیری داعش با انتشار بیانیه ای مسیحیان قدس را تهدید کرد اگر تا پایان ماه 
رمضان این شهر را ترک نکنند، سر آنها را خواهد برُید.به گزارش فارس، داعش با انتشار بیانیه ای بر روی شبکه 
اجتماعی فیس بوک از مسیحیان قدس اشغالی خواست هرچه زودتر این منطقه را ترک کنند.. بر اساس 
گزارش وبگاه خبری »۲4« امارات، در این بیانیه که در محله های قدس نیز منتشر شده، مسیحیان »کافر« 
توصیف شده اند و به آنها مهلت داده شده تا پایان ماه رمضان این شهر را ترک کنند.داعش مسیحیان این شهر 

را تهدید کرده اگر به درخواست توجهی نکنند، با طول آفتاب عید فطر سر آنها را خواهد برُید.

وزیر ورزش خانه نشین شد
گفته می شود: بیماری شدید معده سبب شده تا محمود گودرزی نزدیک به 4 روز با دستور پزشک 
معالج در خانه استراحت مطلق داشته باشد. به نوشته خبرآنلاین گودرزی وزیر ورزش که این روزها وزارتخانه 
اش زیر آماج حملات منتقدان است و در دور جدید حملات به او را با دعوای آبی و قرمز علیه اش استارت زده 
اند. افرادی که دست شان از پرسپولیس کوتاه مانده با دامن زدن به فرق گذاشتن این تشکیلات بین استقلال 
و پرسپولیس ، جماعتی را مقابل باشگاه پرسپولیس جمع کردند. جماعتی که خوردبین آنها را  اجیر شده 
نامید. گودرزی 4 روز قبل در یکی از بازدیدهای مدیریتی اش دچار درد شدید شد و چند روزی را به تجویز 

پزشکان استراحت مطلق کرده است.

جزئیات کشف عسلویه دوم در خراسان رضوی
گفته می شود: معاون وزیرصنعت از کشف عسلویه دوم در خراسان رضوی خبرداد و گفت: با سرمایه 
گذاری ۲ میلیارد دلاری در منطقه سنگان1.۲ میلیاردتن ذخیره قطعی سنگ آهن، 15 میلیون تن گندله و 
1۷.5 میلیون تن کنسانتره خواهیم داشت.مهدی کرباسیان در گفتگو با مهر از کشف عسلویه دوم در خراسان 
رضوی خبرداد و گفت: ایران در حوزه نفت جز برترین کشورهای دنیا است و در حوزه گاز نیز ذخایر بسیار 
زیادی دارد، این در حالی است که با توجه به اینکه ذخایر نفت رو به پایان است، در حوزه معدن، سنگ آهن 
سنگان توانسته عنوان عسلویه دوم را به خود اختصاص دهد که درون آن، فرصت های شغلی بسیار، ارزآوری 

بی نظیر و توسعه و پیشرفت نهفته است.

   
نامحرمانه

گزارش از: فریبا خسروی

این روزها با وجود پیشرفت روز افزون علم پزشکی باز هم 
افرادی هستند که برای پیشگیری و درمان بیماری خود زیر 
تیغ حجامت می روند و این کار را به هزاران روش دارودرمانی 
ترجیح می دهند شاید علت آن این است که با وجود پیشرفت 
همگانی باز هم پزشکان ما در درمان برخی بیماری ها ناتوانند 

و اینجاست که پیشگیری بر درمان تقدم می یابد.
اگر چه از حدود ۲۰۰ سال پیش همزمان با فراگیر شدن 
پست مدرنیسم که یکی از تبعاتش بازخوانی سنت های 
پیشین بود حجامت هم کم کم جهانی شد و تحقیقات در 
این حوزه رواج یافت اما در زندگی کنونی ما اطبای ایرانی تنها 
ده ها سال است که بطور جدی در شناساندن ارزش واقعی آن 

بر سلامت جسم و روح مردم اهتمام ورزیده اند.
روایات  و  آیات  و  تحقیقات صورت گرفته  بر  تکیه  با 
فراوانی که در این زمینه آمده علم طب در کنار علم دین 
قرار می گیرد و در منابع طب سنتی و اسلامی حجامت یک 

رکن مهم درمان و پیشگیری از آن تلقی می شود.
برخی  درمان  در  که  خونگیری  نوع  این  یا  حجامت 
بیماری ها چاره ساز است سابقه ای چند هزار ساله دارد و به 
عنوان یک سنت الهی صدها حدیث و روایت از معصومین 
اهمیت آن را ثابت کرده است، بنا بر این با وجود اینکه برخی 
هنوز هم بر تأثیر این امر بر بهبود بیماری ها مشکوکند باید 
واقع بین بود و این  همه سخن و فرموده بزرگان دین را شاهد 

این مدعا دانست.
با وجود اینکه این راه در دفع سموم بدن نقش بسزایی 
دارد و کمتر کسی از آثار آن غافل است اما هنوز هم آنقدر 
که باید در دانشکده های پزشکی ایران جای نگرفته است و 
شاید علت آن هم غفلت پزشکان ما از ارزش خارق العاده این 

امر بر بدن باشد.
با وجود سابقه بلندمدت حجامت در ایران و کسب تجارب 
در این زمینه، حجامت سالی دوبار پیشنهاد می شود، به ویژه 
با شروع فصل بهار تأثیر شگفت آور آن به وضوح بر بدن قابل 

مشاهده است.
امام رضا )ع( از تأثیر فراوان حجامت در این فصل یاد 

کرده و با در نظر گرفتن شرایط جوی هوا در ایران حزیران 
را زمان حرکت خلط در بدن بیان کرده است که شروع ماه 
حزیران حدودا از هشتادوچهارم نوروز محاسبه می شود و در 
سال کنونی روز بیست و چهارم خرداد ماه است و تا سی روز 
ادامه می یابد و فرموده است کسی که تا هفتم حزیران یعنی 
سی ام خرداد موفق نشد تا چهاردهم حزیران یعنی ششم تیر 

آن  را انجام دهد.
در سال های اخیر با فراگیر شدن این امر در کشور، شاهد 
افزایش جایگاه ویژه حجامت در طب سنتی استان قم بودیم. 
در همین راستا جهاد دانشگاهی استان قم چند سالی است 
که به ثبت نام دوره های آموزش تکمیلی طب سنتی با ارائه 
مدرک به علاقه مندان و ترویج این مهم در استان اهتمام 

ورزیده است.
جهاد دانشگاهی قم با این دیدگاه که طب سنتی بر محور 
تحقق سلامت جسمی روحی افراد می چرخد و بسیاری از 
افراد در این زمینه آگاهی ندارند، اهمیت قابل توجهی به 

گسترش این دوره ها در استان داده است.
امیر داوودی کارشناس طب سنتی دانشگاه قم که در 
دوره های تکمیلی شرکت کرده است در گفت وگو با خبرنگار 
فارس می گوید: با علاقه وافری که به این رشته داشتم و 
با پیگیری در مراکز مختلف بالاخره توانستم در این دوره 

شرکت کنم و با موفقیت به هدفم رسیدم.
وی از اهمیت این طب سخن گفت و بیان کرد: اهمیت 
اقشار  از  را زمانی فهمیدم که هم دوره ای هایم  این طب 
مختلف مردم بودند و از جایگاه علمی، اجتماعی و فرهنگی 
بالایی برخوردار بودند و تمام دغدغه شان ارائه بهترین راهکار 
برای درمان هم نوعشان بود از این نظر بود که طب سنتی 

را پذیرفتم.
داوودی با اشاره به طب سنتی به عنوان تکمیل کننده 
طب رایج خاطرنشان کرد: طب سنتی باید در جوار طب رایج 
به درمان بیماری ها بپردازد. لازم است آگاهی کافی به مردم و 
اصول شش گانه آب و هوا، غذا، دفع، خواب و بیداری، ورزش 
و روحیه گوشزد شود تا با بهداشتی شدن تجهیزات، پزشکان 
متخصص هم این اقدام را در رأس راهکارهای درمانی خود 

قرار دهند.

تبدیل شدن استان قم به قطب طب سنتی جهان
ابوالفضل ایرانی خواه رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم، 
با اشاره به جایگاه این دانشگاه در سرمایه گذاری های علمی 
تحقیقاتی استان اظهار کرد: این دانشگاه با وجود نوپا بودن در 
همه علوم به ویژه در حوزه طب سنتی جایگاه ویژه ای یافته 
به گونه ای که در سال های اخیر با جذب صدها هزار دانشجو 
در انواع رشته ها در عرصه های مختلف موفقیت کسب کرده 

است.
افزود:  سنتی  طب  اهمیت  به  اشاره  با  ادامه  در  وی 
دانشجویان علاقمند می توانند با گذراندن طب عمومی در 
این دانشگاه پذیرفته شوند و با گسترش این رشته در دانشگاه 
تحولی عظیم در حوزه طب سنتی ایجاد کنند. ما می توانیم 
با تکیه بر ظرفیت های استان در این زمینه و توانمندی های 
کافی در عرصه گیاهان دارویی به یکی از قطب های اصلی 

طب سنتی جهان مبدل شویم.

اهدای خون یا حجامت؟
با کمی تأمل در این سئوال متوجه می شویم که طبق 
تحقیقات صورت گرفته هریک از این دو مقوله جایگاه خاص 
خود را داراست. اهدای خون اهدای زندگی به شخص گیرنده 
خون است حال آنکه حجامت به خود فرد روحیه می بخشد 
و نقش اساسی در درمان و پیشگیری از سکته های قلبی ایفا 
می کند بنا بر این نمی توان به طور صریح گفت کدام بهتر است 
چرا که در طب سنتی اسلامی و تحقیقات علمی سخن از 

فواید هر دو بسیار است.
اهمیت هر اقدام از پیشینه تاریخی آن روشن می شود 
بنا بر این به موجب اهمیت این امر امیدواریم در راستای 
گسترش فرهنگ اسلامی، در ترویج ارتباط بین علم دین و 
طب اهتمام فزاینده شود و در پی فراگیر شدن این تخصص 
با  در کشورمان زمینه توسعه آموزه های اسلامی مرتبط 
این رشته در جهان فراهم آید. به امید آنکه این مطالعات 
و تجربه های علمی آموزنده شناخت توصیه های پزشکی 
درمانی را در سایه دین مبین اسلام در ما افزایش دهد و با 
بهره مندی از منویات ارزشمند معصومین و دانشمندان طب 

سنتی اسلامی، جسم و روحی سالم بپرورانیم.

قم در آستانه تبدیل شدن به قطب طب سنتی اخبار
سرپرست استانداري قم:

تعامل و همکاري نهادهاي مردمي نظام 
باید در قم جلوه گر باشد

نام  به  امسال  نامگذاري  به  اشاره  با  قم  استانداري  سرپرست 
"همدلي و همزباني دولت و ملت" از سوي رهبر معظم انقلاب اظهار 
کرد: تعامل و همکاري نهادهاي مردمي نظام باید در قم جلوه گر باشد.

فریدون همتي در دیدار غلامرضا بصیری پور رئیس شوراي عالي استانهاي 
کشور طي سخناني به اهمیت شوراهاي اسلامي در پیگیري مشکلات مردم 
پرداخت.وي با بیان اینکه اعضاي شوراي اسلامي نقش مهمي را در پیشبرد 
اهداف و برنامه هاي استان دارند افزود: پیگیري مسائل و مشکلات مردم باید به 
عنوان مهمترین اولویت مدنظر شوراها باشدمشاور عالي وزیر کشور نامگذاري 
امسال به نام "همدلي و همزباني دولت و ملت" از سوي رهبر معظم انقلاب را 
مورد توجه قرار داد و تصریح کرد: تعامل و همکاري همه ي نهادهاي مردمي 
نظام باید در قم جلوه گر باشدغلامرضا بصیري پور رئیس شوراي عالي استانها 
نیز در این دیدار با اشاره به ظرفیت قانوني شوراها در رسیدگي به مشکلات 

مردم خواستار استفاده از این ظرفیت توسط مسئولین تراز اول استان شد.

شهردار قم تاکید کرد:

ضرورت افزایش روحیه علمي 
در پیشبرد برنامه هاي شهری

شهردار قم با تاکید بر ضرورت افزایش روحیه علمي در پیشبرد 
برنامه هاي توسعه در شهر ها گفت: مدیریت شهري تمامي توان خود 

را در راستاي توسعه مراکز علمي در شهر به کار مي گیرد.

مرتضي سقائیان نژاد در دیدار با رئیس دانشگاه علوم پزشکي با بیان اینکه 
وجود یک عالم، قریه را تبدیل به شهر مي کند بر تعامل هر چه بیشتر میان دو 

سازمان در راستاي تسریع در روند توسعه هر چه بیشتر شهر قم تاکید کرد.
وي در ادامه بحث فضاي سبز را یکي از حیاتي ترین مسائل زیست محیطي 
دانست و ابراز داشت: متاسفانه به طور مطلوب به این موضوع مهم پرداخته 
نشده است و در این زمینه نیازمند فعالیت و اختصاص بودجه بیشتري هستیم.

سقائیان نژاد با بیان اینکه فرصت هاي بالقوه اي در شهر قم موجود است 
که باید به فعلیت درآید افزود: شخصیت هاي برجسته اي در این شهر زندگي 
مي کنند که باید از ظرفیت هاي آنان و راهنمایي هایشان در راستاي پیشرفت 
شهر کریمه اهل بیت بهره لازم را ببریم. شهردار قم در ادامه معضل سد معبر 
شهري را مورد توجه قرار داد و اظهار داشت: باید تمهیدات ویژه اي را براي حل 

این معضل شهري به کار گیریم.
ایراني خواه رئیس دانشگاه علوم پزشکي هم در این دیدار خطاب به سقائیان 
نژاد گفت: وجود شخصیتي علمي و مدیري موفق مانند شما به طور قطع به 
روند توسعه شهر قم کمک شایاني مي کند. وي در ادامه با تأکید بر تلاش در 
جهت به ثمر رساندن شعار مقام معظم رهبري که همان همدلي و هم زباني 
است اضافه کرد: تمامي مسئولان باید تلاش کنند تا در حوزه هاي گوناگون 
خدمت رساني به مردم، شهر کریمه اهل بیت را به جایگاه واقعي خود برسانند.

مدیر کل بهزیستی استان قم :

سهم معلولان و افراد ناتوان از امکانات 
شهری درنظر گرفته شود

مدیر کل بهزیستی استان قم با تاکید بر در نظر گرفتن سهم 
معلولان و افراد ناتوان از امکانات موجود بویژه در شهرها گفت: 
کمیته مناسب سازی با ارائه راهکارها در خصوص مناسب سازی 
اماکن، فضاها و مسیر های تردد عمومی شهری توانسته اند ما را در 
مناسب سازی محیط شهری کمک نمایند و همین امر باعث شده که 
استان قم از لحاظ مناسب سازی شهری برای تردد معلولان در جایگاه 

مطلوبی قرار گیرد.
دکتر رضا سلیقه در بیست و یکمین جلسه مناسب سازی و اولین جلسه 
مناسب سازی در سال ۹4 که با حضور معاون عمرانی استاندار قم برگزارشد 
اظهارداشت: در سالیان گذشته به دلیل فقر فرهنگی در جهان، به جامعه 
معلولین توجهی نمی شد اما در دهه های اخیر، جامعه جهانی بالاخص کشور 
ما با توجه به وجود هشت سال دفاع مقدس و متعاقب آن وجود جانبازان و 

معلولان عزیز، به مسائل معلولان اهمیت زیادی داده شده است.
وی ضمن تاکید بر سهم معلولان و افراد ناتوان از امکانات موجود بویژه در 
شهرها افزود: یکی از بسترهای رشد و نمو جامعه معلولان، حوزه فرهنگی و 
هنری است و در این میان مناسب سازی اماکن فرهنگی نقش بسزایی دارد. 
وی در ادامه افزود: مناسب سازی محیط شهری نه تنها میتواند برای معلولان و 
جانبازان مفید و حیاتی باشد بلکه می تواند برای سالمندان و کسانی که مجبور 

به استفاده از وسایل توانبخشی هستند، مثمر  ثمر باشد.
معاون عمرانی استانداری قم نیز در این جلسه ضمن تقدیر از تلاشهای 
اعضاء کمیته مناسب سازی و با اشاره به ماده دو قانون حمایت از معلولان اظهار 
داشت: این قانون تاکید بر مناسب  سازی اماکن عمومی و نهادهای مختلف 
برای استفاده بهینه افراد معلول و کم توان دارد که همه ما موظفیم سهولت در 
رفت و آمد جانبازان و معلولان را به نحو احسن در دستور کار خود قرار دهیم.

مهندس محمد جواد دلاوری، اشاره به اینکه برگزاری این جلسات نباید 
در حد حرف باشد، افزود: هرچند مصوبات جلسات گذشته برای مناسب سازی 
محیط اجرایی شده است ولی با این وجود مصوبات این جلسات به هر شکل 
ممکن باید عملی شود که در همین راستا مقرر شد تا کمیته فنی انطباق 
مناسب سازی در سه بخش پروژه های اجرا شده، پروژه های در دست اجرا و 

پروژه های اجرا نشده نظارت و بررسی های لازم را انجام شود.

سرپرست سازمان حمل و نقل ترافیک شهرداري قم:

نصب تابلوهاي راهنماي مسیر 
با نظر مشاور صورت مي گیرد

سرپرست سازمان حمل و نقل ترافیک شهرداري قم گفت: نصب 
تابلوهاي راهنماي مسیر با کارشناسي هایي صورت مي گیرد و مشاور 
در این زمینه به ارائه نظر مي پردازد تا تابلوها در مکان مناسب و بر 

اساس اصول نصب شود.
حسین شعبان زاده با اشاره به نصب تابلوهاي هدایت مسیر اظهار کرد:  بر 
اساس طراحي صورت گرفته اکنون در تمام مناطق تابلوهاي راهنماي مسیر 
نصب شده است. وي خاطرنشان کرد: نصب تابلوها با کارشناسي هایي صورت 
مي گیرد و مشاور در این زمینه به ارائه نظر مي پردازد تا تابلوها در مکان مناسب و 
بر اساس اصول نصب شود. سرپرست سازمان حمل و نقل ترافیک شهرداري قم 
عنوان کرد: نصب تابلوها در پردیسان در دستور کار است که در مرحله نخست 
نصب فونداسیون آنها انجام مي شود، البته براي سایر مناطق شهر تابلوهاي جدید 
و استانداردي طراحي شده تا نصب تابلوها از حالت سلیقه اي خارج شود. وي با 
بیان اینکه مشکلات و موانع نصب تابلوها بررسي مي شود، گفت: تابلوها در هدایت 
مسیر شهروندان موثر است، مکان یابي مناسب این تابلوها در پیدا کردن مسیر 
مناسب براي افراد مختلف تاثیر فراواني دارد. شعبان زاده خاطرنشان کرد: سالانه 
زائران فراواني به شهر قم سفر مي کنند، بنابراین با استفاده از این تابلوها هدایت 
مي شوند و مي توانند آدرس هاي مورد نظر خود را سریع تر پیدا کنند. وي یادآور 
شد: باید در نصب تابلوهاي راهنماي مسیر میزان و مکان تردد خودروها نیز در 
نظر گرفته شود تا مزاحمتي در این زمینه وجود نداشته باشد. سرپرست سازمان 
حمل و نقل ترافیک شهرداري قم عنوان کرد: باید جلوي تابلوها پاکسازي و 
فضاي سبز پیرامون تابلوها ساماندهي شود تا رانندگان و عابران به آساني بتوانند 
تابلوها را بخوانند. وي خاطرنشان کرد:  سازمان زیباسازي در این زمینه به ایفاي 
نقش پرداخته و به ساماندهي تبلیغاتي که جلوي تابلوها را مي گیرد، مي پردازد. 
شعبان زاده با اشاره به ویژگي هایي که در نصب تابلوها در نظر گرفته مي شود 
گفت: فونت و ابعاد تابلوها در نصب تابلوها در معابر شهري در نظر گرفته مي شود 
که بر اساس میزان سرعت خودروها این ویژگي ها تعیین مي شود تا افراد مختلف 

بتوانند مسیر مورد نظر خود را پیدا کنند.

با هدایت دانش آموزان مستعد و توانا به شاخه فنی و حرفه ای  کشور در 
پیشرفت کشورمان سهیم باشیم . در این راستا
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